
 قاچاق کالا شرایط تحقق شعار سال 
را ناممکن  می کند

شــقاقی گفت: با این شــرایط نمی توان انتظار مهار تورم و رشد تولید را 
داشت؛زیرا منابع ارزی قاچاق از بازار غیررسمی تأمین می شود که باعث 
افزایش تقاضای ارز در بازار آزاد و بالارفتن قیمت دلار می شود.به گزارش 
مهر باوجوداینکه در طول ســال های اخیر مقام معظــم رهبری باتوجه 
به مسائل عمده کشور نســبت به انتخاب شعار ســال اقدام کرده اند؛ اما 
اقدامات برخی از دســتگاه ها در راستای تحقق شعار ســال تنها به تغییر 

سربرگ ادارات ختم شده است.
متأســفانه، بســیاری از دســتگاه های اجرایی، نامســئولانه با موضوع 
شعارهای سال برخورد می کنند و نحوه برخورد آن ها با این مسئله و اتخاذ 
تصمیمات لازم جهت تحقق اهداف تعیین شــده با سســتی مواجه شده 

است.
با وجود اینکه مســئله مبارزه با قاچــاق کالا و ارز در طول دهه گذشــته 
مورد تأکید کارشناســان اقتصادی و حتی اسناد بالادستی بوده است؛ اما 
بررسی آمار رسمی و غیررسمی قاچاق )ســالانه ۱۲ تا ۲۵ میلیارد دلار( 
نشــان می دهد که نهادهای متولی برخورد با این پدیده شوم نتوانسته اند 

به صورت کامل زنجیره تأمین و عرضه کالاهای قاچاق را محدود کنند.
از طرفی بنا بر نظر رئیس جمهور قاچاق خنجری به قلب تولید و اشــتغال 
کشور است؛ ســید ابراهیم رئیسی در سال گذشــته گفته بود: »اگر ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز بتواند نقش خود را به طور کامل و به درستی ایفا 
کند، بدون تردید شــاهد رونق تولید، ایجاد اشتغال و شکوفایی اقتصادی 

در کشور خواهیم بود.«
با این وجود برخی از کارشناسان هشــدار می دهند که اگر مسیر مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز هموار نشود؛ موانع جدی در مقابل تحقق شعار سال ایجاد 
خواهد شد و بنگاه های تولیدی در کشــور نه تنها رشد نخواهند کرد؛ بلکه 

به مرور زمان به ورطه تعطیلی کشیده خواهند شد.
از همین رو، وحید شقاقی شهری کارشــناس اقتصادی پیرامون موضوع 
مبارزه قاچاق کالا در راســتای تحقق شعار ســال گفت: قاچاق کالا به هر 
دو موضوع مطرح شده در شعار ســال یعنی مهار تورم و رشد تولید ضربه 
وارد کرده و مانع تحقق آن ها می شــود.وی افزود: به طورکلی قاچاق کالا 
منجر به رشــد اقتصاد غیررسمی می  شود؛ در این شــرایط منابع ارزی به 
جهت واردات کالاهایی از کشــور خارج می شــود که مبتنی بر نیازهای 
اساسی نیست. همچنین عدم مدیریت بانک مرکزی بر این فرایند موجب 

نابسامانی بیشتر بازار ارز خواهد شد.
شــقاقی با بیان اینکه قاچاق عامل مهمی در افزایش نرخ ارز است، اظهار 
داشت: بخشــی از منابع ارزی کشــور بابت واردات غیررسمی و قاچاق از 
کشور خارج می شــود. در نتیجه این مسئله باعث تشــدید ناترازی ارزی 

شده و نرخ ارز در بازار آزاد افزایش می یابد.
این کارشــناس اقتصادی ادامه داد: افزایش تقاضا در بازار آزاد ارز، موجب 
افزایش قیمت دلار و به دنبــال آن افزایش قیمت دارایی ها می شــود؛ از 
طرفی شــاهد افزایش نرخ کالا و خدمات در کشور خواهیم بود. در نتیجه 

تمامی این افزایش قیمت ها سبب تشدید تورم خواهد شد.
وی تصریح کرد: یکی از ریشــه های تورم در اقتصاد ایــران بحث ناترازی 
ارزی و یکی از رویه هایی که این ناترازی را تشــدید می کند، همان مسئله 
قاچاق کالا اســت. در واقع قاچــاق کالا از طریق ایجاد ناتــرازی ارزی در 

کشور به افزایش تورم دامن می زند.
شقاقی شهری اظهار داشــت: قاچاق کالا علاوه بر ایجاد تورم باعث آسیب 
به تولید نیز خواهد شــد؛ در واقــع قاچاق کالا می تواند بخشــی از تولید 
برنامه ریزی شــده را از گردانه خارج کرده و انگیــزه تولیدکنندگان برای 
فعالیت در یک فضای رقابتی ســالم را از بین ببــرد؛ بنابراین قاچاق مانع 

رشد تولید در کشور است.

قاچاق وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

عملکرد ضعیف بانک ها در تخصیص وام به مسکن

خریدار  وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
طبق قانــون جهش تولید مســکن بانک ها 
باید ۲۰  درصد از تسهیلات خود را به بخش 
مســکن اختصاص دهند، گفت: بانک ها در 

این بخش عملکرد ضعیفی داشتند.

»مهرداد بذرپاش« در گفت وگویی با اشاره 
به برگزاری جلســه شــورای عالی مسکن 
افزود: تاکید رئیس جمهوری بر این اســت 
که همه بانک ها باید ایــن ۲۰ درصد خود را 
تخصیص دهنــد، البته به جــز بانک هایی 

که تراز آنها منفی اســت که این را نیز بانک 
مرکزی باید عنوان کند.

وی با بیــان اینکه مقرر شــده تا روش های 
جایگزین برای تأمیــن مالی تعریف و دنبال 
شــود، گفت: به همین منظور مقرر شد که 
کمیته مشــترکی از وزیر اقتصاد و دارایی، 
رئیــس کل بانک مرکزی، رئیس ســازمان 
برنامــه و بودجــه و وزیر راه و شهرســازی 
تشــکیل تا روش های تأمیــن مالی جدید 

برای بخش مسکن طراحی و دنبال شود.
بذرپاش بیان داشت: همچنین مقرر شد که 
تیم های بازرسی مشترکی توسط وزارت راه 
و شهرسازی و وزارت کشــور تشکیل و هر 
چه سریع تر به ۱۰ استانی که عملکرد و رتبه 
پایین تری در حوزه مســکن داشتند، اعزام 

شوند.
وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: با اعزام این 
تیم ها، چرایی این مسائل مشخص می شود 
و اگر قابل حل باشــد نســبت به آن اقدام و 
در صورتی که به دلیل کــم کاری بوده باید 

جبران شود.

وی با اشاره به اینکه دولت باید مکانیزم های 
تنبیــه و تشــویق خوبی برای این مســاله 
تعریف کند، اظهار داشــت: موضوع بعدی 
درباره اسناد رســمی و عادی است که چه 
در بخش خرید و فــروش و چه بخش رهن 
و اجاره، اســناد عــادی مشــکلات زیادی 
ایجاد کرده است و بســیاری از پرونده ها در 
حوزه قضائی به همیــن مهم بر می گردد که 
این رویه از ســال های قبل بــوده و رئیس 
جمهوری تاکید کرد که هر چه ســریع تر به 

سمت اسناد رسمی برویم.

تأمین یک میلیون تن سیمان و فولاد 
توسط وزارت صمت

بذرپــاش در ادامه به تأمیــن مصالح مورد 
نیاز بخش مسکن اشــاره کرد و گفت: یکی 
از اصلی ترین مؤلفه های قیمت تمام شــده 
مسکن به مصالح ساختمانی برمی گردد که 
به همین منظور وزیر صمت مأمور شــد که 
در یک برنامه زمان بندی شده ساخت یک 
میلیون تن فولاد و سیمان مورد نیاز با بازار 

یک دوازدهم / یک دوازدهم را به وزارت راه 
و شهرسازی اعلام کند.

وی افــزود: ما نیــز بــه انبوه ســازان و 
پیمانکارانی که اقدام به ســاخت مسکن 
می کننــد فــولاد و ســیمان را تخصیص 
می دهیم تــا بتوانند این کالاهــا را با برنامه 

ریزی بهتری تأمین کنند.

شهرهای ساحلی با محوریت اقتصاد 
دریا محور

وزیر راه و شهرســازی در ادامه تاکید کرد: 
یکی دیگر از موضوعاتی که در جلسه شورای 
عالی مســکن مطرح شــد درباره شهرهای 
ســاحلی بود و به همین منظور مقرر شد تا 
جزئیات برنامه ۲۷ شهر ساحلی با محوریت 
سواحل جنوب اعلام و شــهرهای جدید با 
رویکرد اقتصاد دریا محــور در این مناطق 
اجرایی شــود.بذرپاش خاطرنشــان کرد: 
مقرر شد جزئیات طرح توســط وزارت راه 
وشهرسازی آماده تا هر چه سریع تر نسبت 

به اجرایی شدن آن اقدام شود.

تحلیل رئیس اتحادیه طلا و جواهر از وضعیت خرید و فروش طلا

چگونه قدرت طلا سقوط کرد؟
رییس سازمان امور مالیاتی مطرح کرد

تحول در نظام  مالیاتی 
با رشد ۵۰  درصدی 
درآمدهای مالیاتی
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خانه  هنر   میرا

وزیر صمت خبر داد
وش  وهای کارکرده و فر واردات خودر

و در دستور کار اقساطی خودر

قالیباف در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران:
موضوع قدس بیش از هر زمان دیگری 

زنده است

حضور پرشور حامیان آرمان آزادی قدس
 فلسطین تا ابد پاره تن اسلام می ماند

 لزوم بهینه سازی مصرف آب
تنش آبی در سال جاری وجود دارد؟
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رقم دستمزد کارگران تغییر می کند؟
حمید حاج اسماعیلی  خواســته کارگران برای تغییر دستمزد راه به جایی 

نمی برد.
به لحاظ حقوقی این خواســته اشــکال اساســی دارد، چون مصوبه افزایش 
دستمزد در یک شورای سه جانبه تصویب شده و یک اقدام صرفا دولتی نیست.

در گذشــته نیز چنین موضوعاتی مطرح بوده و در حال حاضر نیز این یک کار 
بیهوه ای اســت که به نظر من راه به جایی نخواهد بــرد. در واقع اقدام برخی از 

تشکل های کارگری برای طرح شکایت، راه به جایی نمی برد.
آنچه که الان نمایندگان کارگری دنبال می کنند و آنچه که در شــورای عالی 
کار اتفاق افتاد، در واقع به لحاظ ذاتی و رفتاری دچار تعارض و تناقض اســت. 
اقدامی که در حال حاضر نمایندگان کارگری برای اعتراض به مصوبه دستمزد 
انجــام می دهند، برخلاف اتفاقی اســت که در شــورای عالــی کار رخ داده و 

نمایندگان رسمی کارگران آن را امضا کردند.

یادداشت

) آگهی مناقصه عمومی(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل در نظر دارد بخشی از امور خدماتی اداره کل و ادارات ثبت اسناد و املاک شهرستانهای تابعه استان )نظافت 
نگهبانی و سرایداری..( را در قالب قرارداد حجمی و برای سال 1402 از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

1 - مدت زمان خدمات: از تاریخ  1402/01/01لغایت 1402/12/29
2- موضوع مناقصه : بخشی از امور خدماتی اداره )نظافت نگهبانی و سرایداری( در قالب قرارداد حجمی

3-محل انجام خدمات: اداره کل و ادارات ثبت اسناد و املاک شهرستانهای تابعه استان
4- شرکت در این مناقصه و ارائه پیشنهاد ایجاد هیچگونه حق برای شرکت کننده و هیچ نوع ایجاد تکلیف و یا سلب اختیار برای اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان اردبیل نمی نماید و اداره کل مذکور در قبول و یا رد کلیه پیشنهادات مختار است.
5 - رعایت بخشنامه های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی در زمینه های پرداخت حقوق به کارگران برای سال 1401 و 1402 طرح 

 ـمورخ 84/12/15 هیأت وزیران و سایر بخشنامه های مشابه الزامی می باشد. طبقه بندی مشاغل و تصویب نامه شماره ی 84515/ت34613ه
6- اعتبارات: از محل اعتبارات هزینه ای سازمان ثبت اسناد و املاک کشور است.

7-محل دریافت اسناد: علاقه مندان به شرکت در مناقصه میتوانند برای دریافت اسناد مناقصه پس از تاریخ آخرین روز نشر آگهی مناقصه در روزنامه 
سایت سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند.

8-مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد ایران: از تاریخ  1402/01/28لغایت 1402/02/04
9- مهلت بارگذاری اسناد در سامانه ستاد ایران: از تاریخ  1401/02/05لغایت 1402/02/12

10- زمان بازگشایی پیشنهادات: روز چهارشنبه ساعت 10 صبح 1402/02/13
11- آدرس کارفرما : اردبیل چهارراه امام -خیابان دادگستری - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل

-هزینه آگهی های نوبتی مناقصه بر عهده برنده مناقصه می باشد.
انتشار نوبت اول آگهی:  1402/01/26انتشار نوبت دوم آگهی: 1402/01/27

شناسه آگهی:1480367

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل

نوبت اول

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل

صفحه اول لطفا کار شود با تشکر



عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد

عرضه زمین رایگان؛ شرط تحقق وعده نهضت ملی مسکن

قالیباف در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران:

موضوع قدس بیش از هر زمان دیگری زنده است

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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دعوت شهباز شریف از آیت الله رئیسی برای 
سفر به پاکستان

 نخست وزیر پاکســتان رایزنی تلفنی خود با رئیس جمهوری اسلامی 
ایران را سازنده عنوان  کرد و گفت که از آیت الله رئیسی برای سفر رسمی 

به پاکستان دعوت کرده است.
»شهباز شریف« در حساب کاربری رســمی خود در توییتر نوشت که 
گفت وگوی تلفنی ســازنده ای با جناب ســید ابراهیم رئیسی، رئیس 
جمهور ایران داشــتم.وی افــزود: مــا موضوعات مختلــف مرتبط با 
همکاری های دوجانبه ایران و پاکســتان و همچنین نقض حقوق بشر 

توسط رژیم اسرائیل را مورد بررسی قرار دادیم.
نخست وزیر پاکســتان توافق تاریخی ایران و عربســتان را برای صلح 
و ثبات منطقه ای مهم دانســت و ضمن تبریک ایــن تحول به آیت الله 

رئیسی از وی برای سفر به پاکستان دعوت کرد.
براســاس این گزارش، آیــت الله دکتر ســید ابراهیم رئیســی رئیس 
جمهور کشورمان در گفت وگوی تلفنی با نخست وزیر پاکستان با ابراز 
نگرانی عمیق از تحولات اخیر فلســطین و محکومیــت جنایات رژیم 
صهیونیستی به ویژه در هتک حرمت مســجد الاقصی ابراز امیدواری 
کرد کشورهای اسلامی با تشــکیل جبهه واحد و منسجم مانع از تداوم 

اقدامات ددمنشانه صهیونیست ها شوند.
رئیس جمهوری اسلامی ایران در بخش دیگری از این گفتگوی تلفنی با 
اشاره به روابط دوستانه و دیرینه دو کشور ابراز امیدواری کرد این روابط 

بویژه در حوزه اقتصادی و انرژی بیش از پیش گسترش یابد.
دکتر رئیسی گفت: سیاست تقویت روابط با همسایگان و توسعه روابط 

با کشورهای اسلامی از رویکردهای اصلی دولت سیزدهم است.

امیر آشتیانی:
وز جهانی قدس نمایش قدرت جهانی علیه  ر

نظام سلطه است
وزیر دفاع با بیــان اینکه روز جهانی قدس نمایــش قدرت جهانی علیه 
نظام سلطه اســت، گفت: انشاءالله شاهد ســرنگونی و اضمحلال رژیم 
صهیونسیتی باشیم. امیر محمدرضا آشــتیانی با حضور در راهپیمایی 
روز جهانی قدس در خصوص اهمیت این روز، اظهار داشت: روز جهانی 
قدس نمایش قدرت جهانی علیه نظام سلطه، اســتکبار جهانی، رژیم 
صهیونیستی است.امیر آشــتیانی با اشــاره به حضور مداوم و هر ساله 
مردم در راهپیمایی روز قدس، تاکید کرد: روز جهانی قدس را باید اعلام 
حمایت همگانی مردم از مردم مظلوم فلســطین دانســت که مردم هر 

سال با شرکت در آن به تکلیف خود عمل می کنند.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مســلح در پایان ضمن ابراز امیدواری 
خاطرنشــان کــرد: انشــاالله شــاهد ســرنگونی و اضمحــلال رژیم 

صهیونسیتی باشیم.

ساماندهی نظام پرداخت دستگاه های مشمول 
مقررات خاص

ســاماندهی نظام پرداخت دستگاه های مشــمول مقررات خاص، ۲۲ 
فروردین ماه در نخستین جلسه شورای حقوق و دستمزد سازمان اداری 

و استخدامی کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
 به نقل از ســازمان اداری و استخدامی کشــور، »میثم لطیفی« معاون 
رئیس جمهوری در نخســتین جلســه شــورای حقوق و دســتمزد 
این ســازمان در ابتدا به مصادیق اجرای عدالت اشــاره کــرد و گفت: 
»امیرالمومنین )ع( شهید عدالت بود؛ به طور قطع کسی که می خواهد 
عدالت را در جامعه ایجاد کند مخالفان سرسختی دارد که این مخالفت 

گاهی به قیمت از دست دادن جان وی تمام می شود.«

وی ادامه داد: »یکی از ویژگی های مهــم حکومتی امام علی )ع( عدالت 
آن حضرت بود، پس برای اجرای عدالت در امور هم باید از رهنمودهای 
ایشــان اســتمداد کرد تا بتوان با جدیت عدالت را پیگیــری و به اجرا 
درآورد.«معاون رئیس جمهوری در نخســتین جلسه شورای حقوق و 
دستمزد در سال جاری خاطرنشــان کرد: »پس از بررسی هایی که در 
این نشست انجام شد، به نوعی نقشه راه چگونگی انجام ساماندهی نظام 
پرداخت دستگاه های مستثنی شده از قانون مدیریت خدمات کشوری 

تعیین شد.«
وی افزود: »ســناریوهای مختلفی مطرح شــد و کلیاتی از آن به دست 
آمد و در جلسه بعدی تصمیم گیری نهایی انجام می شود و پس از آن به 

دستگاه های مربوطه ابلاغ خواهد شد.«
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور درباره پرداخت های کارکنان 
شــرکت های دولتی، گفت: »ضوابط در این خصوص تعیین شــده که 

چگونگی انجام آن نیز پس از تکمیل سناریو اعلام می شود.«
ســازمان اداری و استخدامی کشــور، اسفندماه گذشــته فوق العاده 
ویژه های مشاغل عمومی و اختصاصی دســتگاه ها را به تصویب هیأت 

وزیران رساند و به دستگاه ها ابلاغ کرد.
براساس این گزارش، میزان فوق العاده ویژه مشاغل عمومی ۳۵ درصد 
و میزان فوق العاده ویژه مشــاغل اختصاصی ۵۰ درصد تعیین شد و این 
نخستین بار بود که مشاغل اختصاصی دستگاه های اجرایی کشور ۱۵ 

درصد افزایش فوق العاده ویژه داشتند.

مخبر در جمع خبرنگاران:
جوانان ایرانی در حمایت از مبارزان جوان 

فلسطینی سنگ تمام گذاشتند
معــاون اول رئیس جمهور در جمــع راهپیمایــان روز جهانی قدس، 
حضور پرشــور جوانان ایرانی در همبســتگی با ملت مظلوم فلسطین 
را ســتود و نســل نوظهور جوانان فلســطینی را مقدمه نابودی رژیم 
غاصب صهیونیســتی دانســت.محمد مخبر در جمع راهپیمایان روز 
جهانی قدس، در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشــت: روز جهانی قدس 
میثاقی سالانه برای هم صدایی ملت های مســلمان بر علیه اشغالگران 
صهیونیست است و انشاالله در آینده ای نه چندان دور این روز مبارک را 

در کنار قبله نخست مسلمین جشن خواهیم گرفت.
معاون اول رئیس جمهور ظهور نســل تــازه ای از جوانــان و نوجوانان 
فلسطینی در مبارزات شجاعانه با رژیم مسلح و غاصب را نشانه ای برای 
تســریع در آزادی قدس شریف دانست و گفت: اســتکبار جهانی تصور 
می کرد با گذشــت زمان و ناتوانی نســل های قدیمی، ملت فلســطین 
مجبور به سازش و تسلیم خواهد شد اما این نسل جدید از مبارزان جوان 
و مسلمان همه تصورات و نقشــه های آنها را نقش بر آب کرد.وی افزود: 
امروز هم حضور پرشور جوانان ایرانی در همبستگی با جوانان فلسطینی 

نشان داد که حمایت از آن ملت مظلوم بیش از پیش جریان دارد.

تریبون

خریدار  عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
با اشاره به اینکه بخش اعظم قیمت مسکن 
مربوط به زمین اســت، گفــت: کند بودن 
بروکراســی ها و برخی مقاومــت ها مانع از 

الحاق زمین در شهرستان ها شده است.
علیرضا زندیان عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی درباره نقش نهضت 
ملی مسکن در تحقق شعار سال رشد تولید 
و مهار تورم گفت: مســکن جــزو نیازهای 
اصلی جامعه ما است. با توجه به ازدواج هایی 
که در جامعــه رخ می دهد طبیعتــاً نیاز به 
مســکن روز بــه روز بالاتر مــی رود در این 
شرایط قطعاً باید ســالی یک میلیون واحد 

مسکونی ساخته شود.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی در ادامه بیان کــرد: البته ورود به 
بحث مسکن نیازمند یک طرح جامع است 
که به صورت همه جانبه تمام مســائل را در 

نظر بگیرد. وقتی بحث مســکن ســازی به 
وجود می آید باید در ابتدا بــه تأمین منابع 
مالی آن دقت کرد زیرا ایــن موضوع دارای 
اهمیت فراوانی است و در مرحله بعد وقتی 
ایده تولید انبوه مســکن را مطرح می کنیم 
و تورم هم در کشــور فرما است برای تأمین 
مسکن افشار متوسط و زوج های جوان باید 
قیمت مسکن را سرشــکن کنیم، زیرا مردم 
منابع مالی لازم و متناســب با تــورم برای 

خرید مسکن را در اختیار ندارند.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی در ادامه متذکر شد: قیمت مسکن 
در قانون جهش تولید مسکن باید نسبت به 
آنچه در بازار وجود دارد کمتر باشــد، زمین 

رایگان می تواند این قیمت را پایین بیاورد.
عضو کمیســیون اقتصهادی مجلس گفت: 
بخش اعظــم قیمت مســکن مخصوصاً در 
کلانشــهرها مربوط به زمین اســت. سال 

گذشــته دولت ۸۰ هزار واحد مســکن را 
تحویــل داد که اصلًا قابل قبول نیســت در 
حالی کــه مجلس ســاز و کار قانونی تحقق 
این وعــده را فراهم کرد. دولت نتوانســت 

حتی به ۵۰ درصد از وعده خود عمل کند.
وی در خصوص آسیب شناسی عدم تحقق 
نهضت ملی مســکن گفت: در شهرستان ها 

در برابر الحاق زمین ها هم مقاومت شــد و 
اجازه داده نشــد که زمین رایگان به موقع 
در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار بگیرد 
تا ســریعاً اقدام به مناقصه و ســاخت و ساز 

مسکن و اخد تسهیلات کند.
این نماینــده مجلــس یازدهــم توضیح 
داد: اگــر می خواهیم به وعده ســاخت یک 
میلیون واحد مســکونی در ســال جامعه 
عمل بپوشــانیم قطعاً باید بــرای واگذاری 
زمین رایگان به این طرح تلاش بیشــتری 
کنیم. صدور پروانه ســاخت و ساز از سوی 
شهرداری ها نیز باید سرعت بخشیده شود. 
بعضاً حتی زمیــن واگذار شــده، پیمانکار 
مشخص شده و در پروسه پروانه شهرداری 

باقی مانده است.
به گفته این نماینده مجلــس علاوه بر این 
مشــکل دیگر عدم فراهم کــردن امکاناتی 
مثل جاده، آموزش، بهداشــت و غیره برای 

این خانه ســازی ها اســت. اگر این اقدام از 
سوی وزارت راه و شهرسازی به موقع انجام 
شــود قطعاً در اجرای آن تأثیر گذار خواهد 

بود.
زندیان با اشــاره به اینکه گام ســوم نظارت 
وزارت راه و شهرســازی اســت، گفــت: 
متأسفانه نظارت وزارت راه و شهرسازی در 
سالهای اخیر بر طرح های نیمه تمام ضعیف 
بوده اســت و کمیســین اقتصادی هم در 
آینده نزدیک آمار این طــرح را از وزیر جویا 

خواهد شد.
نماینده مردم بیجار ادامــه داد: برای الحاق 
زمین هایی کــه خارج از حریــم و محدوده 
بوده اســت و به عنوان اراضی ملی شناخته 
می شود باید کمیسیون ماده ۵ در استان ها 
به ریاست اســتاندار و با حضور نمایندگان 
دســتگاه های مختلــف و شــورای عالی 

شهرسازی تشکیل شود. 

زهرا علیدادی  رئیس مجلس گفت: رژیم 
صهیونیستی می خواست موضوع فلسطین 
فراموش شــود اما امروز بیــش از هر زمان 
دیگری موضوع قدس و فلسطین در جهان 
اســلام و عرصه سیاســت بین الملل زنده 

است.
 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در ســخنرانی پیش از خطبه های 
نماز جمعه تهران به مناســبت بزرگداشت 
روز جهانی قــدس، گفت: امــروز روز مهم 
و باارزشــی اســت. روز قدس از یــادگاران 
حضرت امــام خمینی )ره( اســت. همه ما 
می دانیم که ریشه رژیم جعلی صهیونیستی 
به بعد از فروپاشــی دوران عثمانی در جنگ 
جهانــی اول بازمی گــردد و انگلیســی ها 

پیشتاز و پایه گذار این بحث بودند.
وی متذکر شد: در نهایت، در سال ۱۹۴۸ و 
بعد از جنگ جهانــی دوم انگلیس و آمریکا 
توانســتند این دستگاه اســتکباری و رژیم 
جعلی را با خیانت شورای امنیت در سازمان 
ملل به رســمیت درآورند. در همان ســال 
۱۹۴۸ برخی از کشــورهای اســلامی وارد 
یک جنگ مفصل شــدند اما با مشــکلاتی 
روبرو شــدند و با خیانت شورای امنیت و آن 
آتش بس که دادند، زمینه تثبیت این رژیم 

منحوس را فراهم کردند.
قالیبــاف ادامــه داد: بعــد از آن هــم در 
فرصت هــای متعــدد یعنی در ســال های 
۱۹۵۶، ۱۹۶۷ و ۱۹۷۳ کشورهای اسلامی 
جنگ های متعــددی را شــروع کردند اما 
در هیچکدام از ایــن جنگ ها چون حمایت 
دستگاه اســتکباری و در رأس آن آمریکا و 
انگلیس بود، موفق نشدند و چندین میلیون 
نفر از مسلمانان را آواره کردند و به شهادت 

رساندند.
رئیس قوه مقننه اظهار داشت: نهایتاً مسیر 
عوض شــد و در ســال ۱۹۷۹ اولین بحث 
ســازش و صلح که در حقیقت باید بگوییم 
یک تســلیم ننگین با قرارداد کمپ دیوید 
در زمان انور سادات در مصر رقم خورد. این 
مسیر ادامه پیدا کرد و در سال ۱۹۹۳ پیمان 
اســلو بین رژیم صهیونیســتی و سازمان 
آزادی بخش فلسطین که با اسرائیل ارتباط 
برقرار کردند، منعقد شــد. در سال ۱۹۹۴ 
بین اردن و اســرائیل این قــرارداد مجدداً 

بسته شد.
وی افــزود: یعنی مــا یــک دوران جنگ را 
ســپری کردیــم و در حقیقت یــک دوره 
تســلیم را کشــورهای اســلامی و عربی با 
فشار دســتگاه اســتکباری پیش بردند اما 
درســت در ســال ۱۹۷۹ که قرارداد کمپ 
دیوید بسته شد، مصادف با پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران یعنی ســال ۱۳۵۷ شد. امام 
خمینی )ره( در سال ۵۸ و بعد از سی و اندی 
سال از این فراز و نشیب ها، مسیر فلسطین 
و جهان اسلام را با نامگذاری آخرین جمعه 
ماه مبارک رمضان به عنــوان روز قدس در 
جهان اســلام و عرصه بین المللی متفاوت 

کردند.

روز جهانی قدس نقاب از چهره 
جنایتکار رژیم صهیونیستی برداشت

قالیباف اظهار داشــت: مقام معظم رهبری 
می فرماینــد »امام ما، امام تحول اســت«، 
باید گفت یکی از نمونه هــای تحول همین 
یوم الله قدس است. در این روز امام خمینی 
)ره( بــا ابتکار خودشــان مردمی ســازی 
و جهانی ســازی فلســطین را در دســتور 
کار قرار دادند و آن را تبدیل به یک ســنت 
سیاســی کارآمد و مناسک سیاسی قوی در 
این چهل و اندی ســال کردند و با روز قدس 
و به صحنه درآمدن امت اســلامی و رویکرد 
انقلاب اسلامی این گونه پیش رفت که نقاب 
از چهره جنایتکار رژیم صهیونیستی، رژیم 
کودک کش، جانی، نامشــروع و رژیمی که 

تروریســت در ذاتش اســت و آن هم ترور 
دولتی و نامشروع برداشته شد.

رئیس مجلس شــورای اسلامی تأکید کرد: 
امروز بــه برکت قــدس، همه مســلمانان 
می تواننــد بلندتر از گذشــته بگویند همه 
قدس پایتخت همه فلســطین و فلسطین 
پایتخت جهان اسلام است. ما شاهدیم دوره 
سازش، تسلیم و شکست مسلمانان تبدیل 
به عزت، افتخار و احیای مجدد اســلام شد. 
رژیم صهیونیســتی بعد از سی و اندی سال 
امید داشت که نسل جدید فلسطین، دیگر 
موضوع فلســطین را به فراموشی بسپارند 
و نســل بعدی فراموش کنند فلســطین و 
مسائل اسلامی را و تلاش صهیونیست ها نه 
تنها این مسئله بود، بلکه آنان چون دشمن 
شماره یک جهان اسلام و انسانیت هستند 
تــلاش کردند که ایــران عزیز مــا و جبهه 
مقاومت را به عنوان خطر برای کشــورهای 

اسلامی جایگزین کنند.
وی ادامه داد: آنان بــه دنبال ایجاد درگیری 
در جهان اسلام رفتند و تلاش کردند تا بین 
کشورهای اســلامی اختلاف و جابه جایی 
ذهنی ایجاد کنند و صهیونیســت ها تلاش 
کردند خودشــان را صلح طلب و ایران را به 
عنوان مشکل در جهان اسلام معرفی کنند 
اما رهبر حکیم و هوشــمند انقلاب اسلامی 
متوجــه ایــن طراحــی از روز اول بودند و 
با دقت و قــدرت این موضــوع را مدیریت و 

هدایت کردند.
قالیباف گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در مقابل این توطئه دســتگاه استکباری و 
رژیم صهیونیستی، تلاش در جهت تقریب 
در جهان اســلام را مطرح فرمودند، برادری 
بین شــیعه و اهل ســنت را مبنای کار قرار 
دادند و برخی حس کردند این حرف و کلام 
حضرت آقا یــک موضوع سیاســی یا فقط 
یک موضوع فقهی اســت. خیر، این موضوع 
مربوط به اســلام و اســاس وحدت و عزت 
مســلمانان و شکســت رژیم صهیونیستی 
است و این کار برای جلوگیری از برادرکشی 

است.

شیعه انگلیسی کسی است که در 
منطقه زندگی می کند اما فرمان را از 

لندن می گیرد
رئیس مجلس شــورای اسلامی متذکر شد: 
مقام معظم رهبری بحث شــیعه انگلیسی 
یا ســنی آمریکایــی را مطــرح کردند که 
مراد این نبود که شــیعه انگلیســی کسی 
اســت که در لندن زندگی کند، بلکه شیعه 
انگلیسی کسی است که در منطقه است و در 
منطقه زندگی می کند اما فرمان را از لندن 
می گیرد. همچنین سنی آمریکایی اینگونه 
بودند و داعــش، تکفیری هــا و وهابی ها و 
اختلاف در جهان اســلام را پیگیری کردند 

و این کار دستگاه استکباری است.

داعش یک پروژه کاملًا صهیونیستی 
برای فروپاشی جامعه اسلامی بود

وی افــزود: نکتــه بعدی که مقــام معظم 
رهبری در این دوره رهبری خودشــان به 
دقت به آن توجــه داشــتند، فتنه بزرگی 
بود که در داعش اتفاق افتــاد. داعش یک 
پروژه کامــلًا صهیونیســتی و آمریکایی 
بــرای فروپاشــی جامعه اســلامی، امت 
اسلامی و کشورهای اســلامی از درون بود 
و می خواستند مسلمانان را وارد یک جنگ 
مذهبی علیــه یکدیگر در جهان اســلام 

کنند. 
نمونه اخیر آن را در اتفاقات چند هفته قبل 
در شــرق فرات دیدیم کــه آمریکایی ها با 
داعشــی ها با هم به جبهه مقاومت متعرض 
شــدند، اما این تدبیر مقام معظم رهبری و 
میدان داری سیدالشــهدای جبهه مقاومت 
یعنی شهید سلیمانی به گونه ای عمل کرد 
که جبهه مقاومت و شــیعیان برای دفاع از 
اهل ســنت و ناموس آنان به میدان آمدند 
و اجازه چنین فرصتی را به دشمنان جهان 

اسلام ندادند.

موضوع قدس در جهان اسلام و عرصه 
بین الملل زنده است

قالیبــاف گفــت: ببینیــد کــه امــروز 
صهیونیســت ها به چه ذلتــی افتاده اند و 
تکیه بــر ابرقدرت ها و بیگانــگان جز ذلت 
چیز دیگری به دنبال نخواهد داشــت. رژیم 
صهیونیستی می خواست موضوع فلسطین 
فراموش شــود اما امروز بیــش از هر زمان 
دیگری موضوع قدس و فلسطین در جهان 
اســلام و عرصه سیاســت بین الملل زنده 

است.
 ما این موضوع را حتی در مسابقات ورزشی 
هم مشــاهده می کنیم به گونــه ای که در 
مســابقات فوتبــال قطر شــاهد بودیم در 
آن میدان ورزشــی پرچم، نام و شــهدای 
فلســطینی در همه بازی ها وجود داشت و 
نشان می دهد این موضوع در افکار عمومی 

نقش بسته است.

قدس کانون جهاد و انتفاضه است
رئیس مجلس شورای اســلامی ادامه داد: 
این موفقیــت به دلیل فرهنــگ مقاومت و 
خون شهداست. امروز قدس کانون جهاد و 
انتفاضه است و در سرزمین های فلسطین از 
نهر تا بحر و همه سرزمین ها و از غزه تا کرانه 
باختری و حتی تا قلب تــل آویو، مجاهدان 
فلســطینی نه منفعلانه، بلکه عملیاتی در 
مقابــل تجاوزهــا و جنایت های اســرائیل 
ایستاده اند. اگر یک روز آنان با سنگ مبارزه 
می کردند، امروز بر ســر صهیونیســت ها 

موشــک تخلیه می کنند و ایــن عظمت و 
قدرت آنان را نشان می دهد.

وی با اشاره به اینکه فلسطینی ها امروز از هر 
زمان دیگری متحدتــر، نزدیک تر و قوی تر 
هستند، گفت: در مقابل، دشمن از هر زمانی 
زمین گیرتر است. فلسطین امروز تنها یک 
منطقه جغرافیایی نیســت، بلکه تبدیل به 
یک کانونی برای دفاع از ارزش های انسانی 
و اسلامی شــده اســت و اگر این اتحاد را به 
عرصه هــای سیاســی و اقتصــادی بیــن 
کشورهای اسلامی توســعه دهیم، اهمیت 
زیادی دارد و می توانیم قوی تر باشــیم. در 
این صورت اســت که ما می توانیم به جهان 
پسااسرائیلی فکر کنیم و آن را در یک قدمی 

خود ببینیم و در این مسیر حرکت کنیم.

رژیم اشغالگر و جنایتکار 
صهیونیستی زمین گیر شده است

رئیس قــوه مقننه افزود: امروز شــرایط آن 
چنان بــرای رژیم صهیونیســتی ســخت 
اســت که شــما می بینید در طــول پنج 
ســال گذشــته، چهار بار انتخابات در این 
کشــور اتفاق افتــاد و هنوز هــم می بینید 
هر روز چند صد هزار نفــر در خیابان ها می 
آینــد و در حقیقت این فروپاشــی در رژیم 
صهیونیســتی از داخل در حــال رخ دادن 
است. این رژیم اشــغالگر و جنایتکار امروز 
زمین گیر شــده اســت و جبهــه انقلاب و 
مقاومت توانسته اســت قوی تر و موفق تر از 
ترکیب ابزارهای خــود و هماهنگی گروه ها 
اســتفاده کند. پیوند جغرافیایی این جبهه 
را در حــوادث اخیــر دیدیــم و هماهنگی 
راهبردی و تاکتیک های آنان را مشــاهده 
کردیم که توانســتند این دولت وحشی را 
سر جای خودش بنشــانند و اجازه عمل به 
آنان ندهند. این قدرت امروز فلسطین است 
که جز با رهبری هــای مقام معظم رهبری و 
فرماندهی ایشان و میدان داری امت حزب 
الله و اسلامی و گروه های جهادی و مبارزین 

امکانپذیر نبود.
قالیباف اظهار داشت: اینها باقیات صالحات 
شهید ســلیمانی است. شــهید سلیمانی 
می گفت شرط شهید شــدن، شهید بودن 
است. امروز ما باقیات صالحات این شهید را 
می بینیم، هر چند جسم آن شهید بزرگوار 
در میان ما نیســت اما روح پاک این شهید، 
این عرصــه را همچنان زنده نگه داشــته و 
پیش برده و هر روز هم ایــن جبهه به حول 
و قوه الهی قوی تر خواهد شــد. امام خمینی 
)ره( یک مرد الهی بود و جــز برای خداوند 
گامی برنداشــت و جز در راه خداوند کلامی 
نگفت. امــام )ره( با انقلاب اســلامی باعث 
احیای مجدد اســلام و عزت امت اسلامی 
شــد، اما آیا دشــمنان دست از ســر ما بر 

می دارند؟ هرگز.

دشمن به دنبال بحران سازی برای 
کشورهای اسلامی است

وی ادامه داد: مقــام معظم رهبری فرمودند 
دشــمنان ما هر روز با تهدیدات، توطئه ها و 
برنامه ریزی های جدیدتر و دقیق تر و قدرت 
بیشتری ســراغ ما می آیند و بیکار ننشسته 
اند و به دنبال بحران سازی برای کشورهای 
اســلامی به خصوص جبهــه مقاومت و به 
ویژه انقلاب اســلامی و جمهوری اسلامی 

هستند.
قالیباف متذکر شــد: ما در ســال گذشته 
شــاهد توطئه های آنان بودیم. اگر بصیرت 
و هوشمندی مردم، لطف خداوند و رهبری 
داهیانــه مقام معظــم رهبری نبــود، آنها 
امیدها و آرزوهایی داشــتند. این مســئله 
نشان می دهد ما باید با دقت بیشتری پیش 
برویم. بدون شک دشــمن بر ضعف های ما 
سوار خواهد شــد. ما باید تلاش کنیم نقاط 
ضعف خــود را از بیــن ببریم. مــا امروز در 
عرصه های دفاعی و امنیتــی به جایگاهی 
رسیده ایم که دشمن به فکر حرکت نظامی 
علیه ایران نیست و ما در این عرصه پرقدرت 

هستیم و به قدرت بازدارندگی رسیده ایم.
رئیس قوه مقننه تأکید کرد: همه کشورهای 
اسلامی بدانند هرگز قدرت ایران اسلامی نه 
تنها هیچ تهدیدی برای آنان نیســت، بلکه 
ایران اســلامی به دنبال امنیت همه جهان 
اسلام اســت. ما همواره این موضوع را نشان 
داده و اثبات کردیم. البته ضعف ما در حوزه 
اقتصاد و معیشت مردم است و ما مسئولان 
باید دست به دست هم دهیم و امروز میدان 
مبارزه ما با دســتگاه اســتکباری و میدان 
مبارزه ما برای تقویت جبهه مقاومت و عزت 
مسلمانان و ایران قوی آن است که در عرصه 
اقتصادی و معیشت مردم اقدام جدی انجام 

دهیم و این وظیفه ماست.

امروز مهمترین کار ما مبارزه با گرانی 
و تحول اقتصادی است

وی افزود: اگر امــروز بخواهیم پیش برویم 
و دســتاوردهای انقلاب، نظام و شــهدا را 
حفظ و از آرمان هــای انقلاب صیانت کنیم، 
باید به مســائل اقتصادی و معیشتی مردم 
توجه داشــته باشــیم. امروز مهمترین کار 
ما مســئولان، مبارزه با گرانــی و تحول در 
عرصه اقتصادی کشور اســت و این اولویت 
اول میــدان ماســت و نقطه ضعفی اســت 
که دشــمن بر آن سوار می شــود. تکلیف 
امروز مجلــس، دولت، قــوه قضائیه و همه 
کارآفرینــان و جوانــان آن اســت که حل 
مشــکلات اقتصادی را در دســتور کار قرار 

دهند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: ما 
در مجلس شورای اســلامی با تمام توان در 
خدمت دولت پرتلاش هستیم و هر قانونی 
برای رشد تولید، مهار تورم و حل مشکلات 
اقتصــادی لازم باشــد، تصویــب خواهیم 
کرد. لایحــه برنامه هفتم توســعه تا پایان 
اردیبهشت ماه به مجلس ارائه می شود و ما 
حتماً در این لایحه موضوعات معیشــتی را 
مدنظر قرار می دهیم. اگر می خواهیم عزت 
و قدرت ما و جهان اسلام حفظ شود و پیش 
برود، باید مشــکلات اقتصادی را در داخل 

کشور حل کنیم.
وی اظهار داشت: باید با تلاش و برنامه ریزی 
دقیق و مجاهدانه وارد میدان شویم و برای 
خدمت به مردم و پاســداری از نظام مقدس 
جمهوری اســلامی و آرمان های امام )ره( و 
شهدا از هیچ تلاشی مضایقه نکنیم و اگر در 
این راســتا و برای اجرای فرامین رهبری در 
میدان باشیم، ما قادریم در قالب یک برنامه 
پنج ســاله که در دست بررســی است، به 
ثبات اقتصادی در کشور برسیم و بنده هیچ 
تردیدی در این موضوع نــدارم و همه ما به 

دولت در این راه کمک خواهیم کرد.
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رقم دستمزد کارگران تغییر می کند؟
حمید حاج اسماعیلی  خواســته کارگران برای تغییر دستمزد راه به 

جایی نمی برد.
به لحاظ حقوقی این خواسته اشکال اساسی دارد، چون مصوبه افزایش 
دستمزد در یک شورای سه جانبه تصویب شده و یک اقدام صرفا دولتی 

نیست.
در گذشته نیز چنین موضوعاتی مطرح بوده و در حال حاضر نیز این یک 
کار بیهوه ای اســت که به نظر من راه به جایی نخواهد برد. در واقع اقدام 

برخی از تشکل های کارگری برای طرح شکایت، راه به جایی نمی برد.
آنچه که الان نمایندگان کارگری دنبال می کنند و آنچه که در شــورای 
عالی کار اتفاق افتاد، در واقــع به لحاظ ذاتی و رفتــاری دچار تعارض 
و تناقض اســت. اقدامی که در حال حاضر نماینــدگان کارگری برای 
اعتراض به مصوبه دســتمزد انجام می دهند، برخلاف اتفاقی است که 
در شــورای عالی کار رخ داده و نمایندگان رســمی کارگران آن را امضا 

کردند.
این نشان می دهد که راهبرد تشــکل های کارگری برای تامین منافع 
کارگران دچار ضعف ســاختاری اســت، چون از طرفــی آن ها تلاش 
می کنند منافع کارگران را پیگیری کنند و از طرفی، در تلاش هســتند 
تا ثابت کنند بخشی از مجموعه وابسته به دولت در کشور هستند و این 

در تعارض منافع است.
این شــکل از رفتار و فعالیت ها بــرای حقوق کارگران بــا نص صریح 
قانون و منافع کارگران در مغایرت جدی اســت. بر این اساس، آنچه که 

نمایندگان کارگری باید دنبال کنند، استفیای حقوق کارگران است.
اگر نماینــدگان کارگری با مســاله دســتمزد اعتراض دارنــد، باید 

تشکیلات کارگری را مورد بازنگری و ارزیابی قرار دهند.

سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت خبر داد
وابط تجاری ایران و عربستان  از سرگیری ر

 با تجارت فولاد
سخنگوی کمیســیون توســعه تجارت خانه صمت می گوید با بهبود 
روابط سیاســی میان ایران و عربستان ســعودی، می توان چشم انداز 

جدیدی از روابط اقتصادی میان دو کشور را نیز متصور بود.
ســید روح الله لطیفی، اظهار کرد: بر خلاف ســابقه تجــارت ایران با 
کشــورهایی مانند امارات متحده عربــی، ترکیه یا افغانســتان که در 
چارچوب آن حتی با وجود برخی اختلافات سیاســی و مرزی، همواره 
تجارت مشــترک میان دو طرف ادامه داشــته، در رابطه با عربســتان 
سعودی شــرایط همواره متفاوت اســت و این روابط سیاسی است که 

مقدمه روابط اقتصادی را فراهم می کند.
وی با اشــاره به توقف تجارت مشــترک میان دو کشــور در سال های 
گذشته، بیان کرد: وقتی روابط سیاســی قطع شد، عملا دو کشور دیگر 
رابطه اقتصادی مستقیمی نیز نداشــتند اما از ماه های گذشته ما شاهد 
آن بودیم که با از سرگیری مذاکرات سیاسی، اقتصاد نیز بار دیگر فعال 

شد.

سخنگوی کمیسیون توســعه تجارت خانه صمت با اشاره به آمارهای 
گمرک از سال گذشــته، تشریح کرد: از سه ماه گذشــته تاکنون بیش 
از ۱۴ میلیــون دلار تجارت فولاد میان دو کشــور انجام شــده باید به 
این نکته توجه کرد که تجارت های مرتبط با فــولاد معمولاً بازار های 
مســتمر و ادامه دار را می طلبد و این موضوع نشــان دهنده آن اســت 
که روابط تجاری دو کشــور برای مباحثی مانند فولاد که به اســتمرار 
نیاز دارد مهیا شــده که این موضوع می تواند در آینده به توسعه روابط 

اقتصادی در سایر سطوح نیز منجر شود.
لطیفی ادامه داد: با توجه به شــرایط آب و هوایی عربســتان سعودی، 
مواد غذایی و تولیدات کشاورزی ایران در کنار فولاد یکی از اصلی ترین 
گزینه هایی است که می تواند به توسعه روابط اقتصادی دو کشور کمک 
کند. جدای از آن امکان ترانزیت مشــترک کالا و دسترســی عربستان 
سعودی به کشورهای آســیای غربی از طریق ایران نیز موضوع دیگری 

است که در این حوزه اهمیت دارد.
به گفته وی، با فراهم شــدن مقدمات ابتدایی همکاری های اقتصادی، 
می توان به گزینه هایی چون فعال کردن اتاق های بازرگانی مشــترک و 

توسعه همکاری های اقتصادی در سایر سطوح نیز فکر کرد.

رییس سازمان امور مالیاتی مطرح کرد
تحول در نظام مالیاتی با رشد ۵۰ درصدی 

درآمدهای مالیاتی
رییس سازمان امور مالیاتی در متنی اعلام کرد که در دوره تحولی نظام 
مالیاتی بیش از ۲میلیون مودی مالیاتی جدید، تحقق کامل درآمدهای 
پیش بینی شده، رشــد بیش از ۵۰درصد درآمدهای مالیاتی را شاهد 

بودیم.
به نقل از شــبکه اطلاع رسانی ســازمان امور مالیاتی کشــور، در متن 
نامه داود منظور پــس از قدردانی از خانواده بــزرگ نظام مالیاتی آمده 
است: در مدت یک سال و نیم گذشــته که در کنار هم دوره تحولی نظام 
مالیاتی را پی گرفتیم دستاوردهای بزرگ و افتخارآمیزی برای اقتصاد 
کشــور به تأیید و گواه، کارشناســان، صاحب نظران و مسئولان کشور 
به منصه ظهور رســید بیش از ۲ میلیون مــودی مالیاتی جدید، تحقق 
کامل درآمدهای پیش بینی شده، رشــد بیش از ۵۰ درصد درآمدهای 
مالیاتی، مبارزه مداوم با فرار مالیاتی، کاهش فشــار به بخش رســمی 
اقتصاد، تخصیص عوارض ارزش افزوده به مناطق کمتر توسعه یافته و 

… از آن جمله بوده است.
متن ادامه یافــت: در عین حــال باید اذعــان کرد که همــه اهداف و 
برنامه های مدنظر در این مدت اندک محقق نگشــته است و نارسایی ها 
و خلاهایی بالاخص در حوزه معیشت همکاران همچنان باقی است اما 
جای تردیدی نیســت که کوشــش ها و تلاش ها با تمام توان و ظرفیت 

بوده و از هیچ اقدامی در جهت خدمت فرو گذار نشده است.
در متــن داود منظــور آمده اســت: اینجانــب در پایان ایــن دوره از 
خدمتگذاری به مردم و کشور ایران اسلامی از همه همکاران در خانواده 
بزرگ مالیاتی کشــور صمیمانه تشــکر کرده و برای همه نارسایی ها و 
کاستی ها پوزش می طلبم و از همه مردم شــریف و مودیان مالیاتی که 
صاحبان اصلی اقتصاد کشــور هســتند طلب حلالیت و معرفت دارم و 
امیدوارم تلاش های مخلصانه، مرضــی درگاه احدیت و مورد محبت و 

اقبال هموطنان باشد.
داود منظور با روی کارآمدن دولت ســیزدهم به مدت یک ســال و نیم 
رئیس سازمان امور مالیاتی کشــور بود و اکنون به عنوان معاون رئیس 

جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه منصوب شد.

یادداشت

بازار

مریم فکری  رییس اتحادیه طلا و جواهر 
می گوید: این که طلا گران شــود و مردم هم 
نتوانند قدرت خرید داشــته باشــند، خبر 
خوبی نیســت. دلیل این افزایش قیمت ها 
را باید دولت و بانک مرکــزی توضیح دهد 
و این که چــه سیاســت ها و رویکردهایی 

داشتند که این مسایل به وجود آمده است.
 افزایــش قیمت طــلا به بالای هــر گرم ۲ 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و ســکه امامی به 
۳۰ میلیون تومان، داستان و شرایط خرید 
و فروش را برای مردم متفاوت کرده اســت. 
فعالان بــازار معتقدند کــه در حال حاضر 
قدرت خرید در حوزه طلا و ســکه به شدت 
سقوط کرده اســت؛ به طوری که دیگر طلا 

جزو سبدهای اصلی خرید مردم نیست.
بنا به گفتــه رییس اتحادیه طــلا و جواهر، 
طلافروشــان از شــرایط کنونــی ناراضی 
هســتند و حتی این موضوع، بخش تولید و 
فروش مصنوعات طلا را دچار مشکل کرده 
اســت. بذرپاش در عین حــال، از کاهش 
خرید طلا توســط عروس و دامادها نسبت 
به گذشــته و نیز فروش طلا و سکه توسط 
گروهی از مــردم برای پرداخــت اجاره بها 
می گوید. آنچه در ادامه می خوانید، مشروح 
گفت وگو با نادر بذرافشــان، رییس اتحادیه 
طــلا و جواهــر در کافه خبــر خبرگزاری 

خبرآنلاین است.

 با دولتی ها که درباره دلایل افزایش 
قیمت ها صحبت می شــود، از وجود 
دست های پنهان در افزایش قیمت ها 
صحبت می کنند، اما در مقابل، برخی 
از کارشناسان از سوءمدیریت دولت 
ســخن می گویند. شــما چه عاملی 
را در نوســان قیمت ها در بازار موثر 

می دانید؟
این هــا بحث های داخلــی اســت و ما در 
جلســات و سیاســت های داخلــی بانک 
مرکزی یا دولت نیســتیم. ما فقط در حوزه 
کاری خودمــان اتحادیــه اســت، فعالیت 
می کنیم. این را هــم بگویم که اصلا اعضای 
صنف طلا و جواهــر، از افزایــش قیمت ها 
راضی نیســتند، چون قــدرت خرید مردم 
پایین آمده است. حالا هر چه افزایش قیمت 
اتفاق بیفتد، قدرت خرید مردم هم پایین تر 
می آید. به عبارتی، شــرایط به گونه ای شده 
که طلا جزو ســبدهای اصلــی خرید مردم 
نیست. حتی بخشی از مردم روی مایحتاج 

عمومی خود مشکل دارند.
شــما امکان دارد که ســال ها باشد که طلا 
نخریده باشند، اما قدیم ها مردم یک بخشی 
از درآمد خود را در ســال طلا می خریدند. 
الان این قدر افزایــش قیمت ها زیاد بوده که 
ما در بخش تولید و فــروش مصنوعات طلا 
دچار مشکل شــویم. حتی در مقاطعی هم 
یک ســری از واحدهای تولیدی و توزیعی 
صنف مــا تعطیل شــدند. از ایــن افزایش 
قیمت، حتی صنف مــا نگرانی دارد و راضی 
نیســت، چون مبادلات شــان در رابطه با 

فروش مصنوعات طلا و سکه کم شده است.
ما دنبال این هســتیم کــه قیمت ها ثبات 
و حتی کاهش داشــته باشــد که چرخه و 
گردش مالی داشته باشیم. این که طلا گران 
شود و مردم هم نتوانند قدرت خرید داشته 
باشند، خبر خوبی نیست. دلیل این افزایش 
قیمت ها را باید دولت و بانک مرکزی توضیح 
دهد و این که چه سیاست ها و رویکردهایی 

داشتند که این مسایل به وجود آمده است.

 شــما عنوان کردید که با توجه به 
این که قدرت خرید مردم کم شــده، 
مردم تقاضای عــادی در بازار ندارند 
و اگر هم خریدی وجود داشته باشد، 

بیشتر برای سرمایه گذاری است.
ببینیــد، این قدر ایــن افزایــش قیمت ها 
زیاد شــده که اگر مردم قبلا در یک مراسم 

عروســی ربع ســکه یا ســکه تمــام هدیه 
می دانند، اما در حال حاضــر کارت هدیه یا 
سکه های پارســیان که مبالغ کمتری دارد، 
هدیه می دهند. دیگر این قدر افزایش قیمت 
اتفــاق افتاده که قدرت خرید کم شــده که 
کمتر کســی هدایای نفیس خرید می کند. 
به هرحــال التهاب های قیمتــی در اقتصاد 

کشور تاثیرگذار بوده است.

 در این شرایط، قدرت خرید عروسی 
و دامادها چه تغییری کرده است؟

یک مقــداری کــم شــده اســت. حتی ما 
آمارهایی داریم که برخی عروس و دامادها 
برای خرید طــلا برای عروسی شــان و نیز 
سرویس طلای عروسی شان، به سمت نقره 
و یا بدلیجات هــم رفتند. البته خیلی درصد 

کمی دارد، ولی این اتفاق می افتد.

 یعنی چقدر؟
فکر می کنم بین ۱۰ تــا ۱۵ درصد عروس و 
دامادها به این سمت و سو رفتند. در واقع به 
دلیل این که قدرت خرید کم بوده، به سمت 
بدلیجــات رفته اند و یک مواقعــی هم نقره 
خریده اند، چون مثل طلای ســفید است و 

همان شکل و ظاهر را دارد.

 یعنی 15 درصــد از تقاضای طلای 
عروس و دامادها کم شده است؟

بله، البته سازندگان طلا ســعی کردند که 
مصنوعاتی تولید کنند کــه به لحاظ وزنی، 

پایین باشد.

 در گذشته مردم طلا می فروختند تا 
خانه بخرند. اما الان این موضوع مطرح 
اســت که مردم طلا می فروشند که 
اجاره ماهانه خود را پرداخت کنند. این 

موضوع را شما هم قبول دارید؟
در شرایط اقتصادی کنونی، به هرحال مردم 
دچار مشکل هستند. بعضا ما می بینیم که 
بعضی از مردم برای جابه جایــی ملک و به 
دلیل تورم و افزایش قیمــت رهن و اجاره، 
طلا می فروشــند تا بتواننــد هزینه رهن و 
اجاره را پرداخت کنند. هنوز هم این مساله 
وجود دارد. در نیمه دوم ســال گذشته این 
مساله بیشتر شــده بود. گروهی البته طلا 
می فروشند تا در بانک بگذارند و در ماه سود 
ســپرده بانکی بگیرند. این همیشه بوده، اما 

الان بیشتر شده است.

 شما همیشه نســبت به خرید مردم 
نسبت به طلای دســت دوم هشدار 

می دهید. دلیل این موضوع چیست؟
یک نکته را می خواهم بگویــم که در رابطه 
با طلای دست دوم است. در رابطه با طلای 
دست دوم این موضوع را باید در نظر گرفت 
که با توجه بــه این که در ســال تولید قرار 

داریم، بارها گفته ام که مردم ســعی کنند از 
خرید طلای دســت دوم خودداری کنند؛ با 
توجه به این که این طلاهــا اکثرا مال قدیم 
است و کدهای استاندارد ندارد. خرید سکه 
هم باید از واحدهای تخصصی سکه فروشی 

اتفاق بیفتد.
نکته دیگــر این که در فضــای مجازی هم 
نباید خرید طلا و ســکه اتفاق بیفتد. حتما 
خرید مصنوعات طلا و ســکه باید به صورت 
فیزیکی باشد و هیچ گاه در فضای مجازی و 
به صورت آنلاین خریــد نکنند، چون دچار 
مشکل می شــوند. با توجه به این که صنعت 
طلا و جواهر بعد تخصصی و فنی دارد. اکثر 
کســانی که در این حوزه آســیب دیده اند، 
کســانی بودند که در فضای مجازی خرید 
کردند یا بعضا از واحدهایــی خرید کردند 
که دارای پروانه کســب نبودنــد اصالت آن 
واحد را بــدون این که شناســایی کنند، در 

نظر نگرفتند.

 شــما می گویید مردم طلای دست 
دوم نخرند، اما مردم به دلیل نداشتن 
اجــرت، به ســمت خریــد این طلا 

می روند.
درست است؛ اما اســتاندارد طلا را هم باید 
در نظر گرفــت. این طلاها اکثــرا کدهای 
شناســایی ندارد و از قدیم دست مردم بوده 
است و اگر به مشکل بخورند، قابل پیگیری 
نیست. اما الان استاندارد در صنعت طلا هم 
ورود کرده و طلاهای جدید کد اســتاندارد 
دارد. به این ترتیب، این طلاها قابل پیگیری 
اســت. موضوعی که البته وجود دارد، این 
اســت که تولیدات با اجرت پایین هم وجود 
دارد که مردم می توانند نسبت به خرید این 
نوع مصنوعات طلا اقدام کنند. پیشــنهاد و 
توصیه ما این اســت که مردم به این سمت 
بیایند تا در درازمدت دچار مشــکلات مالی 

نشوند.

 گاهــا این ظن و گمانــه وجود دارد 
که برخــی فروشــندگان، طلایی که 
به عنوان طلای نو به مردم می فروشند، 
دست دوم است. از کجا می شود تفاوت 

طلای نو با دست دوم را متوجه شد؟
این موضــوع به کد اســتاندارد برمی گردد. 
به طور معمول طلاهایی کــه از قدیم بوده، 
کد استاندارد را ندارد. سازنده موظف است 

حتما کد را روی طلا حک کند.

وزیر اقتصاد که اواخر ســال گذشــته از تعیین تکلیف 
ســهام عدالت متوفیان خبر داده بود، در آخرین اظهار 
نظرهای خود ضمن تشــریح چرایی به نتیجه نرسیدن 
تخصیص ســهام عدالت به جاماندگان ابراز امیدواری 

کرد که این موضوع در سال جاری اجرایی شود.
موضوع تخصیص ســهام عدالت به جاماندگان حدود 
سه سالی می شــود که داغ اســت و هر چند به مراحل 
پایانی خود نیز نزدیک شــد، اما در نهایت در پیچ و خم 
موانع جا ماند. بر این اســاس ســال قبل سه میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر به عنوان جامانده سهام عدالت شناسایی 
شدند که افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیسیتی 
و همچنین ســه دهک نخســت ایثارگران این ســه 

میلیون و ۵۰۰ هزار نفر را تشکیل می دادند.
اما آنچه که در تخصیص ســهام عدالت به جاماندگان از 
اهمیت زیادی برخوردار اســت، پرتفویی است که باید 
برای این افراد در نظر گرفته شود. از آنجایی که مقرر شد 

باید به هر جامانده ۱۰ میلیون تومان ســهام 
عدالت اختصاص داده شــود، نیاز به ۳۵ هزار 
میلیارد تومان منابع نیاز است که باید از سهام 

دولت در شرکت های مختلف تامین شود.
به عبارت دیگر در آذرماه سال قبل با تصویب 
نامه هیــات وزیــران افرادی که بــه عنوان 
جامانده ســهام عدالت شناســایی شده اند، 

میزان ســهامی که به این افراد اختصاص خواهد یافت 
و نام شــرکت هایی که ســهام خود را بــه جاماندگان 
تخصیص می دهند، مشخص و قرار شد به هر جامانده 
۱۰ میلیون تومان سهام عدالت تخصیص داده شود. در 
این تصویب نامه اسامی شرکت هایی که قرار بود سهام 
ان ها به جاماندگان تخصیص داده شــود نیز مشخص 
شد که شــامل بخشــی از ســهام بانک تجارت، بانک 
صادرات، بانک ملت، کشــتیرانی جمهوری اســلامی 

ایران و صنایع پتروشیمی خلیج فارس می شد.

اما اواخر دی ماه ســال ۱۴۰۱ بود که رئیس 
سازمان خصوصی سازی به ایسنا اعلام کرد: 
در واگذاری ســهام عدالت بــه جاماندگان 
طور کلی دو ایراد وجود داشــت، نخســت 
آنکه مرجــع تصویــب باید شــورای عالی 
سیاســت اصل ۴۴ باشــد نه هیات وزیران. 
دوم آنکه ســهام باید به صورت غیرمستقیم 
به مشمولان داده شــود نه به صورت مستقیم. البته به 
هر دو ایراد پاسخ داده شــد و معاونت حقوقی درحال 
پیگیری اســت، امیدواریم مورد قبــول هیات تطبیق 
مجلس قــرار بگیــرد و اجــازه دهند در پایان ســال 
واگــذاری را انجام دهیم.در حالی که ســید احســان 
خاندوزی، وزیر امــور اقتصاد و دارایــی در نیمه دوم 
اسفند سال گذشته اعلام کرد که با مصوبه شورای عالی 
اجرای سیاست های اصل ۴۴، هموطنان تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیستی که فاقد ســهام عدالت بودند 

)حــدود ۳.۵ میلیــون نفــر( در روزهای آتــی مالک 
ســهام عدالت خواهند شــد، در روزهای پایانی سال 
مذکور شاهد منتفی شــدن تخصیص سهام عدالت به 
جاماندگان بودیم.موضوعی که خاندوزی در نخستین 
اظهارنظر خود در سال جاری به آن اشاره کرد و گفت: 
در خصوص سهام عدالت ما  مصوبه هیات دولت را برای 
سه و نیم نفر از اعضای تحت پوشش نهادهای حمایتی 
گرفتیــم، در آذرماه هیــات مصوبــات مجلس اعلام 
کرد که این مصوبه باید اول در شــورای عالی اصل ۴۴ 
تصویب شود و سپس به دست دولت برسد که ما مجدد 
در انتهای سال در شــورای عالی اصل ۴۴ این مساله را 
مطرح کردیم و در نهایت مصوب شد و برای بار دوم که 
به هیات دولت ارجاع دادیم کــه دولت آن را با جزئیات 
تایید کند متاسفانه از آنجایی که برخی از وزارتخانه ها 
حاضر به واگذاری برخی از شــرکت های زیرمجموعه 

خود نبودند، این سهام تا انتهای سال بلاتکلیف ماند.

سهام عدالت

اظهار نظر جدید خاندوزی در مورد جاماندگان سهام عدالت

وزیر صمت خبر داد

و در دستور کار  وش اقساطی خودر وهای کارکرده و فر واردات خودر
ســمیرا ربیع  وزیــر صنعــت، معدن و 
تجارت، از فروش اقســاطی خودرو از اواخر 
ســال خبر داد و گفت: با ارائــه ۹ محصول 
جدید و واردات خودروهــای نو و کارکرده، 

بازار خودرو به تعادل خواهد رسید.
ســیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در برنامه صــف اول ۲۳ فروردین 
۱۴۰۲ در خصــوص شــعار ســال گفت: 
خوشــبختانه در این دو حــوزه، کارهایی 
را از ســال قبل آغاز کرده ایم که نتایج قابل 
توجهی به دســت آمده اســت، در آماری 
که بانک مرکزی به لحاظ رشــد اقتصادی 
منتشــر کرده اســت در پاییز ۱۴۰۱ رشد 
بخش صنعــت ۱۱.۶ بود که از ســال ۹۶ به 
بعد بی نظیر است و در ۹ ماه سال، این رشد 
۸ درصد شد یعنی هر فصل زیاد می شود که 

بیش از دو برابر کل اقتصاد کشور است.
وزیر صمــت افزود: در بخــش معدن که در 
ســال ۱۴۰۰ رشــد منهای یک درصد بود 
در ۹ ماه سال گذشته, ۲.۹ درصد شد یعنی 
تقریباً رشد ســه تا چهار درصدی را در رشد 

تولید بخش معدن شاهد بودیم.
فاطمی امین با اشــاره به اینکــه در حوزه 
سرمایه گذاری اتفاقات بســیار خوبی افتاد 

گفــت: در پاییز ۱۴۰۱ ســرمایه گذاری در 
خرید ماشــین آلات برای بخش تولید, ۲۸ 
درصد رشد داشت که از ســال ۹۰ بی نظیر 
اســت، این یعنی اینکــه آن رشــد تولید 
می گویــد اتفاقات خوبــی در اقتصادی در 
حال رخ دادن اســت و تولید بــالا می رود، 
اما رشــد ســرمایه گذاری می گوید آینده 
خوبی در پیش اســت.وی افزود: ما دو تورم 
داریم یک تــورم مصرف کننده اســت که 
عموم مردم با آن ســروکار دارند و یک تورم 
تولیدکننده اســت یعنــی تولیدکنندگان 
هم برای مواد اولیه با تورم مواجه هســتند؛ 
تورم بخش معدن در تابستان ۱۴۰۰، ۱۱۶ 
درصد بود که در پاییز ســال گذشته به ۲۵ 
درصد کاهش یافــت. همینطور در صنعت 
ساخت در تابستان ۱۴۰۰، ۸۰ درصد تورم 
تولیدکننده داشــتیم که این عدد در پاییز 

۱۴۰۱ به ۳۴ درصد رسید.
وزیر صمت اضافه کــرد: این ها یعنی اینکه 
تولیدکننده افزایش قیمت دارد، اما به شدت 
تورم اش کاهش پیدا می کنــد می تواند در 
تورم مصرف کننــده اثر بگــذارد، در مورد 
تورم مصرف کننده هــم چند گروه کاری به 
طور مشخص در حوزه کار ماست، مثلًا مواد 

غذایی در حوزه کار ما نیســت، اما پوشاک، 
لوازم خانگــی، خودرو کار ماســت در همه 
موارد می بینید تورم مصرف کننده در بخش 
پوشاک کاهشی بوده و در آخر سال گذشته 
از میانگین تورم کشور پایین تر بوده یعنی ما 
در پوشــاک در لوازم خانگی، مبلمان، تورم 
داشــته ایم، اما تورم آن ها کمتر از میانگین 

تورم اقتصاد است.
فاطمی امین گفت: در مورد شــعار سال، در 
حوزه رشــد تولید سال گذشــته آماری که 
تاکنون منتشرشده, ۹ ماهه بیش از دو برابر 
کل اقتصاد در بخش صنعت رشد داشته ایم، 
معدن از یک رشد منفی به مثبت قابل توجه 

تغییر کرده است.تورم مصرف کننده هم در 
بخش ما کمتر از تورم کل کشور بوده، پس ما 
هم در تولید و هم در تورم، نتیجه قابل توجه 
داشتیم این ها آماری اســت که مرکز آمار و 

بانک مرکزی منتشر می کنند.
وی افزود: مهم ترین کاری که امسال داریم 
این اســت که روند را تضمیــن کنیم تداوم 
داشته باشــد و رشــد پیدا کند یعنی آن ۸ 
درصد نه تنها کمتر نشــود بلکه بیشتر شود. 
دو برنامه متناسب با شــعار سال درآوردیم، 
یک برنامه مهار تورم، همان طرح های قبلی 
ماست، اما کمی کامل تر شــد و یک برنامه 
برای رشــد تولید؛ ایــن دو برنامــه را برای 
اظهارنظر هفته آینده برای همه علاقه مندان 
منتشر می کنیم. ما امسال رویکردی را توجه 
داریم، آن هم حکمرانی مردمی و مشارکتی 
اســت یعنی مردم در سیاســت گذاری ها و 
برنامه ریزی هــا درگیر شــوند، هفته آینده 
به عنوان نمونــه این را منتشــر می کنیم.

فاطمی امین گفت: همه علاقه مندان نظیر 
دانشــجو، صنعتگر، معدنکار، بازاریان، این 
برنامه را ببیند و نظر دهند، ما از نظرات آنها 
حتماً اســتفاده می کنیم.فاطمی امین بیان 
کرد: امســال برنامه ای که خودروســازان 

دادند درمجموع تولید دو میلیون دســتگاه 
اســت که ما بر روی یک میلیون و ۷۰۰ هزار 
دســتگاه برنامه ریزی کرده ایم، از آن طرف 
بحــث واردات را پیگیــر هســتیم. واردات 
سال گذشــته فراز و نشــیب هایی داشت به 
لحاظ اینک چندین سال از سال ۹۷ واردات 
ممنوع بود چالش های زیادی وجود داشت، 
قانونی داریم مربوط به ســال ۷۱ اســت که 
محدودیت های شــدیدی را بــرای واردات 
ایجــاد می کنــد، خوشــبختانه از یکی از 
مراجع حاکمیتی، مصوبه ای گرفتیم که این 
موانع را برداشــت. از طرفی ما بر روی بحث 
واردات خودروهای کارکرده کار می کنیم و 
در دســتور کار ما قرار دارد بــه نظر ما بحث 
واردات خودروهــای نو و کارکــرده در کنار 
افزایــش تولیدی کــه ما امســال خواهیم 
داشــت می تواند به تعادل بازار کمک کند.
وزیر صنعــت، معدن و تجــارت گفت: قطعاً 
اینکه درباره واردات خودرو مصوب شده در 
حال اجراست، محدودیت هایی بوده که در 
طول سالیان گذشته مقرراتی گذاشته شده 
و در شرایطی بوده که تحریم وجود نداشته، 
حالا ما می خواهیم در این شــرایط خودرو 

وارد کنیم.



آخرین جزئیات طرح بیمه دانشجویی

قشر تحت تکفل از پوشش درمانی استفاده می کند؟
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حضور پرشور حامیان آرمان آزادی قدس
 فلسطین تا ابد پاره تن اسلام می ماند

 آخرین جمعه ماه خدا، هر ســال روز تجدید پیمان با آرمانی اســت که 
چهل و سه سال پیش به نقطه اتصال آزادی خواهان جهان تبدیل شد و 
حمایت از مظلوم را »با هر آنچه مقدور است«، به ارزشی انسانی تبدیل 

کرد. 
 فــارغ از تمــام رویدادهــای داخلــی و خارجــی، بــه دور از تمــام 
جهت گیری های سیاســی و اجتماعی، جدا از همه اختلاف در سلایق و 
عقاید، مردم ایران در کنار بسیاری از  آزادی خواهان جهان، روز قدس و 
حمایت از مظلومیت مردم فلسطین، را به این رویدادها و جهت گیری ها 
و اختلافات گــره نمی زنند و با تمام توان در مســیر حمایــت از آرمان 

آزادی مردم فلسطین گام برمی دارند. 
امسال نیز به سنت ســال های گذشته مراســم راهپیمایی روز جهانی 
قدس در بیش از یک  هزار شهر و روستا در سراســر کشور برگزار شد و 
»فلسطین محور وحدت جهان اســلام؛ قدس در آستانه آزادی« شعار 

محوری آن بود.
البته مردم روزه دار پیش از آغاز رســمی مراســم، با حضور در میادین 
اصلی و مســیرهای راهپیمایــی و با در دســت داشــتن پلاکاردها و 
تصاویری از قدس شــریف و شــهدای جبهه مقاومت، به استقبال این 

روز رفتند.
خیابان های منتهی به مسیر راهپیمایی روز قدس از آغاز مراسم میزبان 
مردم همیشه در صحنه ایران است که در آخرین جمعه ماه رمضان را به 
حمایت از مردم مظلوم فلسطین و آرمان آزادی انسان به خیابان آمدند 

و حضور نوجوانان چشمگیرتر از همیشه است. 

پای ثابت تمام حق طلبی ها
ســرود ســلام فرمانده، ســمفونی مراســم ها و اعیــاد جمهوری 
اسلامی اســت و پای ثابت حضور مردم؛ ســرودی که شنیدن آن از 
دهه نودی ها و هشتادی ها دلنشین ترش می کند. امروز و در آخرین 
جمعه ماه مبارک رمضان، هم این ســرود از زبان نوجوانان ایران در 
خیابان ها و به حمایت از مظلومان فلســطین زمزمه شــد و همزمان 
با آن تصاویر سردارســپهبد قاســم ســلیمانی هم در دستان مردم 

قدرشناس به اهتزاز درآمد.
بر اســاس مشــاهدات خبرنــگاران، حضــور نوجوانــان و جوانان در 
راهپیمایی امسال همچون گذشته چشــم گیر و پررنگ است و آنان از 
ساعات اولیه امروز خود را به مســیرهای اعلام شده راهپیمایی رسانده 
اند.راهپیمایان امسال نیز به سنت هر ساله پرچم های ایران، فلسطین 
و حزب الله لبنان را در دســت گرفته اند و شــعار »مرگ بر اسرائیل« و 

»مرگ بر آمریکا« سر دادند.

ورزشکاران همپای مردم
در راهپیمایی امســال ورزشکاران حضور پررنگی داشــتند و از میدان 
فلســطین به ســمت دانشــگاه تهران به حرکت در آمدنــد؛ برخی از 
ورزشکاران بویژه در رشــته رزمی همچون تکواندو و کیک بوکسینگ، 

در مسیر راهپیمایی به اجرای حرکت نمایشی پرداختند.

مسئولانی که همپای مردم بودند
از نخستین ســاعات آغاز راهپمایی روز قدس، مســئولان و مقامات 
لشگری و کشور هم در مراســم حمایت از مظلومیت فلسطین حضور 
یافتند. »محمدباقر قالیبــاف« رئیس مجلس، »محمد اســلامی« 
رئیس ســازمان انرژی اتمی، »بهــرام عین اللهی« وزیر بهداشــت، 
»احمدرضــا رادان« فرمانــده نیــروی انتظامی، آیــت الله »محمد 
امامی کاشانی« و حجت الاسلام »ســید محمدحسن ابوترابی فرد« 
امامــان جمعه موقت تهران، »محســن منصوری« معــاون اجرایی 
رئیس جمهور، حجت الاسلام »حســین طائب«، »حسین دهقان« 
وزیر ســابق دفاع، »محمدرضا باهنر« عضو حقیقی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، »علی نیکزاد«، نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی، 
»علیرضا زاکانی« شــهردار تهران، از چهره هایــی بودند که پابه پای 

مردم آمدند.

وزیر بهداشت:
 ۹۰ درصد بدحالی دانش آموزان ربطی

 به مسمومیت ندارد
وزیر بهداشــت در ارتباط بــا علل بدحالــی برخی از دانــش آموزان، 

توضیحاتی ارائه داد.
بهــرام عین اللهی، در حاشــیه حضــور در مرکز انتقال خــون وصال، 
در خصوص پیگیــری وضعیت بدحالی برخی از دانــش آموزان، گفت: 
کمیته علمی متشــکل از بهترین اساتید در کشــور تشکیل و وضعیت 
دانش آموزان بررســی شــد. تصمیم گرفتیــم که نــام آن را بدحالی 
دانش آمــوزان بگذاریــم زیــرا شــواهد محکمی برای مســمومیت 

دانش آموزان وجود نداشت.
وی افــزود: در هر بیمــاری یک مســئله مربوط به وضعیــت بیماری 
فرد و بخــش دیگر مربوط به آثار روانی ناشــی از بیماری اســت که در 

دانش آموزان شاهد این وضعیت بودیم.
وزیر بهداشــت ادامه داد: جمع بندی ما نشــان می دهد که در بیش از 
۹۰ درصد بدحالی دانش آموزان، هیچ نوع مســمومیتی دیده نمی شود 
و هیچ نوع ســمی وجود ندارد و بیشتر شاهد اســترس بودیم و درصد 
کمی نیز مربوط به شیطنت هایی بوده که صورت گرفته و باعث بدحالی 

دانش آموزان شده است.
عین اللهی تاکید کرد: بدحالی دانش آموزان عوارض پایدار نداشته و ما 

هیچ نوع عارضه پایداری در دانش آموزان ندیدیم.

سردار رادان:
وز اجرا می شود ح عفاف و حجاب از امر طر

فرمانده کل انتظامی کشــور، از اجرای طرح عفــاف و حجاب ازامروز 
شنبه خبر داد.

سردار احمدرضا رادان، در مراســم راهپیمایی روز جهانی قدس، گفت: 
مردم ایران و جهــان روز قــدس را تکلیف دینی خــود می دانند و هر 

مسلمانی وظیفه دارد که از مظلوم حمایت کند و بر ظالم بتازد.
وی درباره آغاز اجرای طرح عفاف و حجاب، گفت: در این باره به تفصیل 
توضیح داده شده و بر همین اساس این برنامه از امروز شنبه اجرا خواهد 

شد.
ســردار رادان در واکنش به درصد خطای دوربین هایی که قرار است در 
طرح عفاف و حجاب استفاده شود، گفت: مطمئن باشید این دوربین ها 

خطایی نخواهد داشت.

دیوار

خریدار  به استناد قانون تامین اجتماعی 
دانشجویان ۱۸ تا ۵۰ سال تمام می توانند با 
استفاده از طرح بیمه دانشجویی از مقررات 
حمایتی مربــوط به این طرح و نیز ســرانه 
حق درمان اســتفاده کنند؛ اما آیا اشخاص 
تحت تکفل دانشجویان هم می توانند تحت 

پوشش خدمات درمانی قرار بگیرند؟
 دانشــجویان در هــر دانشــگاه و مقطــع 
تحصیلــی )کــه باشــند( می توانند تحت 
پوشش بیمه دانشــجویی تامین اجتماعی 
قرار بگیرنــد؛ بر اســاس این طــرح تمام 
ســال های دوران دانشــجویی به هنــگام 
بازنشستگی به عنوان ســابقه بیمه پردازی 

محاسبه می شود.
دانشــجویان در هر یک از مراحل تحصیلی 
می توانند برای وضع و برقــراری این بیمه 
اقدام کنند اما با اتمام تحصیلات دانشگاهی 
و فارغ التحصیلــی امکان اســتفاده از طرح 
بیمه دانشــجویی وجود نخواهد داشت؛ در 
صورت بهره گیری از پوشش درمانی والدین 
نیز پرداخت سرانه حق درمان الزامی نبوده 
و دانشجویان )متقاضیان بیمه( می توانند از 

بیمه درمانی پدر و مادر استفاده کنند.
در صــورت تمایــل بــه پوشــش درمانی 
تامین اجتماعــی به صورت مســتقل هم 
متقاضــی می توانــد مبلــغ مشــخصی را 
به منظور ســرانه درمــان پرداخــت کند. 
همچنین این پوشــش درمانی را می تواند 
بــرای اشــخاص تحــت تکفل خــود نیز 
درخواســت کند، اما باید بــه ازای هر نفر 
سرانه خدمات درمانی را جداگانه پرداخت 

کند.
بیمه دانشجویی در سه سطح ۱۲ ،۱۴ و ۱۸ 
درصد ارائه می شــود و متقاضی باید قبل از 
انتخاب شــرایط مربوطه را درنظر داشــته 
باشــد؛ نرخ پرداخت حق بیمــه ۱۴ درصد 
)۱۲درصد سهم بیمه شده + ۲درصد کمک 
دولت(، تعهدات بازنشســتگی و فوت بعد از 

این دوره )بازنشستگی( را شامل می شود.
نرخ پرداخت حق بیمه ۱۶ درصد نیز که در 
حقیقت شــامل ۱۴ درصد سهم بیمه شده 
به علاوه ۲درصد کمک دولت است، تعهدات 

بازنشستگی، فوت، قبل و بعد از بازنشستگی 
را دربرخواهــد گرفــت. کامل تریــن نرخ 
پرداخت حق بیمــه )۲۰ درصــد( نیز که 
شامل ۱۸ درصد ســهم بیمه شده به همراه 
۲درصد کمک دولت است، تعهدات مربوط 
به بازنشســتگی، فــوت و ازکارافتادگی را 

تحت پوشش قرار می دهد.
به منظــور ثبت درخواســت اســتفاده از 
این بیمــه نیــز دانشــجویان می توانند از 
اپلیکیشــن )نرم افزار( تامین اجتماعی من 
اســتفاده کنند. امکان ثبت نام همچنین از 
طریق ســایت رســمی تامین اجتماعی به 
نشــانی es.tamin.ir منوی بیمه شدگان/ 
بیمه شدگان خاص/ انعقاد بیمه دانشجویی 

و انتخاب حق بیمه نیز وجود خواهد داشت.
شرط سنی برای اســتفاده از این طرح نیز 
۱۸ تا ۵۰ )ســال تمام( اســت. دانشجویان 
بیش از ۵۰ ســال باید معادل مازاد ســنی 
ســابقه بیمه پردازی قبلی داشــته باشند؛ 
در صورتــی که دانشــجو )متقاضی( دارای 
۱۰ سال ســابقه قبلی باشــد از شرط سنی 
معاف خواهد شد.یک دانشــجو همچنین 

در صورت استفاده از مستمری بازماندگان 
نیز می تواند راســاً بیمه پردازی داشته باشد 
و پرداخت حــق بیمه دانشــجویی مانع از 

دریافت مستمری بازماندگان نخواهد بود.
در صورت انتخاب حمایت درمان با پرداخت 
حق ســرانه درمان از کلیــه امکانات مراکز 
درمانی ملکی این سازمان در سراسر کشور 
و نیز امکانات مراکز تشــخیصی، درمانی و 
دارویی طرف قــرارداد تأمین اجتماعی هم 
استفاده خواهد کرد؛ میزان سهم بیمه شده 
از هزینه درمان که فرانشیز نامیده می  شود 
نیز برای خدمات سرپایی ۳۰ درصد و برای 

خدمات درمانی بستری ۱۰ درصد است.

شرایط دانشجویان خارج از کشور
طرح بیمه دانشــجویی تامیــن اجتماعی، 
دانشــجویان خــارج از کشــور را نیــز 
تحت حمایــت قــرار داده و بــا راه اندازی 
کارگزاری هــای رســمی در کشــورهای 
مختلف به عنــوان عوامل رســمی تامین 
اجتماعی درخواست محصلان ایرانی خارج 

از کشور را نیز پیگیری و دنبال می کند.

مهدی شکوری مدیرکل امور بیمه شدگان 
ســازمان تامین اجتماعی هم پیش از این 
به ایرنا گفته بود: علم آموزان و دانشــجویان 
خــارج از کشــور هــم در صــورت تمایل 

می توانند از این طرح استفاده کنند.
شــکوری اعلام کرده بود: والدین حاضر در 
ایران می توانند فرزنــدان خود را در خارج از 
مرزهای ایران بیمه کــرده و تحت حمایت 
از خدمات بیمه دانشــجویی قرار دهند؛ در 
صورت نبود پــدر و مادر، خانــواده، اقوام و 
خویشاوندان در داخل خاک کشور نیز این 
جمعیت می توانند از طریق کارگزاری های 
رســمی تامین اجتماعی اقدام به برقراری 
بیمه کــرده و از خدمات مربوطه اســتفاده 

کنند.

اتباع خارجی می توانند از طرح بیمه 
دانشجویی استفاده کنند؟

اتباع خارجی اما مشــمول بیمه دانشجویی 
صرفــا  و  نمی شــوند  تامین اجتماعــی 
دانشــجویان ایرانی می تواننــد از این طرح 
استفاده کنند.دانشــجویان برای استفاده 

از طرح بیمه دانشــجویی تامین اجتماعی، 
باید مشــمول نظام حمایتی نباشــند؛ در 
واقع امکان بیمه پــردازی همزمان در بیمه 
اجباری و بیمه دانشــجویی وجــود ندارد. 
همچنیــن اتبــاع خارجی مشــمول بیمه 
دانشــجویان تامین اجتماعی نمی شوند و 
دانشــجویان ایرانی می تواننــد از این طرح 

استفاده کنند.
دانشــجویان بعــد از اتمام تحصیــل نیز 
می توانند به عنــوان بیمه اختیاری کماکان 
تحت پوشــش بیمه تأمین اجتماعی بوده و 
در صورت راه اندازی کسب و کار شخصی از 
بیمه حرف و مشــاغل آزاد تأمین اجتماعی 

استفاده کنند.

تکلیف »دانشجویان ترک تحصیل 
کرده« چیست؟

شکوری،»دانشــجویان  اعــلام  بنابــر 
ترک تحصیل کرده« هم مشمول این طرح 
نمی شوند؛ زیرا کارت دانشــجویی معتبر، 
مدرک تشــخیص دانشــجو و مورد استناد 
برای ثبت نام بیمه دانشــجویی الزامی بوده 
اســت و بر این اساس، دانشــجویان ترک 
تحصیــل کــرده نمی تواننــد از این طرح 

استفاده کنند.
مدیرکل امور بیمه شــدگان سازمان تامین 
اجتماعی در ایــن رابطه نیز بــه ایرنا گفته 
بود: »ترک تحصیل کرده ها صرفا می توانند 
به صورت خوداظهاری طبــق ضوابط بیمه 

صاحبان حرف و مشاغل آزاد بیمه شوند.«
دانشــجویان دانشــگاه های غیرحضوری 
هم می تواننــد از بیمه دانشــجویی تامین 
اجتماعی اســتفاده کنند و نوع دانشــگاه 
یا مقطع تحصیلــی در بیمه دانشــجویی 
تاثیرگذار نیســت اما امــکان پرداخت حق 
بیمه بــرای ســنوات تحصیلی گذشــته 
دانشجویان وجود نداشــته و در واقع همه 
علم آموزان شــاغل به تحصیــل می توانند 
از این طرح اســتفاده کنند و از زمان انعقاد 
قرارداد برای بیمه پردازی، دوره تحصیلات 
دانشــگاهی جزو ســابقه بیمــه ای لحاظ 

خواهد شد.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی 1479558

یک باب مغازه نوع ملک طلق با کاربری تجاری به پلاک ثبتی 167 فرعی از 2216 
اصلی مفروز و مجزا شــده از 226 فرعــی از اصلی مذکور قطعه 110 در طبقه 
1  و واقــع در بخــش 01 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین اســتان 
قزوین به مســاحت 19/85 متــر مربع مالکیت حســین / اصفهانی فرزند علی 
شماره شناســنامه 250532591 تاریخ تولد 1385/01/03 صادره از تهران 
دارای شــماره ملی 0250532591 با جز ســهم 3 از کل سهم 6 بعنوان مالک 
سه دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 10378 
تاریخ 1396/11/04 دفترخانه اســناد رسمی شماره 123 شهر قزوین استان 
قزوین موضوع ســند مالکیت اصلی به شماره چاپی 179247 سری ب سال 96 
با شــماره دفتر الکترونیکی 139620309001013942 ثبت گردیده است. 
مالکیت امیرمحمد/ اصفهانی فرزند علی شماره شناسنامه 201539144 تاریخ 
تولد 1388/02/28 صادره از تهران دارای شــماره ملــی 0201539144 با 
جز ســهم 2 از کل ســهم 6 بعنوان مالک سه دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه 
و اعیان به شــماره مســتند مالکیت 10378 تاریــخ 1396/11/04 دفترخانه 
اســناد رسمی شماره 123 شــهر قزوین اســتان قزوین موضوع سند مالکیت 
اصلی به شــماره چاپی 179248 سری ب ســال 96 با شماره دفتر الکترونیکی 
139620309001013943 ثبت گردیده است بازداشت و رهن ندارد سپس 
مالک با ارائه دو برگ فرم شــهادت شــهود مدعی فقدان سند به علت نامعلوم 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی خود را نموده که مراتب به 
اســتناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبــت اعلام می گردد تا هر کس به 
نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده 
و یا مدعی وجود ســند نزد خود باشــد از تاریخ انتشار این آگهی تا مدت ده روز 
ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل ســند مالکیت و ســند 
معامله تســلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا 
درصورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت 
را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به 

شرح ذیل منتشر خواهد شد. 
م الف 130

 شعبان عسگری- مدیر  واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین
 از طرف سید هاشم حسینی

اداره کل ثبت و اسناد واملاک استان کرمانشاه اداره ثبت اسناد و 
املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه 

ناحیه یک هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140160316001005413مورخ  1401/11/18هیات 
اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آخانم لیلا منصوبی فرزند محمد بشــماره شناسنامه 
511 وشــماره ملی 3256286880 صادره از کرمانشــاه در یک و یک پنجم 
دانگ از یک باب ســاختمان مســاحت 700 متر مربع در محدوده اراضی پلاک 
فرعی 340از 366 اصلی واقع در بخش یک حومه حوزه ثبت ملک کرمانشــاه 
ناحیه یک خریداری مع الواســطه از مالک رســمی مشــاعی آقای جعفر جلال 
دولتشاهی محرز گردیده است.لذابه منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند متوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خودرا به مراجع قضایی 
تقدیــم نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکــور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/11 

سجاد مویدی رئیس ثبت اسناد و املاک 12 /م الف/71

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی:1480310

آقای ســید رضــا مقیمی درزی بــا ارائه 2 برگ استشــهادیه 
المثنی که در دفترخانه 198 بابل امضا شــده و طی درخواست 
14014027176 مــورخ 1401/9/9 تقاضای صدور ســند 
المثنی ششــدانگ پلاک 646 فرعی از 2819 اصلی بخش یک 
شــرق ثبت بابل که ذیل دفتر به نام ایشان ثبت و سند صادر 
و تســلیم گردیده در اثر جابجایی مفقود شده است در اجرای 
ماده 120- اصلاحی آئین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن 
اعلام متقضی است چنانچه سند مالکیت مذکور تحت هر عنوان 
به آن دفترخانه ارائه گردید از انجام هر گونه اقدام خودداری 

و لاشه سند را از آورنده اخذ و به این اداره ارائه فرمایید . 
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( جهت استحضار

تاریخ انتشار: 1402/1/26 
سید مهدی حسینی کریمی
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بابل

آگهی   مزایده عمومی یک مرحله ای
 فروش انواع سیم مسی  اسقاط  ۱402-۱

شرکت توزیع نیروی  برق استان گیلان

شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان )سهامی خاص(درنظر دارد مزایده عمومی یک مرحله ای فروش 
50تن  سیم مسی  اسقاط دپو شده درانبار مرکزی  شرکت را  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده  گران و بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس : www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 
لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده  محقق سازند. تاریخ انتشار مزایده در سامانه1402/01/27 می باشد.شماره 

فراخوان درسامانه ستاد1002005104000001
1-نشانی دستگاه مزایده گزار : شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان )سهامی خاص(به نشانی رشت 
بلوار امام خمینی بالاتراز میدان مصلی رشت شماره ثبت 2952 وشناسه ملی 10861644926وکداقتصادی 

411334896794 وکدپستی 4188867749
2- موضوع مزایده : عبارتست از فروش انواع سیم مسی)50تن(  اسقاط  موجود درانبار مرکزی شرکت 

فروشنده به نشانی رشت -کیلومتر 10جاده رشت -قزوین ابتدای ورودی کنف کار به شرح لیست پیوست   
تبصره یک : انواع سیم مسی اسقاط صرفاً به شرکت های تولیدکننده سیم وکابل وکارخانجات ذوب فلزات فروخته 

می شود .هیچ گونه نمایندگی شرکت های قابل پذیرش نمی باشد 
تبصره دو  : بهای سیم مسی  اسقاط فروخته شده بصورت فیش واریزی به حساب جاری تعرفه شده فروشنده 

دریافت خواهد گردید . 
 3- محل خرید اسناد مزایده :  ازطریق مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(به نشانی

   http://www.setadiran.ir
4- قیمت خرید اسناد و شماره حساب : مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال(  ازطریق سامانه ستاد 

وبصورت الکترونیکی قابل پرداخت می باشد
به  جمعا  مزایده  در  شرکت  معتبر(  بانکی  ضمانتنامه  یا  واریزی  )فیش  تضمین:  مبلغ  و  نوع   -5

مبلغ6,130,000,000ریال بر اساس بند 10 برگ شرایط مزایده می باشد.
6- مهلت فروش اسناد : از تاریخ1402/01/27 لغایت تاریخ 1402/01/31  

7- زمان بازدید انبار : همه روزه ساعت 8 لغایت 13 از تاریخ 1402/01/27 لغایت 1402/02/10 با هماهنگی 
ومعرفی نامه  امورتدارکات وانبارها 

8- محل تحویل و مهلت پیشنهاد قیمت : ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و حداکثرتا پایان وقت 
اداری روزیکشنبه مورخ1402/02/10

9- تاریخ و مکان بازگشائی پاکات مزایده : روزدوشنبه مورخ1401/02/11 رأس ساعت 11:30  سالن  
جلسات شماره دو شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان واقع در رشت بلوار امام خمینی می باشد. حضور شرکت 

کنندگان درمزایده با ارائه معرفی نامه کتبی بلامانع است 
تبصره :پاکت الف شامل تضمین فرآیند ارجاع کار )شرکت در مزایده (علاوه بربارگذاری درسامانه فوق می بایست 
بصورت فیزیکی حداکثر تاپایان وقت اداری  مورخ 1402/02/10 تحویل اداره دبیرخانه  شرکت توزیع نیروی برق 

استان گیلان گردد. .
10- فروشنده در قبول یا رد هر یك یا تمام پیشنهادات شركت كنندگان در مزایده مختار مي باشد.

11- شماره تلفن تماس : 013-33663006
12-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت کسب اطلاعات بیشتر وثبت نام درسامانه مذکور 0211456

13- به پیشنهادات فاقد سپرده، سپرده مخدوش، سپرده کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن ترتیب 
اثر داده نخواهد شد 

14-به پیشنهادات فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در اسناد مزایده واصل 
می شود ترتیب اثر داده نخواهد شد 

15- هزینه چاپ آگهی در روزنامه بر عهده دستگاه مزایده گزار )شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان( می باشد.
16- قیمت پیشنهادی خریداران می بایست بدون ارزش افزوده ومطابق جدول پیوست  ابراز گردد و برنده مزایده 
مبلغ موضوع مزایده را می بایستی با احتساب ارزش افزوده به حساب فروشنده واریز نماید.ودرصورت انعقاد قرارداد 

یا سفارش 10درصد به عنوان تضمین انجام تعهدات نیز اخذ می گردد . 
سایر موارد و جزئیات مربوط به مزایده در برگ شرایط مربوطه قید گردیده است.

http://www.gilanpdc.ir: آدرس اینترنتی
http://tender.tavanir.org.ir

http://iets.mporg.ir
        INFO@GILANPDC.IR: پست الکترونیکی

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/01/26 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/01/27

 نوبت اول

شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان 
)سهامی خاص(

آگهی مفقودی
برگ ســبز وسند ســواری پراید رنگ سفید شــیری روغنی مدل 1383به 
شــماره موتور 00647431وشاسیS1412282196134وشهربانی ایران 
54_748ط15 بــه نام مهدی ماندگاری مزرعه علــی مفقود واز در جه اعتبار 

ساقط میباشد.
یزد

تصادف

 تصادف، مصدومیت و مرگ موتورسواران در بزرگراه های تهران، زخمی 
بر تن خیابان های پایتخت محسوب می شود که به نظر می رسد بیش از 

قفل های ترافیکی و خیابان های شلوغ باید به آن پرداخته شود.
 موضوع مرگ و مصدومیت سرنشینان موتورســیکلت در بزرگراه های 
پایتخت مسئله  جدیدی نیســت؛ زخمی است که با گسترش جاده های 

عریض بر پیکر تهران نشسته و رفته رفته عمیق تر شده است.
بنابر آمارهای جســته و گریخته، حدود ســه میلیون موتورسیکلت در 
تهران تردد می کنند که بــه طور اجتناب ناپذیر بحــران و بی انضباطی 
بزرگی بــرای حوزه ترافیک محســوب می شــوند البتــه پایتخت تا به 
امروز نتوانســته از این بحــران عبور کند اما مســئله تلفات ســنگین 
موتورســیکلت ها در بزرگراه های پایتخت، آن هــم در زمانی که موانع 
سرعت برداشته شده و فضا برای تاخت وساز دوچرخ سواران باز می شود، 
مقوله ای متفاوت اســت.طبق یکی از آخرین گزارش های پلیس راهور 
تهران بزرگ، بیــش از ۵۰ درصد از تصادفات در معابر بزرگراهی شــهر 
تهران مربوط به تصادفات موتورســواران است که راکبان موتورسیکلت 
رتبه دار تصادفات در بزرگراه ها هســتندا همچنین ۴۱ درصد فوتی ها و 
۶۳ درصد از تصادفات جرحی  و ۱۱.۲ درصد از تصادفات خسارتی از کل 
تصادفات پایتخت مربوط به تصادفات موتورســیکلت سواران است. این 
اعداد در حالی است که موتورســیکلت حدود ۲۵ درصد از وسائل نقلیه 

تهران را تشکیل می دهد.
به همین تناســب، نیمی از مــرگ و میر حوادث ترافیکــی پایتخت نیز 
مربوط به موتورســیکلت سواران است که به عبارتی ســالانه به بیش از 
۲۵۰ نفر می رســد که قاطبه این تلفات در بزرگراه هــا رخ می دهد. نبود 
ترافیک و موانع ترافیکی، ســرعت زیاد، بی توجه در حیــن رانندگی و 
حواس پرتی همچنین دید نامناســب خودروها به این موتورها ناشــی 
از حرکت درجا و مارپیچــی از عمده دلایل تصادفــات منجر به مرگ یا 

حداقل مصدومیت راکبان موتورسیکلت در بزرگراه های تهران است.
در این میان، گزارش های مرکــز تصادفات پلیس راهور تهران نشــان 
می دهد رتبه نخســت تصادفات در پایتخت را بزرگراه امام علی )ع( دارد 
و پس از آن و از نظر تصادف خیزی، منطقه ۱۴ شــهر تهران اســت و بعد 
بزرگراه های غربی شهر بیشترین میزان تصادفات موتورسیکلت را دارند 
البته فرمانده پلیــس راهور تهران بزرگ در تازه تریــن اظهارات خود از 
کاهش ۶ درصدی تلفات موتورســواران در پایتخت خبر داد که خبری 
خوش برای این حوزه اســت اما همچنان با عدد بزرگی در حوزه تلفات 

رانندگی مواجه هستیم که در بزرگراه های پایتخت در حال وقوع است.
رئیس اداره تصادفات پلیس راهور تهران اظهارداشــت: براساس پایش 
و بررســی پلیس، موتورســواران در جایی که اصلًا نباید حضور داشته 
باشــند، تردد می کنند و نه تنها تردد آنها تردد عادی نیست که معمولاً 

با سرنشین های غیرمجاز ۲ تا سه نفر یا حتی بار در حال تردد هستند.
ســرهنگ رابعــه جــوان بخــت، بیشــترین تلفــات و تصــادف 
موتورسیکلت ســواران را مربوط به تونل ها اعلام کــرد و افزود: اکنون با 
وجود هشــدارهایی که داده می شــود، بخشــی از تصادفــات و تلفات 
در تونل ها اتفــاق می افتد که البته پلیس در مبادی بســیاری از تونل ها 
طرح های ویژه در حــال اجرا دارد.بــه گفته وی، در برخــی مواقع اگر 
بخواهیم با راکبان متخلف موتورسیکلت در بزرگراه ها و تونل ها برخورد 
کنیم، احساس می کنیم که ممکن است موتورسیکلت سواران اقدام به 
فرار کنند که این مســئله خود به خود حادثه ساز اســت و شاید شرایط 
را بحرانی تر کند.هر چند ســعی می کنیم از تجهیزات هوشمند و نصب 
دوربین های ترافیکی در مبادی ورودی و خروجی تونل ها کمک بگیریم 
تا از طریق اعمال قانون حوادث و تلفــات را کاهش دهیم اما واقعیت این 

است که باید در این حوزه به سمت فرهنگ سازی برویم.

 بازی مرگ موتورسیکلت سواران 
در بزرگراه های پایتخت
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ایران امسال در ۱۰ کشور جهان نمایشگاه قرآن 
دایر می کند

 رئیس مرکز بین المللی تبلیغ ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی از 
برپایی ۱۰ نمایشگاه قرآن توسط این سازمان در ۱۰ کشور جهان خبر 

داد.
حجت الاسلام والمســلمین مهدی زارع در حاشیه سی امین نمایشگاه 
بین المللی قرآن کریم از جمله کشــورهایی که ایران امسال به برپایی 
نمایشــگاه قرآن در آنها اقدام می کنــد به آفریقای جنوبی، روســیه، 

ازبکستان، قزقیزستان، قزاقزاقستان، عراق و عمان اشاره کرد.
وی اظهار داشــت: هنرمندان خطاط و تذهیــب کار و تعدادی محدود 

عکاس نیز از ایران در این نمایشگاه ها حضور خواهند داشت.
مدیر بخش بین الملل سی امین نمایشگاه بین المللی قرآن کریم با اشاره 
به حضور شــخصیت های خارجی اعم از وزیر فرهنگ نیجر، وزیر دینی 
و ارشاد موریتانی و مفتی قرقیزســتان و نیز دعوت از دیگر شخصیت ها 
برای حضور در نمایشگاه افزود: یکی از ویژگی های بارز بخش بین الملل 
نمایشــگاه امســال، ورود شــخصیت های فرهنگی قرآنی کشورها و 

هنرمندان و موسسات قرآنی نسبت به دیگر دوره هاست.
حجت الاســلام زارع در عین حال بــه حضور موسســه های هنری و 
هنرمندانی از هند، پاکستان، تونس، بوسنی، الجزایر، اندونزی، تانزانیا، 
عمان، مالزی، ســریلانکا، عتبه عباســیه، فلســطین، یمن و سوریه 
در نمایشگاه اشــاره کرد و گفت: علاوه بر موارد یادشــده، نمایندگانی 
از دارالقرآن اروپا، موسســه انگلیســی، الغدیر مرکز اسلامی فرانسه و 

موسسه روسی هم حضور دارند.
وی خاطرنشــان کرد: در ســال های گذشــته هنرمندی در نمایشگاه 
قرآن حضور نداشت اما امسال هنرمندان قرآنی که در کشورهای خود 
صاحب نام هســتند نیز به سی امین نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم 

آمده اند.
زارع تاکید کرد: در شرایط فعلی کشور و فشارهای بین المللی، این افراد 
برای حضور در سی امین نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم به کشور ما 
آمده اند که حائز اهمیت است و به نظر می رســد که نمایشگاه امسال، 

قدری کاربردی تر شده است.
وی گفت: در بخش بین الملل، موضوع وحدت هنرمندان و کشــورهای 
دعوت شــده مطرح بود که بنا بر این گذاشته شد تا قرآن؛ محور وحدت 
کشورها قرار داده شود و شــعارهای نمایشــگاه در این کشورها نمود 

داشته باشد.
رئیس مرکز بین المللی تبلیغ ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی در 
عین حال گفت که یکی از نکات مهم نمایشگاه این است که امسال نگاه 

ویژه ای به بخش جوان، نوجوان و کودک داشتیم.

پخش یک سریال کمدی جدید با بازی مهران 
احمدی و ژاله صامتی

سریال جدید »سیاهچاله« از یکم اردیبهشت در شبکه نمایش خانگی 
پخشش را آغاز می کند.

 

اولین قسمت از ســریال »ســیاهچاله«  با بازی مهران احمدی، حسن 
پورشــیرازی و ژاله صامتی جمعه، یکم اردیبهشت ماه ساعت ۱۲ ظهر 

پخش خواهد شد.
هدایت هاشــمی، غلامرضا نیکخواه، شــهره ســلطانی، شــهرام شاه 
حســینی، عباس جمشــیدی فر، الناز حبیبی و مجید نوروزی از دیگر 

بازیگران این سریال هستند.
»سیاهچاله« به کارگردانی حسین نمازی و تهیه کنندگی سعید خانی 
ساخته شده است و داستان آن از این قرار است که: همه چیز از خط لوله 
نفت در یک خانه قدیمی شروع می شــود و اعضای خانه وقتی متوجه 

می شوند که لوله نفت اصلی از زیر زمین خانه شان رد شده است و ...

با اعلام تغییر نام »اچ بی او مکس«
رابرت داونی جونیور در ۵ نقش دیده شد

با انتشار اولین تیزر ســریال »همدل« به کارگردانی پارک چان ووک، 
رابرت داونی جونیور در ۵ نقش دیده شد.

 با انتشار تیزر »همدل« که سریال جاسوســی جدید اچ بی او مکس در 
سال ۲۰۲۴ خواهد بود، رابرت داونی جونیور در نقش یک استاد مبدل 
شدن دیده شــد.این ســریال با اقتباس از رمان برنده جایزه پولیتزر به 
همین نام که نوشــته ویت تان نگوین نویســنده ویتنامی است ساخته 
شده و در آن هوآ ژوانده در نقش جاسوســی از ویتنام شمالی در جامعه 

پناهندگان لس آنجلس بازی کرده است.
پارک چان ووک کارگردان ســازنده »تصمیم به ترک« ســاخت این 
ســریال را برعهده داشــته و تهیه کننده اجرایی، نویسنده و کارگردان 

آن هم بوده است.

در معرفی این سریال از آن به عنوان یک سریال هیجان انگیز جاسوسی 
و طنز بین فرهنگی با تمرکز بر مبارزات یک جاسوس کمونیست نیمه 
فرانسوی- نیمه ویتنامی در روزهای پایانی جنگ ویتنام و تبعید پس از 

آن به آمریکا یاد شده است.
رابرت داونی جونیور که در کنار همســرش ســوزان داونــی به عنوان 
تهیه کننده اجرایی هم در پروژه حضور دارد چندین نقش این ســریال 
را برعهده دارد و هر یک از شخصیت هایی که وی بازی کرده، همان طور 
که در تیزر دیده می شود، ظاهری متفاوت دارند و قرار است جنبه های 
متفاوت تشــکیلات آمریکایی را نشــان دهند. نماینده کنگره از اورنج 
کانتی، مامور ســیا و یک کارگردان هالیوودی از جمله این شخصیت ها 

هستند.
این کلیپ دیروز چهارشنبه در یک نشست مطبوعاتی از سوی کمپانی 
برادران وارنر رونمایی شد. در این نشست این کمپانی اعلام کرد عنوان 
اچ بی او مکس پس از ایــن تنها مکس خواهد بود و همــه برندهای این 

کمپانی در یک سرویس استریم ادغام می شوند.
فرد ان گوین خان، توان لی، آلان ترونگ، وای لی، کای دوین و سند را او 

دیگر بازیگران سریال خواهند بود.

قاب

خریدار  »مهدی صبــاغ زاده« کارگردان، 
تهیه کننده و فیلمنامه نویس ایرانی است. 
او نامزد بهتریــن کارگردانــی در دهمین 
جشــنواره فیلم فجر )۱۳۷۰( بــرای فیلم 

»خانه خلوت« شده است.
مهدی صباغ زاده از حواشی سینمای کشور 
در دهه ۶۰ را ســتود، درجــه بندی کیفی 
فیلم های ســینمایی را مثبت ارزیابی کرد 
و حساسیت ها ســر اکران برخی فیلم ها از 
جمله به رنگ ارغوان ابراهیم حاتمی کیا را 
نادرســت خواند. گفت و گو با ایشان در پی 

می آید.

   بعد از انقلاب چه طــور پا به عرصه 
سینما گذاشتید؟

اوایل انقلاب فیلمی به نام آفتاب نشــین ها 
را ســاختم. چون محتوای فیلــم راجع به 
فئودال ها و تقســیم اراضی و مسائلی از این 
قبیل بود، مجلس صدایش درآمد که این ها 
کمونیست و چپ و توده ای هستند. عده ای 
هم این وسط شیطنت و شروع به زدن علیه 

ما کردند.
من و آقای فریدون جیرانی فیلمنامه  نویس 
این اثر گفتیم نکند در این جو شلوغ، بلایی 
ســرمان بیاورند، از این رو با آقای غلامرضا 
موســوی تهیه کننــده آفتاب نشــین ها 

صحبت کردیم.
 ایشــان هم با آقای مهدی کلهــر معاونت 
وقت ســینمایی وزارت ارشــاد گفت و گو 
کرد. آقای کلهر به آقای موســوی گفته بود 
مســتنداتتان را به من بدهید تا به مجلس 

بروم و از شما و فیلم تان دفاع کنم.
یادم است ایشــان به مجلس رفت و مجلس 
یک روز تمام، وقت خود را برای این موضوع 

گذاشت. 
کلهر در مجلس گفته بود عوامل فیلم همه 
بچه مســلمانند و دارند راجع به مشکلات و 
گرفتاری های مردم در رژیم گذشــته فیلم 
می ســازند. تازه مگر هر کس درباره کارگر 
و کارفرمــا و روســتا و ارباب فیلم بســازد، 

کمونیست است؟
خلاصه ایشــان موفــق شــد نمایندگان 
پارلمان را قانع کند و مجلس دســت از سر 

ما برداشت.
با وجود این، من تا یک سال نتوانستم فیلم 
بسازم و وقتی می خواســتم فیلم پرونده را 
بســازم، باز جلوی من را گرفتنــد و گفتند 

فعلا نسازید تا اوضاع آرام شود.
خوشبختانه در مجلس های بعدی، آشنایی 
و آگاهی نمایندگان نسبت به سینما بیشتر، 
شرایط بهتر و بالطبع مشکلات ما هم کمتر 

شد.

  شــما جزو نخســتین هنرمندانی 
بودید که در ابتدای دهه 60 به سینمای 
حرفه ای ورود کردیــد؛ یعنی قبل از 
ورود جریان مدیریتی آقایان ســید 
محمد بهشتی شــیرازی و فخرالدین 

انوار. وضعیت چطور بود؟
آن زمان آقایان بهشــتی و انوار در ســیما 

بودند.
 بعد از مدتی آقای بهشــتی رفــت و بنیاد 
سینمایی فارابی را تشــکیل داد. در واقع 
ریل گذاری ســینمای بعــد از انقلاب را 
آقایان بهشــتی و انوار و ... انجــام دادند. 
آنهــا زمینه را بــرای ســاخت فیلم های 
بعد از انقــلاب آماده کردنــد، فیلم هایی 

کــه بتواند محتــوای معنوی، انســانی و 
اجتماعی داشته باشد.

در این میان، آقای بهشــتی  افق دید خیلی 
خوبی نسبت به سینما داشــت. یادم است 
وقتی فیلم مهاجران را ســاختم ایشان هم 
آنجا بود. حتی پروانه فیلم ســناتور را آقای 
انوار امضا کرد و به مــن داد. البته این فیلم 
گرفتاری هــای خاص خــودش را برای من 

داشت.

  با آمــدن آقایان بهشــتی و انوار، 
سختگیری ها بیشــتر شد یا راحت تر 

توانستید کار کنید؟
اصلا شرایط و سیاســت و نگاه این آقایان به 
هنر هفتم طور دیگری بود. دهه ۶۰ بهترین 
دوران شکوفایی ســینمای ایران بود. مثل 
آن فیلم هایی که آن موقع ساخته شد را در 

دهه های بعد ندیدم.
فیلم های بســیار هنری ای در آن دهه برای 
جشنواره های هنری ساخته شد. در آن دهه 
البته گیشه ســینمای ایران فراموش شده 
بود و نگاه حاکم، توجــه چندانی به فروش 
فیلم ها نداشت. نگاه بهشــتی و انوار بیشتر 

به فرهنگ و هنر بود تا گیشه.
آن دوران، دوران طلایی سینمای ایران بود 
که فکــر نمی کنم دیگر تکرار شــود. اما آن 
دوران هم گذشت و ســینما تغییر و تحول 

پیدا کرد.

  نگاه شــما بــه طرح هایــی چون 
درجه بندی فیلم ها چه بود؟

آقایان بهشــتی و انوار آخر ســال به فیلم ها 
درجه می دادند. 

یک جدولی بــه ما می دادند کــه مثلا فیلم 
مهاجــران و خانه خلوت درجه الف اســت، 
فلان فیلم درجه ب و فلانی درجه ج اســت. 
به عبارتی تکلیــف تهیه کننده را روشــن 
می کردنــد که ایــن فیلم چــه مدتی و چه 

تاریخی اکران خواهد شد.
مثلا اکران فیلم های الف بــا ج هم از لحاظ 
مدت زمان و هــم از نظر ایــام اکران خیلی 

تفاوت داشت. 
آقایان بهشتی و انوار بر اساس برنامه ای که 
برای آینده ســینمای کشــور داشتند این 

برنامه را پیش می بردند. 
البته خیلــی ها از جملــه اتحادیــه تهیه 
کنندگان با ایــن درجه بندی مخالف بودند. 

اتحادیه می گفت این درجه بندی را بردارید 
چون با این کارتان دارید ســینما را محدود 
می کنید. همین باعث شــد آقایانی که بعد 
از بهشــتی و انوار آمدند این درجه بندی را 

بردارند.
الان اما دیگر نگاه ســینمادار حاکم شــده 
اســت. گیشــه ســینما باید بچرخد، پول 
در بیاورد و خرج ســینمایش را بدهد. دنیا 
عوض شــده و همه چیز تغییــر پیدا کرده 

است.

  پس درجه بندی فیلم ها از نظر شما 
کار مثبتی بود؟

بله، داشت ســینما را به رشــد و شکوفایی 
می رســاند. این کار اگر ادامــه پیدا می کرد 
امــروز وضــع ســینمای مــا این نبــود و 
می توانســتیم ســینمایی فاخر و جذاب تر 

داشته باشیم.

  ســینمای ایران در دهــه 60 چه 
شاخصه هایی داشت؟

ســینما معنا داشــت. فیلم هایی ســاخته 
می شد که به یاد ماندنی بودند.

  فیلم های خانه خلوت و خانه کاغذی 
تان درباره روزنامه نگاران اســت. چه 
شد روزنامه نگاران را به عنوان سوژه 

انتخاب کردید؟
ســاختم  را  خلــوت  خانــه  وقتــی 
محدودیت هایــی بــرای روزنامه نــگاران 
بابت یک ســری رفتارها و کردارشان وجود 

داشت. 
خانه خلوت را سال ۱۳۷۰ ساختم. ده سال 
بعد که خانــه کاغذی را می ســاختم دوره 
ســخت تری برای روزنامه نگاران بود. در آن 

سال ها روزنامه نگاران مقداری
پایشان را از خطوط قرمز فراتر می گذاشتند 

و اتفاقات ناخوشایندی افتاد.
ما می دانیــم کــه روزنامه نــگاران دنبال 
حقیقت و واقعیات جامعه هستند تا آنچه را 
که لازم اســت به مردم گوشزد کنند. یعنی 
این وظیفه شــان اســت، برای همین هم 

روزنامه نگاری کار دشواری است.
البته سانســور از اول انقــلاب در ایران بود. 
مختص ایران هم نیســت. در دیگر کشورها 

هم خطوط قرمز وجود دارد.
 زمان شــاه هم بود. می گفتند راجع به شاه 

و نظام ســلطنت و دربار چیزی ننویســید 
ولی راجع به هــر چیز دیگــر می خواهید 

بنویسید، آزادید.
فیلمســازها هم تا وقتی رقص و آواز و کاباره 
و بــزن و بکوب را نشــان می دادند کســی 
کاری بــا آنها نداشــت اما اگر یــک خرده 
آن ســوتر می رفتند امنیتی ها جلویشــان 
را می گرفتند کــه باید فلان صحنــه را در 
بیــاوری؛ برای مثــال در گوزن هــا چنین 

اتفاقی افتاد.
 قبل از انقلاب سانســور کم اتفاق می افتاد، 
ولی فیلم هایی که روشنفکران می ساختند 
اغلــب با مشــکل روبــرو می شــدند مثل 
فیلم های ناصرتقوایی، داریوش مهرجویی 
و مســعود کیمیایی و فیلمســازانی از این 

دست.

  شما تا میانه دهه ۷0، به کارگردان، 
نویسنده و تدوینگر شناخته شده ای 
در سینما تبدیل شــده بودید اما به 
ناگهان، ســریال دزدان مادربزرگ را 
برای صدا و سیما ساختید. این تصمیم، 

دلیل خاصی داشت؟
دزدان مادربــزرگ یــک کار اجتماعــی و 
اخلاقــی بود. به نظــر من یکــی از بهترین 
ســریال های آن موقــع صدا و ســیما بود. 
بیننده های بسیاری هم داشت. الان هم اگر 
پخش شــود باز بیننده های زیادی خواهد 
داشت.سیما فیلم پیشــنهاد ساختش را به 

من داد. 
رفتــم و فیلمنامــه را خوانــدم و ماتریال 
و جنســش را دیــدم خــوب اســت. بــه 
نویســنده اش گفتم باید روی فیلمنامه آن 

کار شود. ایشان موافقت کرد. 
من با آقای سعیدمطلبی همکاری کردیم و 
نگارش مجدد فیلمنامه را با همکاری ایشان 

انجام دادیم.

  دهــه ۷0 ســینمای ایــران چه 
شاخصه هایی داشت؟

دولت بیشــتر به سمت ســازندگی رفته 
بود. تفکر دولت بیشــتر بر مبنای این بود 
که حالا محتوای ســینما یــک مقدار این 
ورتر یا آن ورتــر برود هم اتفــاق خاصی 

نمی افتد.
من بارها در جلساتی که با مسوولین داشتم 
گفتم فکر می کنید با پخــش یک فیلم چه 

اتفاقی می افتد؟ 
مثال فیلم به رنگ ارغــوان ابراهیم حاتمی 
کیا را هم می زنم. این فیلم مدتها توقیف بود 
و بعد دوسال اکران شــد. با روی پرده رفتن 
این فیلم چــه اتفاقی افتاد؟ انقلاب شــد؟ 
کشــکمش و درگیری در مملکت به وجود 
آمد؟ خیر، آقا! سینما برای سرگرمی مردم 

است.

  مــردم هــم از نظر فکری رشــد 
کرده اند؟

بعد از چهل و اندی ســال می خواهید رشد 
نکنند؟ وقتی این همه موشــک ساخته ایم، 
همــه چیزمــان پیشــرفت کرده اســت، 
می خواهیــد مردممان پیشــرفت نکرده 
باشند؟ شــما ســالن های ســینمایی که 
ساخته شده است را بروید و مشاهده کنید. 
به پردیس کــوروش برویــد و از آنجا لذت 

ببرید.
امــروزه اطلاعــات و درک مــردم از مــا 
فیلمســازان بیشــتر اســت. همه چیز را 

می دانند و می فهمند.

  دهه 80 و 90 چطور؟
مــا دوران های مختلفی را در ســینمایمان 
داشته ایم. از دورانی که فیلم هایی با مضمون 
عشق های جوانی ساخته ایم که جلوی آن را 
گرفته اند تا دورانــی که فیلم های اجتماعی 
سنگین و خوبی ساخته شده است، در دوره 

سیف الله داد خدا بیامرز.
شما فیلم مارال را ببینید اگر امروز بخواهید 
آن را بســازید به هیچ وجه امــکان و اجازه 

پخش آن را به شما نخواهند داد.
اما با گذشــت زمان تهیه کننده ها به سمت 
تجارت راغب شــدند. آنها فقط به صنعت و 
تجارت فیلم فکــر می کننــد. در حالی که 
ابتدای انقلاب مــا به فرهنگ بیشــتر فکر 

می کردیم تا تجارت.
 البته شــاید ما اشــتباه می کردیــم؛ برای 
همین هــم از نظر مادی چیزی از ســینما 

گیرمان نیامد.
الان عده ای که وارد ســینما می شــوند 
فیلم های کمدی می ســازند و مخاطبان 
هم می آیند و فیلم های آنهــا را می بینند. 
مردم هم دیگر ذهن هایشــان خسته شده 
است و خود به اندازه کافی در زندگی شان، 
مشــکلات شــخصی و اجتماعی دارند و 
نمی توانند بــه مســائل اجتماعی توجه 

کنند.
البته همه جای دنیا همین طور اســت. شما 
اگر به سینمای آمریکا نگاه کنی، دورانی بود 
که از فیلم های هرکول شروع شد و به سمت 
فیلم های پلیســی آمد و بعد بــه فیلم های 
اجتماعی و خانوادگی رســید و همین طور 

رفت جلو.
ســینما جدای از وجه فرهنگــی خود به 
جذابیت هم نیــاز دارد. باید ســینمایی 
را دنبال کنیــم که هم وجهــه فرهنگی 
داشــته باشــد هم اقتصادی. الان با ۷،۸ 
میلیارد تومــان می توان فیلم ســاخت،  
اما بازگشــت این ســرمایه به این آسانی 
نیســت.مردم گرفتارند و شــرایط سینما 
رفتن بــرای آنهــا روز به روز ســخت تر 
شده است. بیشتر نســل جدید به سینما 
می رود، نســلی که خواســته های خاص 
خــودش را دارد. بایــد دید این نســل از 

سینما چه می خواهد.

با حضور فیلم سینماگران ایرانی

فهرست پرستاره جشنواره کن اعلام شد

خریدار  »تیــر فرمو« مدیر جشــنواره 
فیلــم کــن در یک نشســت خبــری در 
پاریس، فهرست رســمی فیلم های حاضر 
در هفتاد و ششمین دوره این جشنواره را 

اعلام کرد.
به نقــل از ورایتی، فهرســت فیلم های 
حاضــر در بخش های رســمی هفتاد و 
ششمین جشــنواره فیلم کن در حالی 
اعلام شــد که بخــش مســابقه اصلی 
شاهد رقابت ســینماگران سرشناسی 
از جملــه »وس اندرســون«، »کــن 
لــوچ«، »نانــی مورتی«، »هیــروکازو 
کورئیــدا«، »نــوری بیلگــه جیلان«، 
»آلیس رورواکر«، »تاد هینس« و »ویم 

وندرس« خواهد بود. 

فیلم »آیات زمینی« ســاخته علی عسگری 
و علیرضا خاتمی هم در بخش »نوعی  نگاه« 
جشنواره کن نخستین نمایش جهانی خود 

را تجربه می کند. 

بخش رقابتی اصلی )نامزدهای نخل طلا(
»آناتومی یک ســقوط« ساخته »جاستین 

تریه«
»شهر سیارکی« ساخته »وس اندرسون«

»کلاب زیرو« ساخته »جسیکا هاسنر«
»برگ هــای افتــاده« ســاخته »آکــی 

کوریزماکی«
»چهار دختر« ساخته »کوثر بن هنیه«

»خورشید آینده« ساخته »نانی مورتی«
»کایمرـ ساخته» آلیس رورواکر«

»هیولا« ساخته »هیروکازو کورئیدا«
»منطقه مــورد علاقه« ســاخته »جاناتان 

گلیزر«
»درباره علف های خشــک« ساخته »نوری 

بیلگه جیلان«
»شور دودین بوفانت« ســاخته »تران آن 

هونگ«
»آخریــن تابســتان« ســاخته »کاترین 

بریلات«
»بلوط پیر« ساخته »کن لوچ«

»راپیتو« ساخته »مارکو بلوکیو«
»می دسامبر« ساخته »تاد هینز«
»فایربرند« ساخته »کریم آینوز«

»روزهای عالی« ساخته »ویم وندرس«
»بانل و آدام« ساخته »راماتا تولای سی«

بخش غیررقابتی
»ژان دو باری« ســاخته »مایــون« - فیلم 

افتتاحیه
»تار عنکبوت« ساخته »کیم جی وون«

»بت« ساخته »سام لوینسون«
»ایندیانــا جونز: روزشــمار سرنوشــت« 

ساخته »جیمز منگولد« 
»قاتلان مــاه کامــل« ســاخته »مارتین 

اسکورسیزی«

نوعی نگاه 
»بزهکاران« ساخته »رودریگو مورنو« 

»چگونه رابطه داشــته باشــیم« ســاخته 
»مولی منینگ واکر«

»خداحافــظ جولیــا« ســاخته »محمد 
کردفانی« 

»نشانه« ساخته »بالوجی تشیانی« 
»مهاجران« ساخته »فیلیپه گالوز« 

»مادر همــه دروغ ها« ســاخته »اســماء 
المودیر« 

»ســاده مثل ســیلوین« ســاخته »مونیا 
چاکری« 

»گل های بوریتی« ساخته »ژائو سالاویزا« 
و »رنه نادر مسورا« 

»آیات زمینی« ســاخته علی عســگری و 
علیرضا خاتمی

»ناامید« ساخته »کیم چانگ هون« 
»اگر فقط می توانســتم خواب زمســتانی 

کنم« ساخته »زولجارگال پوریوداش«
»پسر جدید« ساخته »وارویک تورنتون«
»روزالی« ساخته »استفانی دی جوستو«

»شکستن یخ« ساخته »آنتونی چن«
»پادشــاهی حیوانات« ســاخته »توماس 

کیلی«
»بسته ها« ساخته »کمال لزراق«

»چیزی بــرای از دســت دادن« ســاخته 
»دلفین دیلوگت« 

نمایش های ویژه
»صدای زمان« ساخته »انسلم کیفر«

»مرد سیاه پوش« ساخته »وانگ بینگ«
»اســتیو  ســاخته  اشــغالی«  »شــهر 

مک کوئین« 
»تصاویر ارواح« ســاخته »کلبر مندونســا 

فیلهو«

کن پریمیر
»بونارد، پیــر و مارث« ســاخته »مارتین 

پرووست«
»چشــم هایت را ببند« ســاخته »ویکتور 

اریس« 
»کوبی« ساخته »تاکشی کیتانو«

»زمان عشق« ساخته »کاتل کویلوره«
هفتــاد و ششــمین دوره جشــنواره فیلم 
کــن از تاریخ ۱۶ تــا ۲۷ می ســال ۲۰۲۳ 
)۲۶ اردیبهشــت تا ۶ خــرداد ۱۴۰۲( در 
فرانسه برگزار می شود و »روبن اوستلوند« 
سینماگر برنده دو جایزه نخل طلا، ریاست 
هیات داوران بخش مســابقه اصلــی را بر 

عهده دارد.
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میدان

ریحانه اســکندری  تیم ملــی والیبال 
کشــور، با هدایت بهروز عطایی برای حضور 
در المپیک پاریس باید ســالی ســخت اما 

مهمی را پشت سر بگذارد.
 تیم ملــی والیبــال ایران تمرینــات خود 
را برای آغاز یک ســال مهم والیبالی از ۲۷ 
فروردین آغاز می کند. یکــی از مهم ترین 
رقابت هایــی که تیم ملی والیبال در ســال 
جاری پیش رو دارد، لیگ ملت های ۲۰۲۳ 
اســت. این رقابت ها از خردادماه آغاز و تا ۱ 
مرداد ادامه خواهد داشــت. هفته اول لیگ 
ملت های والیبال ۱۶ تا ۲۱ خرداد در ژاپن، 
هفته دوم لیگ ملت های والیبال ۳۰ خرداد 
تا چهــارم تیــر در هلند، هفته ســوم لیگ 
ملت های والیبال ۱۳ تــا ۱۸ تیر در آمریکا و 
مرحله نهایی لیگ ملت های والیبال ۲۸ تیر 
تا یکم مرداد در لهستان برگزار خواهد شد. 
این رقابت ها از نظر رنکینگ برای تیم ملی 

از اهمیت برخوردار است.
دومین تورنومنت مهم تیــم ملی که اصلی 
ترین رقابت والیبال ایران در ســال ۱۴۰۲ 
محســوب می شــود، رقابت های انتخابی 
المپیک اســت. انتخابی المپیک مردان از 
۸ تا ۱۶ مهر ماه )ژاپن میزبــان یک گروه از 
ســه رویداد و دیگر میزبانان در آینده اعلام 
خواهند شد( آغاز خواهد و ملی پوشان مهم 
ترین شانس خود برای حضورر در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس را امتحان می کنند.
در این رقابت ها تیم ها در ســه گروه تقسیم 
شــدند و دو تیم برتــر هر گروه بــه همراه 
فرانســه )میزبان( به المپیک می رســند و 
۵ ســهمیه باقیمانده نیز از بیــن تیم های 
برتر رنکینگ فدراســیون جهانی، انتخاب 

می شوند.

گروه اول )برزیل(: برزیل،  ایتالیا، 
ایران، کوبا، اوکراین، آلمان، چک، قطر

سومین مســابقات برای تیم ملی والیبال، 
بازی های آسیایی است. بازی های آسیایی 
در قاره کهــن از اهمیت بالایــی برخوردار 
است، مســابقات والیبال مردان بازی های 
آســیایی از ۲۸ شــهریور تا چهارم مهرماه 
به میزبانــی چین برپا می شــود. چهارمین 
تورنومنــت مهــم بــرای والیبــال مردان 
قهرمانی مردان آسیا اســت. این رقابت ها 
نیز از نظــر تاثیر روی رنکینــگ از اهمیت 
برخوردار اســت. این رقابت های به میزبانی 
ایران در تهران برگزار می شــود. شروع این 
رقابت ها از ۲۷ مرداد اســت و تا ۴ شهریور 

ادامه پیدا می کند.
عطایی نیز لیستی متشــکل از ۳۰ بازیکن 
را اعلام کرده است. ســید محمد موسوی، 
علی اصغــر مجرد، مســعود غلامی، محمد 
ولــی زاده، مهــدی جلوه، محــراب ملکی 
ســرخی، امیررضــا ســرلک، محمد فلاح 
زرچوب، میــلاد عبادی پور، امیرحســین 
اســفندیار، محمدجــواد معنــوی نــژاد، 
مرتضی شــریفی، پوریا حســین خانزاده، 
میثم صالحــی، شــهروز همایونفر منش، 
مبین نصــری، احســان دانش دوســت، 
آرمین افشین فر، ســلیم چپرلی، اسماعیل 
مسافر، امین اســماعیل نژاد، بردیا سعادت، 
علی حاجی پور، امیــر گل زاده، محمدطاهر 
وادی، علــی رمضانــی، جــواد کریمــی، 
محمدرضــا حضرت پور، آرمــان صالحی و 
محمدرضا موذنــف بازیکنانــی بودند که 
توســط عطایی به تمرینات ملــی دعوت 

شدند.
در رابطه با حساسیت ســال پیش رو برای 
والیبال کشــور، شــرایط بازیکنان، شرایط 
حضور در المپیک و کســب نتیجه خوب با 
کارشــناس والیبال کشــور، محمود افشار 
دوســت گفتگویی انجام دادیم که در ادامه 

می خوانید.

 ابتدا در مــورد لیســت تیم ملی 
صحبت کنیم. کلیت لیســت متشکل 
از بازیکنان جوان است و سید محمد 
موســوی هم به عنوان یک بازیکن با 
تجربه در کنار تیم ملــی خواهد بود. 
فکر می کنید این ترکیب جوان بتواند 
در مسابقاتی مثل انتخابی المپیک که 
حساســیت بالایی هم دارد عملکرد 

خوبی داشته باشد؟
تیم ملی والیبال کشور ما به لحاظ به شرایط 
سنی و شرایط بازیکنان موقعیت خوبی دارد 
و سال گذشته بخش بیشتر این بازیکنان در 
کنار تیم ملی بودند و در مسابقات لیگ ملت 
ها و قهرمانی جهان را تجربه کردند. واقعیت 
این است که بالاخره امســال قطع به یقین 
توقع جامعه والیبال و کادر فنی این هســت 
که بچه ها بهتر هم عمل بکنند و به نســبت 
سال قبل پیشــرفت بیشتری داشته باشند. 
اما اگر بخواهیم نــگاه واقع بینانه داشــته 
باشــیم باید این چند نکته را هــم در نظر 
بگیریم. متاســفانه چند تن از بازیکنانمان 
آسیب دیده هســتند، آسیب دیدگی هایی 
دارند که شاید خیلی سخت باشد که بگوییم 
امسال در کنار تیم ملی خواهند بود. مثلا در 
بعضی از پست این مشــکلات را داریم. مثلا 
در دریافت کننده ها، میثــم صالحی بعد از 
آن مصدومیت هنوز به شــرایط ایده آلش 
برنگشــته است، ممکن اســت یک بازیکن 
را در هر هفته لیگ ملت ها نداشــته باشیم. 
در بحث دفاع وســط، علی اصغر مجرد علی 
رغم همه تلاش هایی که دارد برای بهبودی 
کاملش انجــام می دهد که قابل ســتایش 
هم هست و ارزشــمند است هنوز به شرایط 
آرمانی نرسیده است. در مجموع ما باید اول 
این موضوعــات را در نظر بگیریــم و بعد در 
مورد تیم ملی صحبت کنیــم، بعد در مورد 
نتایجی که بگیــرد و نگیرد حرف بزنیم. این 
یک موضوع بود، موضــوع دوم،این که باید 
اردو ها شــروع شــود. روند آماده سازی و 
شــرایط تیم ملی را مــا و کادر فنی ببینند. 
کادر فنی ببیند همــه برنامه هایی که برای 
آماده ســازی تیم ملی لازم است دقیقا اجرا 
می شود، آن موقع ما و کادر فنی می توانیم 
در مورد میزان آمادگــی تیم ملی و نتایجی 
که می تواند کســب کند نطر درســت تری 
بدهیم. انشــالله اردوها که شــروع شود می 

شود دقیق تر صحبت کرد.

 خداحافظی امیر غفــور هم نهایت 
اتفــاق افتاد، تیم ملی بــه خاطر این 
خداحافظی دچار تغییــر برنامه می 

شود؟
من خودم با امیر غفور صحبتی نداشتم. آن 
مقطعی هــم که در تیم شــهداب یزد با هم 

بودیم صحبتی در این مورد با هم نداشتیم. 
مصاحبه آقای عطایی را خواندم که گفتند با 
آقای غفور صحبت کردند و وقت خواستند 
که فکر کنند. واقعیت این است که امیر غفور 
بازیکن بسیار بســیار خوبی است، بازیکن 
بسیار با کیفیتی است. ســال های سال به 
تیم ملی والیبال کشور خدمت کرده است. 
امیر غفور جزو مهم و بازیکن مهم نســلی از 
والیبال است که از آن به عنوان نسل طلایی 
والیبال ایران، نســلی که والیبال ایران را به 

ده تیم برتر دنیا رساند یاد می شود.
کیفیت فنی امیر غفور بسیار بالاست و اکثر 
مربیانی که با او کار کردنــد این را به خوبی 
می دانند. من خودم به شــخص دوســت 
داشتم که امســال را که والیبال ایران و تیم 
ملی والیبال کشور به او احتیاج داشت مثل 
خیلی از بازیکنان دیگــر، به تیم ملی کمک 
کند. چون سال بسیار سختی برای والیبال 
ایران اســت. این حســن های امیــر غفور 
اســت. در کنار او اما ما بازیکنان دیگری را 
در پست های مختلف،علی الخصوص پشت 
خط زن داریــم. بازیکنانی که بــا کیفیت و 
خوب هســتند و می توانند جا پای بزرگان 
این پست در والیبال کشــور بگذارند و مثل 
امیر غفور باشــند. من حتی فکر می کنم هر 
جا که لازم باشــد امیر غفور به عنوان کمک 
فکری در کنار آن ها خواهد بود،حتی اگر در 
اردو هم نباشد می تواند این کار را بکند. این 
کار باعث می شود که بازیکنان جوان تر، نه 
از لحاظ سن بلکه از لحاظ تجربه در میادین 
بین المللی،که جوان های خوبی هم هستند 
جا پای امیر غفور بگذارند. بنابراین من فکر 
می کنم که ترکیــب این ها می توانســت 
خیلی مفید باشــد. الان هم که نیست، باز 
هم عزیز و بزرگ و قابل ستایش است و جزو 
بازیکنان بــزرگ و ماندگار والیبال کشــور 

است.

 امسال سال بســیار سخت و مهمی 
برای والیبال ایران اســت و مسابقات 
مختلف آســیایی و جهانی را پیش رو 
داریم. با توجه بــه نگرانی هایی که از 
سمت و ســوی طرفداران وجود دارد، 
با توجه به این که از هر گروه در رقابت 
های انتخابی المپیــک دو تیم صعود 
می کنند، اگر تیم مــا موفق به صعود 
نشــود، ما از چه طریقی مــی توانم 

صعودمان را به پاریس قطعی کنیم.
ما اگــر خدایی نکرده تیممــان در انتخابی 
المپیک در برزیــل نتواند نتیجــه بگیرد، 
راهمان بســته نیست. امســال هم در لیگ 
ملت هــا هم در بــازی های آســیایی، هم 
قهرمانی آســیا و هم انتخابــی المپیک را 
پیش رو داریم. در برزیل باید تا جایی که می 

توانیم امتیازات لازم برای رنکینگ را کسب 
کنیم. چون بحث رنکینگ بــرای صعود به 
المپیک پاریس بســیار مهم اســت. تازه ما 
ســال آینده هم باز رقابت هــای لیگ ملت 
هــا را داریم. البته چون شــما گفتید من به 
همه مسابقات اشــاره کردم. لیگ ملت ها و 
قهرمانی آســیا در تهران و انتخابی المپیک 
در برزیل امتیازات بســیار خوبی دارد. تیم 
ملی بایــد امتیازات را به خوبــی جمع کند 
و در ده تیــم اول رنکینــگ بماند و شــاید 
حتــی بتوانیم رنکینگ را بهتــر هم بکنیم. 
رنکینگ بسیار مهم اســت. تیم ملی برنامه 
ریزی های لازم را انجام داده اســت و بهتر 
اســت آقای عطایی بیشــتر در مورد این ها 
صحبت کند. ولی من فکر مــی کنم برنامه 
ریزی خوبی برای این کــه تیم ملی در همه 
مسابقات با توجه به شرایط امتیازات خوبی 
کسب کند انجام شده اســت. امتیاز از نظر 
نگرانی هواداران والیبال اســت،ولی شرایط 
مســابقه که می گویم از نظر کســب امتیاز 
برای رنکینگ اســت. برنامه هــای خوبی 
اســت ولی این که برنامه ها درســت اجرا 
شــوند و همه اجرا شــوند هم بحث دیگری 
اســت که امیدواریم بدنه والیبال کشــور؛ 
هم بازیکنان،هم مربیان، هم کارشناســان 
و اهل فن امسال و ســال آینده را ویژه تر به 
تیم ملی نگاه کنند. بحث نــه تنها تیم ملی 
بلکه کل والیبال کشور است. امیدوارم همه 
با نظرا ت و انتقادات و نقطه نظر های فنی و 
دقیقشــان، نقد های درستشان به تیم ملی 
کمک کنند کــه تیم بتوانــد نتیجه خوبی 

بگیرد و مجدد در المپیک حضور پیدا کند.

 کمی هــم در مورد صابــر کاظمی 
صحبت کنیم، کاظمــی در تیم ملی 
درخشان ضاهر شــد و به عنوان یک 
پدیده شناخته می شــود. اما با توجه 
به این که شاید انتخاب های اشتباهی 
در انتخاب تیم باشــگاهی داشــت 
دورانی دارد که انگار رو به افول است. 
این موضوع هم باعث شده طرفداران 
بخواهند بدانند صابر کاظمی به دوران 
خوبش بر می گردد؟ کاظمی را امسال 

در تیم ملی می بینیم؟
صابر کاظمی هــم از ســرمایه های خوب 
والیبال کشور اســت. در تیم ملی روزهای 
بســیار خوبی را پشت ســر گذاشته است. 
ما به عنوان علاقه منــدان والیبال خدمات 
و بازی های درخشــانی که صابر انجام داده 
اســت را از یاد نمی بریم. تیم ملــی به این 
شکل نیست که خدایی نکرده بازیکنان ترد 
شــوند. صابر به عنوان یک بازیکن خوب در 
والیبال کشور مطرح است. امسال سرمربی 
تیم صلاح دانســتند که فیلا و در ابتدا صابر 

در تیم ملی حضور نداشته باشد. شاید بعدا 
تصمیم عوض شود. شــاید تصمیم جمعی 
عوض شود.شاید هر تصمیم دیگری گرفته 
شــود که به غیر از صابر هر بازیکنی که لازم 
است به تیم ملی بپیوندند. این صحبت خود 
آقای عطایی هم هست که درهای تیم ملی 
به روی کسی بسته نیســت. صابر همیشه 
به عنوان یک ســرمایه در والیبال کشــور 
مطرح بوده اســت. یکی از دلایل پیشرفت 
و ستاره شــدن در والیبال دنیا این است که 
شــما به عنوان بازیکن تصمیم خوبی برای 
انتخاب بازیکن باشــگاهی خودت بگیری. 
این تصمیم درســت ممکن است برای یک 
بازیکن منفعت مالی باشــد و ممکن است از 
نظر یک بازیکن پیشــرفت فنی در والیبال 
باشــد. بخش دوم قطعا این اســت که اگر 
کســی می خواهد در والیبال مطرح باشد و 
به عنوان یک ســتون در تیم ملی کشورش 
مطرح باشد نیاز است روند پیشرفت خود را 
متوقف نکند. یک جاهایی بازیکنان ممکن 
اســت تصمیماتی را بگیرند کــه خیلی به 

لحاظ فنی به ما کمکی نکند. 
این جا است که پاشنه آشیل اتفاق می افتد. 
بنابراین حتی اگر افول هم نکند، پیشــرفت 
هم نمی کنــد. در صورتی کــه انتظار می 
رود بازیکنانی که جوان هســتند،توانایی و 
استعداد دارند و اصلا حق دارند جلو بیفتند 
و در جاده پیشرفت باشند نه توقف و افول. ما 
نیاز داریم که سرمایه هایمان هر سال بهتر 
از سال قبل باشند و پیشرفت کنند. من فکر 
می کنم که طبق گفته آقای عطایی درهای 
تیم ملی باز اســت و هر لحظــه هر بازیکنی 
که لازم باشــد به تیم ملی می پیونند. کادر 
فنی اگر به جمع بندی برسد هر بازیکنی را 

اضافه می کند.

 بعضی از کارشــناس ها می گویند 
لیگ ما باید طولانی تر باشــد تا این 
وقفه اســتراحت 40 روز از پایان لیگ 
تا تمرینات تیم ملی اتفــاق نیوفتد. 
چون این وقفه احتمال آسیب دیدگی 
بازیکنــان را بالاتر می بــرد. یعنی 
مخالف لیگ تک فینال هســتند. نظر 

شما به عنوان یک کارشناس چیست؟
من هم کاملا با این موضوع مخالف هســتم. 
مخصوصا امسال که زمان پایان لیگ ما باید 
به شــکلی می شد که تا شــروع اردوی تیم 
ملی زمــان و وقفه زیادی نباشــد. الان این 
۴۰ روز واقعا زمان زیادی است. انصافا شاید 
می شد به نوعی برنامه ریزی کنیم که لیگ 
طولانی تر شود. اما، یک نکته ای هست که 
فکر می کنم همه کارشناس ها باید در نظر 
داشته باشــند. حداقل این اســت که ما در 
کشــور خودمان این را می دانیم. اگر لیگ 
ما بخواهد به آن طرف ســال برود تعطیلات 
نــوروز را دارد. تعطیــلات نوروز شــرایط 
خودش را دارد، بحث مســافرت خانواده ها، 
اسکان، بلیط و تعطیلی هایی که در سیستم 
اداری کشــور وجــود دارد هســت. بعضی 
باشــگاه ها ممکن اســت تعطیل باشند یا 
نیروهای کمتری حاضر باشند. شاید؛ تاکید 
می کنم شــاید، این ها دلایلی باشد که در 
تمرین کردن در هفته دوم عید سخت شود. 
اگر قرار باشــد لیگ به آن طرف عید برسد 
شاید تیم ها تعداد روز بیشتری را برای آماده 
سازی داشته باشند. اما در هر صورت من هم 
موافق هستم که تصمیماتی گرفته شود که 
لیگمان بتواند طولانی تر باشد و این مسائل 
حل شــود. چون باشــگاه ها اگر خصوصی 
باشند سالن و امکانات دست خودشان است 
و این مسائل حل می شوند. تیم های دولتی 
این کار برایشان سخت است. این اتفاق اگر 
بی افتد بســیار برای والیبــال ایران خوب 

است.

 جریمه ۳00 هزاردلاری فوتبال به دلیل سندسازی

تاج: پرسپولیس برای حضور در آسیا مشکلی ندارد
خریدار  رئیس فدراســیون فوتبال گفت: 
پرســپولیس طلب بوژیدار رادوشــویچ را 
پرداخت کرد و مشــکل جدی برای حضور 
در آسیا ندارند. یک مشــکل به نام مالکیت 
دو باشــگاه وجود دارد که نامه آن را ارسال 
کردیم و به نظــر من صد درصــد برطرف 

خواهد شد.
 مهدی تــاج رئیس فدراســیون فوتبال در 
حاشــیه مراســم راهپیمایــی روز جهانی 
قدس اظهــار داشــت: جامعــه ورزش در 
حمایت از ملت مظلوم فلســطین و محکوم 
کــردن جنایــات رژیــم صهیونیســتی 
همیشــه حضوری پر رنگ داشــته است، 
خودتان می دانید ورزشــکاران ایرانی بارها 
در مســابقات بین المللــی از رویارویــی با 
ورزشــکاران این رژیم جعلــی صرف نظر 

کرده اند.
وی افزود: بازیکنان فوتبــال بارها به خاطر 
اینکه تیم رقیب بازیکن رژیم صهیونیستی 

در ترکیب خود داشــته اســت از حضور در 
میدان خــودداری کردند؛ در رشــته های 
انفرادی همچون کشــتی ،جودو، کاراته نیز 
ورزشــکاران با غیرت ایرانی حاضر به انجام 
مسابقه با ورزشــکاران رژیم صهیونیستی 

نیستند.
رئیس فدراســیون فوتبال خاطرنشان کرد: 
ورزش ایران نه تنهــا در روز قدس بلکه در 
تمام طول ســال پای آرمان ها و حمایت از 
مردم فلسطین مانده و هیچ گاه دست از آن 

نخواهند کشید.
 امیدوارم به زودی کشــور فلسطین آزاد 
شــده و و رژیم غاصب صهیونیستی نابود 

شود.
تاج همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا 
پرسپولیس نیز همچون استقلال از حضور 
در لیگ قهرمانان آســیا حذف شده است؟ 
گفت: ماجرای استقلال و پرسپولیس برای 
حضور در لیــگ قهرمانان آســیا دو مقوله 

متفاوت است، کنفدراســیون فوتبال آسیا 
نه تنها به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
بلکه به تمام باشگاه های ایرانی نامه زده و از 
آنها می خواهد، ایرادات را برطرف و تذکرات 

لازم را می دهند.
وی تصریح کــرد: پیــش از اینکــه امروز 
راهپیمایی روز قدس حاضر شــوم با مدیر 
کمیته صدور مجوز حرفه ای جلســه ای را 

برگزار کردم، پرســپولیس طلــب بوژیدار 
رادوشــویچ را پرداخت کرد و شــرایط این 
باشــگاه خیلی خوب اســت، مشکل جدی 
ندارند. یک مشکل به نام مالکیت دو باشگاه 
استقللال و پرسپولیس وجود دارد، وزارت 
ورزش و جوانان مالک دو باشــگاه است که 
نامه آن را ارســال کردیم و بــه نظر من صد 
درصد برطرف خواهد شــد چــرا که بهره 
مالکانه صورت گرفتــه و در حال خصوصی 

سازی است.
رئیس فدراســیون فوتبال تاکید کرد: ما 
برای ســال ۲۰۲۲ که سند ســازی شد با 
جریمه ۱۲۰ هزار دلاری روبرو شدیم، ۴۰ 
هــزار دلار پرداخت شــد و ۸۰ هزار دلار 
تعلیقی بود، دیروز نامه ای آمد برای ســال 
۲۰۲۱ که باز هــم سندســازی کردید و 
موجب تعلیق کل فوتبال شــد، کار بسیار 
عجیبی بــود و ممکن اســت ۳۰۰-۲۰۰ 
هزار دلار جریمه شــویم و اگر بار سوم این 

اتفاق رخ دهد که تبعات بســیار سنگینی 
برایمان به همــراه خواهد داشــت، هیچ 
امکانی برای لابی گــری وجود ندارد، چرا 
که مربوط به تمام باشــگاه های آســیایی 
اســت و تنها بــه فوتبال ایــران ارتباطی 

ندارد.
 VAR تاج درباره اینکه فصل آینده سیستم
وارد فوتبال ایران خواهد شــد یا نه؟ اعلام 
کرد: نمی شــود یکباره این کار را انجام داد، 
در حال خریداری این سیســتم هســتیم، 
باشــگاها نیز در حال خریداری هستند اما 

باید داوران نیز آموزش ببینند. 
در بخش داوران زن برای اینکه حذف نشوند 
آنها را به تاجیکســتان اعزام کردیم و سوت 
می زنند، در بخــش داوران مــرد باید این 
سیستم وارد شــود وگرنه داوران ما از آسیا 
حذف خواهند شد. این احتمال وجود دارد 
 VAR فصل آینده در برخی از ورزشــگاه ها

داشته باشیم.

کریمی تنها فینالیست ایران در 5 وزن دوم قهرمانی آسیا
 شکست معصومی در ۲ ثانیه پایانی!

علیرضا کریمی نماینده وزن ۸۶ کیلوگرم ایران تنها فینالیســت ایران 
در ۵ وزن دوم کشتی آزاد قهرمانی آسیا نام گرفت.

در جریان رقابت های مقدماتی ۵ وزن دوم و پایانی کشتی آزاد قهرمانی 
آسیا ۲۰۲۳ در آستانه قزاقستان، علیرضا کریمی در ۹۲ کیلوگرم راهی 
دیدار فینال شد، یاســین رضا در ۶۱ و امیررضا معصومی در وزن ۱۲۵ 
کیلوگرم به دیدار رده بندی رفتند، ارشک محبی در وزن ۹۲ کیلوگرم 
به گروه بازنده ها رفت و حســین ابــوذری در وزن ۷۴ کیلوگرم از دور 

مسابقات کنار رفت.
در وزن ۶۱ کیلوگرم یاســین رضایی پس از اســتراحت در دور اول، در 
دور دوم و در مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه ۶ بر ۶ و ضربه فنی هیون 
ســیک ســونگ از کره جنوبی را مغلوب کرد و به مرحله نیمه نهایی راه 
یافت. وی در این مرحله  با نتیجه ۱۱ بر ۲ مغلوب تایربک ژوماشبک اولو 

از قرقیزستان شد و به دیدار رده بندی رفت.
در وزن ۷۴ کیلوگرم حســین ابوذری در دور اول با نتیجه ۹ بر ۱ شامیل 
ایساکوف از اردن را شکســت داد اما در مرحله یک چهارم نهایی مقابل 
ماگومدرســول اصلویف از بحرین با نتیجه ۵ بر ۳ شکســت خورد و با 
توجه به شکست این کشتی گیر در دور بعد مقابل حریف قزاق، ابوذری 

از دور مسابقات کنار رفت.
در وزن ۸۶ کیلوگرم علیرضا کریمی در دور اول بــا  نتیجه ۵ بر ۲ گوان 
اوک کیم از کــره جنوبی را مغلــوب کــرد. وی در دور دوم و در مرحله 
یک چهارم نهایی با نتیجه ۱۰ بر صفر زوشــن لین از چین را از پیش رو 
برداشــت و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله با نتیجه ۹ 
بر ۲ هایاتو ایشــیگورو از ژاپن را مغلوب کرد و به دیدار فینال راه یافت. 
کریمی در این دیدار به مصاف عظمت دولت بیکوف از قزاقســتان می 

رود.
در وزن ۹۲ کیلوگرم ارشــک محبی در دور نخست با نتیجه ۱۰ بر صفر 
مقابل آرش یوشــیدا از ژاپن کــه فرزند جواد اســفنجانی مربی ایرانی 
کشتی در ژاپن اســت، مغلوب شــد و با توجه به صعود قاطع یوشیدا به 
ژاپن، محبی راهی گروه بازنده ها شــد تا برای رســیدن بــه مدال برنز 

تلاش کند.
در وزن ۱۲۵ کیلوگرم امیررضــا معصومی دارنده مــدال های طلای 
نوجوانان، جوانان و امیدهای جهان پس از اســتراحت در دور نخست،  
با نتیجه ۱۰ بر صفر ضیاموحامت صفراف از ترکمنستان را مغلوب کرد 
و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله در شــرایطی که تا ۲ 
ثانیه مانده به پایان ۶ بر ۳ از موخنتور از مغولستان پیش بود، یک فن ۴ 

امتیازی خورد تا ۷ بر ۶ عقب بیفتد. 
بــا رد اعتــراض کادر فنی، یــک امتیاز دیگــر نیز به کشــتی گیر 
 مغول داده شــد تا معصومی ناباورانه ۸ بر ۶ بازنده شــود و به دیدار 

رده بندی برود.
در روز نخســت این مســابقات و در جریان رقابت های ۵ وزن نخست، 
رحمان عموزاد به مدال طلا رســید و امیرحســین کاووســی در ۷۹ و 
مجتبی گلیج در وزن ۹۷ کیلوگرم نیز به مدال برنز رســیدند. علیرضا 

سرلک و مرتضی قیاسی نیز از رسیدن به مدال بازماندند.

عموزاد: 
مدالم تقدیم به مردم ایران 

 قهرمان طلایی کشــورمان در کشــتی آزاد قهرمانی آسیا مدالش را به 
مردم تقدیم کرد.

روز نخست مسابقات قهرمانی کشتی آزاد قهرمانی آسیا در شهر آستانه 
قزاقستان با کســب تنها یک مدال طلا برای تیم کشــورمان همراه بود 
و رحمان عموزاد نماینده وزن ۶۵ کیلوگرم کشــتی آزاد توانســت بر 

جایگاه اول آسیا بایستد.

عموزاد پــس از اســتراحت در دور نخســت، در دور دوم و در مرحله 
یک چهارم نهایی با نتیجه ۶ بر صفر سنجر مختار از قزاقستان را مغلوب 
کرد و راهی مرحله نیمه نهایی شــد. وی در این مرحله با نتیجه ۲ بر ۱ از 
ســد ریوما آنراکیو از ژاپن به پیروزی دســت یافت و راهی دیدار فینال 
شــد. عموزاد در دیدار پایانی با نتیجه ۳ بر ۱ تولگا تومور اوچیر دارنده 
مدال برنز جهان از مغولستان را از پیش رو برداشت و به مدال طلا دست 

یافت.
عموزاد پس از کسب مدال طلای آســیا در یک گفت وگوی تلویزیونی 
گفت: لطف خدا و دعا مردم خوب کشورم شامل حالم شد تا بتوانم امروز 
مدال طلا را از آن خود کنم و خوشحالم که توانستم دل مردم کشورم را 
شاد کنم و پرچم کشورم را بالا ببرم که این بالاترین عزت برای من است. 
امیدوارم این روند برای من ادامه داشته باشد و هر روز بتوانم بهتر و بهتر 

شوم. 
ادامه راه من مسابقات جهانی ۲۰۲۳ اســت و بعد از آن هم المپیک که 

امیدوارم بتوانم بازهم مردم را شاد کنم.
وی درباره شرایطش برای حضور در این مسابقات هم اظهار داشت: ۲۰ 
روز قبل از رقابت های قهرمانی آســیا بود که با نظر کادر فنی به لیست 
تیم ملی اضافه شــدم و تمریناتم را آغاز کردم و جایگزین پیمان بیابانی 

شدم که از همین جا برای او آرزوی سلامتی می کنم.
 نظر کادر فنی این بود که من در این مســابقات حضور داشته باشم 
و خدارا شــکر می کنم کــه بــا ۲۰ روز تمرین توانســتم حریفان را 
شکســت دهم و طلایی شــوم و این مدال با ارزش را بــه مردم عزیز 

کشورم هدیه می کنم.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی 1479558

یک باب مغازه نوع ملک طلق با کاربری تجاری به پلاک ثبتی 167 فرعی از 2216 
اصلی مفروز و مجزا شــده از 226 فرعــی از اصلی مذکور قطعه 110 در طبقه 
1  و واقــع در بخــش 01 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین اســتان 
قزوین به مســاحت 19/85 متــر مربع مالکیت حســین / اصفهانی فرزند علی 
شماره شناســنامه 250532591 تاریخ تولد 1385/01/03 صادره از تهران 
دارای شــماره ملی 0250532591 با جز ســهم 3 از کل سهم 6 بعنوان مالک 
سه دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 10378 
تاریخ 1396/11/04 دفترخانه اســناد رسمی شماره 123 شهر قزوین استان 
قزوین موضوع ســند مالکیت اصلی به شماره چاپی 179247 سری ب سال 96 
با شــماره دفتر الکترونیکی 139620309001013942 ثبت گردیده است. 
مالکیت امیرمحمد/ اصفهانی فرزند علی شماره شناسنامه 201539144 تاریخ 
تولد 1388/02/28 صادره از تهران دارای شــماره ملــی 0201539144 با 
جز ســهم 2 از کل ســهم 6 بعنوان مالک سه دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه 
و اعیان به شــماره مســتند مالکیت 10378 تاریــخ 1396/11/04 دفترخانه 
اســناد رسمی شماره 123 شــهر قزوین اســتان قزوین موضوع سند مالکیت 
اصلی به شــماره چاپی 179248 سری ب ســال 96 با شماره دفتر الکترونیکی 
139620309001013943 ثبت گردیده است بازداشت و رهن ندارد سپس 
مالک با ارائه دو برگ فرم شــهادت شــهود مدعی فقدان سند به علت نامعلوم 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی خود را نموده که مراتب به 
اســتناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبــت اعلام می گردد تا هر کس به 
نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده 
و یا مدعی وجود ســند نزد خود باشــد از تاریخ انتشار این آگهی تا مدت ده روز 
ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل ســند مالکیت و ســند 
معامله تســلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا 
درصورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت 
را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به 

شرح ذیل منتشر خواهد شد. 
م الف 130

 شعبان عسگری- مدیر  واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین
 از طرف سید هاشم حسینی

اداره کل ثبت و اسناد واملاک استان کرمانشاه اداره ثبت اسناد و 
املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه 

ناحیه یک هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140160316001005413مورخ  1401/11/18هیات 
اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آخانم لیلا منصوبی فرزند محمد بشــماره شناسنامه 
511 وشــماره ملی 3256286880 صادره از کرمانشــاه در یک و یک پنجم 
دانگ از یک باب ســاختمان مســاحت 700 متر مربع در محدوده اراضی پلاک 
فرعی 340از 366 اصلی واقع در بخش یک حومه حوزه ثبت ملک کرمانشــاه 
ناحیه یک خریداری مع الواســطه از مالک رســمی مشــاعی آقای جعفر جلال 
دولتشاهی محرز گردیده است.لذابه منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند متوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خودرا به مراجع قضایی 
تقدیــم نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکــور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/11 

سجاد مویدی رئیس ثبت اسناد و املاک 12 /م الف/71

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی:1480310

آقای ســید رضــا مقیمی درزی بــا ارائه 2 برگ استشــهادیه 
المثنی که در دفترخانه 198 بابل امضا شــده و طی درخواست 
14014027176 مــورخ 1401/9/9 تقاضای صدور ســند 
المثنی ششــدانگ پلاک 646 فرعی از 2819 اصلی بخش یک 
شــرق ثبت بابل که ذیل دفتر به نام ایشان ثبت و سند صادر 
و تســلیم گردیده در اثر جابجایی مفقود شده است در اجرای 
ماده 120- اصلاحی آئین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن 
اعلام متقضی است چنانچه سند مالکیت مذکور تحت هر عنوان 
به آن دفترخانه ارائه گردید از انجام هر گونه اقدام خودداری 

و لاشه سند را از آورنده اخذ و به این اداره ارائه فرمایید . 
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( جهت استحضار

تاریخ انتشار: 1402/1/26 
سید مهدی حسینی کریمی
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بابل

آگهی   مزایده عمومی یک مرحله ای
 فروش انواع سیم مسی  اسقاط  ۱402-۱

شرکت توزیع نیروی  برق استان گیلان

شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان )سهامی خاص(درنظر دارد مزایده عمومی یک مرحله ای فروش 
50تن  سیم مسی  اسقاط دپو شده درانبار مرکزی  شرکت را  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده  گران و بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس : www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 
لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده  محقق سازند. تاریخ انتشار مزایده در سامانه1402/01/27 می باشد.شماره 

فراخوان درسامانه ستاد1002005104000001
1-نشانی دستگاه مزایده گزار : شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان )سهامی خاص(به نشانی رشت 
بلوار امام خمینی بالاتراز میدان مصلی رشت شماره ثبت 2952 وشناسه ملی 10861644926وکداقتصادی 

411334896794 وکدپستی 4188867749
2- موضوع مزایده : عبارتست از فروش انواع سیم مسی)50تن(  اسقاط  موجود درانبار مرکزی شرکت 

فروشنده به نشانی رشت -کیلومتر 10جاده رشت -قزوین ابتدای ورودی کنف کار به شرح لیست پیوست   
تبصره یک : انواع سیم مسی اسقاط صرفاً به شرکت های تولیدکننده سیم وکابل وکارخانجات ذوب فلزات فروخته 

می شود .هیچ گونه نمایندگی شرکت های قابل پذیرش نمی باشد 
تبصره دو  : بهای سیم مسی  اسقاط فروخته شده بصورت فیش واریزی به حساب جاری تعرفه شده فروشنده 

دریافت خواهد گردید . 
 3- محل خرید اسناد مزایده :  ازطریق مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(به نشانی

   http://www.setadiran.ir
4- قیمت خرید اسناد و شماره حساب : مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال(  ازطریق سامانه ستاد 

وبصورت الکترونیکی قابل پرداخت می باشد
به  جمعا  مزایده  در  شرکت  معتبر(  بانکی  ضمانتنامه  یا  واریزی  )فیش  تضمین:  مبلغ  و  نوع   -5

مبلغ6,130,000,000ریال بر اساس بند 10 برگ شرایط مزایده می باشد.
6- مهلت فروش اسناد : از تاریخ1402/01/27 لغایت تاریخ 1402/01/31  

7- زمان بازدید انبار : همه روزه ساعت 8 لغایت 13 از تاریخ 1402/01/27 لغایت 1402/02/10 با هماهنگی 
ومعرفی نامه  امورتدارکات وانبارها 

8- محل تحویل و مهلت پیشنهاد قیمت : ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و حداکثرتا پایان وقت 
اداری روزیکشنبه مورخ1402/02/10

9- تاریخ و مکان بازگشائی پاکات مزایده : روزدوشنبه مورخ1401/02/11 رأس ساعت 11:30  سالن  
جلسات شماره دو شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان واقع در رشت بلوار امام خمینی می باشد. حضور شرکت 

کنندگان درمزایده با ارائه معرفی نامه کتبی بلامانع است 
تبصره :پاکت الف شامل تضمین فرآیند ارجاع کار )شرکت در مزایده (علاوه بربارگذاری درسامانه فوق می بایست 
بصورت فیزیکی حداکثر تاپایان وقت اداری  مورخ 1402/02/10 تحویل اداره دبیرخانه  شرکت توزیع نیروی برق 

استان گیلان گردد. .
10- فروشنده در قبول یا رد هر یك یا تمام پیشنهادات شركت كنندگان در مزایده مختار مي باشد.

11- شماره تلفن تماس : 013-33663006
12-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت کسب اطلاعات بیشتر وثبت نام درسامانه مذکور 0211456

13- به پیشنهادات فاقد سپرده، سپرده مخدوش، سپرده کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن ترتیب 
اثر داده نخواهد شد 

14-به پیشنهادات فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در اسناد مزایده واصل 
می شود ترتیب اثر داده نخواهد شد 

15- هزینه چاپ آگهی در روزنامه بر عهده دستگاه مزایده گزار )شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان( می باشد.
16- قیمت پیشنهادی خریداران می بایست بدون ارزش افزوده ومطابق جدول پیوست  ابراز گردد و برنده مزایده 
مبلغ موضوع مزایده را می بایستی با احتساب ارزش افزوده به حساب فروشنده واریز نماید.ودرصورت انعقاد قرارداد 

یا سفارش 10درصد به عنوان تضمین انجام تعهدات نیز اخذ می گردد . 
سایر موارد و جزئیات مربوط به مزایده در برگ شرایط مربوطه قید گردیده است.

http://www.gilanpdc.ir: آدرس اینترنتی
http://tender.tavanir.org.ir

http://iets.mporg.ir
        INFO@GILANPDC.IR: پست الکترونیکی

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/01/26 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/01/27

 نوبت اول

شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان 
)سهامی خاص(

آگهی مفقودی
برگ ســبز وسند ســواری پراید رنگ سفید شــیری روغنی مدل 1383به 
شــماره موتور 00647431وشاسیS1412282196134وشهربانی ایران 
54_748ط15 بــه نام مهدی ماندگاری مزرعه علــی مفقود واز در جه اعتبار 

ساقط میباشد.
یزد



اصفهان-مریم مومنــی  اجرای طرح 
های بهینه سازی مصرف انرژی بویژه بهینه 
ســازی موتورخانه های اســتان اصفهان در 

سال 1401 رکورد جدیدی را ثبت نمود.
ابوالقاسم عسکری، مدیرعامل شرکت گاز 
استان اصفهان، با اشــاره به برخی از طرح 
های بهینه ســازی مصرف انرژی که سال 
گذشــته اجرا شــد، گفت: با بهینه سازی 
بیش از 8هزار و 520 واحد موتور خانه این 
شرکت موفق به کســب رتبه نخست بهینه 

سازی موتورخانه های کشور شده است.
ابوالقاسم عسکری، با اشــاره به ثبت نام 
بیش از 10هزار و 500 واحد موتورخانه 
در سطح اســتان به منظور بهینه سازی، 
افزود: اجرای این طــرح منجر به کاهش 
قابل توجه مصــرف گاز و مبلغ گازبهای 

مشترکین گردیده است.
وی، اســتقرار آخریــن ویرایــش بیــن 
الملــل سیســتم مدیریت انــرژی ایزو 
50001، کســب بالاتریــن رتبــه های 
مســئولیت های اجتماعــی در ارزیابی 
ملی ســال 1401، بهینه ســازی1200 
فضای آموزشــی، 45 بیمارستان و مرکز 
درمانــی و 17 هتل و مرکز گردشــگری 
را از دیگــر دســتاوردهای شــرکت گاز 
استان اصفهان در راستای بهینه سازی و 

مدیریت مصرف گاز عنوان کرد.
اســتان  گاز  شــرکت  مدیرعامــل 
اصفهان،فعال بــودن بیش از 320 پروژه 
عملیاتــی بهینــه ســازی موتورخانه ها 
بطــور همزمان در آغاز ســال 1402 در 
واحد بهینه ســازی مصــرف گاز را  قابل 

توجه دانســت وگفت: تاکنون 23 تفاهم 
نامه با ســازمان هــا و ارگان هایی نظیر 
دانشــگاه ها، شــهرداری اصفهان،صدا 
وســیما، ادارات کل و مراکــز نظامــی و 
انتظامی و... در زمینــه ی رعایت اصول 
ایمنــی بهینه ســازی و مدیریت مصرف 

گاز به امضا رسیده است.
عسکری، ســال 1401 را ســال اجرای 
طرح های موفــق بهینه ســازی مصرف 
انرژی شــرکت گاز در اســتان اصفهان 
دانســت و تصریح کــرد: در این ســال 
بزرگتریــن نیــروگاه خورشــیدی گاز 
اســتان به ظرفیــت 30 کیلــو وات در 
ســاختمان شــهید ربانی و 13 آبگرمکن 
خورشــیدی اجرا شد و در ســال جاری 
نیــز 4 نیــروگاه خورشــیدی جمعــاً به 

ظرفیت 120 کیلــو وات و 10 آبگرمکن 
خورشیدی اجرا خواهد شد.

وی، افــزود: باتوجــه بــه ســرمای کم 
ســابقه زمســتان 1401 اقدامات قابل 
توجه در زمینه ارتقــای فرهنگ مصرف 

بهینه و ایمــن گاز طبیعی نیــاز بود که 
خوشبختانه با اســتفاده از ظرفیت رسانه 
های گروهی نظیر صدا و ســیما، کمیته 
فرهنــگ شــهروندی و فضــای مجازی 

اقدامات موثری انجام شد.

بوشــهر - رضا حیدری معاون هماهنگی امور 
اقتصــادی اســتانداری بوشــهر با اشــاره افزایش 
طرح های اشتغال زایی در استان گفت: ایجاد بیش 
از 18 هزار فرصت شــغلی در اســتان هدفگذاری 

شده است.
علی باستین در نشست با مســئولان و کارشناسان 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان بوشهر 
با قدردانــی از تلاش این مجموعه در ســال 1401 
اظهار داشــت: در این ســال با هم افزایــی و تعامل 
بــه توفیقات خوبی دســت یافتیم کــه کاهش نرخ 
بیکاری و تحقق ســهمیه اشــتغال تعیین شــده از 

جمله توفیقات این بخش است.
وی بــا بیان اینکــه مدیریــت راهبردی اشــتغال 
اســتان بوشــهر بر عهده این مجموعه قــرار دارد 
تصریح کرد: بر اســاس برنامه ریزی امســال برای 
ایجاد 18 هزار فرصت شــغلی هدف گذاری شده که 

بیش از این میزان محقق می شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشهر 
پرداخــت 3 برابری تســهیلات بانکــی در بخش 
مشــاغل خانگی در ســال گذشــته را مورد اشاره 
قرار داد و بیــان کرد: فعالیت هــای انجام در بخش 

مهارت آموزی کاری بسیار ارزشــمندی بود که در 
سال گذشته اقدامات مهم و موثر انجام شد.

باســتین افزایش 2 برای تعاونی هــا در بخش های 
مختلف در استان بوشــهر را از دیگر توفیقات اداره 
کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان بوشــهر 
دانســت و خاطر نشــان کرد: فعال شــدن تعاونی 
مرزنشینان اســتان بوشــهر از دیگر دستاوردهای 
ســال 1401 اســت که تشــکیل شــرکت تعاونی 

آبزیپروری یکی دیگر از توفیقات است.

وی با بیان اینکه شــعار امســال دارای 2 رکن مهار 
تورم و رشــد تولید است خاطر نشــان کرد: بخشی 
از تحقق این شــعار بر اساس سیاســتگذاری ملی 
است ولی بخشــی بر اســاس قابلیت ها به استان ها 

برمی گردد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشهر 
با تأکید بر تدویــن برنامه برای تحقق شــعار مهار 
تورم و رشــد تولید توســط اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی اســتان بوشــهر گفت: با مشــارکت 

دســتگاه های مختلف اقتصادی، سیاســت تحقق 
شعار امســال بر اســاس ظرفیت های استان بوشهر 

تدوین و عملیاتی می شود.
باســتین یکی از دســتاوردهای ســفر دوم رئیس 
جمهور به اســتان بوشــهر را انعقــاد تفاهم نامه با 
بخش خصوصــی دانســت و افزود: بر اســاس این 
تفاهم نامــه بخــش خصوصی در اســتان بوشــهر 
ســرمایه گذاری 760 هــزار میلیــارد تومانی در 

دستور کار دارد.
وی تحقق 50 درصدی اشــتغال نیروهای بومی در 
شرکت های نفت، گاز و پتروشــیمی استان بوشهر 
را یکی دیگر از مصوبات سفر استانی رئیس جمهور 
اعلام کرد و افــزود: در این راســتا کمیته تخصصی 

متشکل از مسئولان ذیربط تشکیل شده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشهر 
تعاونی مرزنشــینان را یک فرصت مهم برای رونق 
اقتصادی و رشــد تولید دانســت و ادامــه داد: این 
تعاونی هــا واردات را در مقابــل صــادرات انجام 
می دهند که باید تلاش شــود از ظرفیت محصولات 
پتروشــیمی برای  صادرات از طریــق تعاونی های 

مرزنشینان استفاده شود.

اردبیل-افسون جبارزاده  مدیر شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقــه اردبیل گفت: از 
زمان آغاز اجرای طرح رایگان دو گانه ســوز کردن 
خودرو های عمومــی تاکنون، 4 هزار و 630 خودرو 

دو گانه سوز شد.
ســید حجت مدنی گفت: تاکنون 5 هــزار و 170 
 GCR.niopdc.ir دســتگاه خودرو در ســامانه

برای تبدیل به دو گانه سوز در ســطح منطقه ثبت 
نام کرده اند که از این تعــداد 4 هزارو 630 خودرو 
دو گانه سوز شدند و 540 دســتگاه خودروی دیگر 

در صف تبدیل هستند.
مدیر شــرکت ملــی پخــش فرآورده هــای نفتی 
منطقه اردبیل با اشــاره به آغاز دو گانه سوز کردن 
خودرو های مســافر بر اینترنتی افزود: طرح تبدیل 

خودرو های مســافر بر شــخصی به دو گانه سوز با 
اولویت ماشــین های پر مصرف و اعطــای یارانه از 
ماه های قبل شروع شده است و بر اساس آن حدود 
75 درصد از هزینه تبدیل به صــورت یارانه دولتی 

پرداخت می شود.
مدنی بیان کرد: دوگانه ســوز کردن خودرو یکی از 
راه های موثر در کاهش مصرف ســوخت و آلودگی 

شــناخته شــده و یکی از ســالم ترین سوخت های 
رایج در تمام جهان می باشد.

او ادامه داد: برای خودرو های شــامل طرح، پیامک 
واجد شــرایط بودن اســتفاده از این طرح ارســال 
می شــود و مالکان خودرو ها می توانند با مراجعه به 
سایت اشاره شده، نســبت به ثبت نام و نوبت گیری 

در کارگاه های مجاز تبدیل اقدام کنند.

بوشهر
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری  اعلام کرد؛

هدف گذاری بیش از ۱۸هزار فرصت شغلی در  بوشهر

وی عمومی در اردبیل دوگانه سوز شدن بیش از ۴ هزار خودر

کرمانشــاه - حســنا فخارزاده  بــا حضور 
مدیــرکل، معاونین و مدیر حراســت آموزش فنی 
و حرفه ای اســتان ، خیرین و جمعی ازمؤسســین 
آموزشــگاه های فنــی و حرفــه ای آزاد اســتان 

انتخابات مجمع خیرین مهارتی استان برگزار شد .
عزیز نــوری مدیــرکل آموزش فنــی و حرفه ای 
اســتان کرمانشــاه در این جلســه اظهار داشت: 
یاری گران نهضــت مهارت آمــوزی در گام دوم 
انقلاب پشــتوانه توانمند ســازی ســرمایه های 
انســانی جامعه هســتند و با توجه به پیشــرفت 
روز افزون تکنولوژی و نیازهــای متنوع بازار کار 
به نیروی ماهر، مشــارکت خیرین در این راســتا 

موجب رشد و پویایی کشور می شود.
وی افزود : از مهمترین اهــداف این مجمع می توان 
به توسعه، گســترش و بهســازی مهارت آموزی و 
فراهم نمودن زمینه های اشــتغال پایدار، دریافت 
کمک هــای نقدی و غیرنقدی و هدایای اشــخاص 
حقیقی و حقوقی؛ احداث، تعمیر، توســعه، تجهیز 
و بازسازی مراکز آموزش فنی و حرفه ای و حمایت 
مالی از برگزاری مســابقات اســتانی و ملی مهارت 
و همچنین حمایــت مالی از منتخبین اســتانی و 
کشوری جهت شرکت در مســابقات استانی ، ملی 

وجهانی اشاره کرد .

وی با اشــاره به مســتندات قانونی مصوب مجلس 
شــورای اســلامی بیان کرد: با توجه به آئین نامه 
اجرایی قانــون نحوه کمک های اشــخاص حقیقی 
و حقوقی به سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور 
خیرین مهارتی در راســتای امور خداپسندانه برای 
گروه هــای مختلف مهارتی، مــی توانند به صورت 
داوطلبانــه در آمــوزش رایــگان، مــواد مصرفی، 
احداث، تعمیر، توســعه، بازســازی و تجهیز مراکز 
آموزشی در پیشبرد و تعالی اهداف سازمانی کمک 

شایانی انجام دهند.
لازم به ذکر اســت بر اســاس مصوبات کشــوری 
فعالیتهــاي مجمــع غیرسیاســي، غیرانتفاعي و 
غیردولتي بوده و در موضوع گســترش و بهســازي 
مهارت آمــوزي و فراهم نمــودن زمینه هاي ایجاد 
اشتغال پایدار در کشور، کمکهاي نقدي و غیرنقدي 
و هدایاي اشــخاص حقیقي و حقوقــي را دریافت و 
با رعایت نظــر اهداء کننده و موازین شــرعی براي 
احداث، تعمیر، توســعه، بازســازی و تجهیز مراکز 
آموزشــي مربوط بــا اولویــت نیازهــای مصرفی 
مهارتی شــامل مواد مصرفی و ابزار کارگاهی برای 
آموزشهای عملی کشور مصرف نماید، می باشد که 
با رعایت کامل قوانین و مقررات جمهوري اسلامي 

ایران و این اساسنامه فعالیت خواهد نمود.

اهواز  - معصومه مجدم شــوراي مدیران 
شــرکت ملي مناطق نفت خیز جنــوب میزبان 
آیت الله فرحانی نماینده اســتان خوزستان در 

مجلس خبرگان رهبری بود.
 ایــن نشســت بــا حضــور آیــت الله فرحانی، 
مدیرعامــل، اعضــاي هیئت مدیــره، مدیران 
ارشد سازمان و مشــاوران مدیر عامل در فضایی 
صمیمانه و در سالن جلســات دفتر مدیر عامل 

برگزار شد.
مهنــدس علیرضا دانشــی مدیرعامل شــرکت 
ملــي مناطق نفت خیــز جنوب ضمــن تبریک 
ســال جدید و بزرگداشــت ماه مبارک رمضان 
و آرزوی ماجور بودن طاعــات حاضرین در این 
ماه شــریف، از قبول دعوت آیــت الله فرحانی 
نماینده استان خوزســتان در مجلس خبرگان 
رهبری تقدیر به عمل آورد و ایشــان را نماینده 
ای صالح و دغدغــه مند برای خدمت رســانی 
و رســیدگی به مســائل و رفع مشــکلات مردم 

استان دانست.
پس از ارائه گزارش اجمالی توســط مدیرعامل 
و مدیــران از دســتاوردهای شــرکت ملــي 
مناطــق نفت خیــز جنــوب در دوره تصــدی 
دولــت ســیزدهم، اعــم از اختصــاص 7200 

میلیــارد تومان به گســترش زیرســاخت های 
اســتان، هزینه بالغ بر 6000 میلیارد تومان در 
مســئولیت های اجتماعی و کمک به همجواران 
تاسیســات نفتــی، اختصاص چندده دســتگاه 
اتوبوس به شهرداری اهواز، بازسازی و نوسازی 
تاسیســات انجام اورهال« تعمیرات اساســی« 
برخی تاسیســات که در دوره گذشــته به حال 
خــود رها شــده بود و مــوارد دیگــر، مهندس 
دانشــی با تبیین برخــی معضلات کــه میراث 
مدیران ادوار پیشین بوده و مانع خدمت رسانی 
هرچه بهتر ســازمان گردیده، از نماینده مردم 
استان خوزســتان در مجلس خبرگان خواست 
تا این مشکلات در ســطوح کلان مدیریتی دیده 

شود.
وی با بیــان اینکه شــرکت ملــی مناطق نفت 
خیز به شــدت با کمبود نیروی انســانی کیفی 
مواجه اســت و قریب 11 سال اســت که بنا به 
تصمیمات دولت گذشــته، عملا هیــچ نیروی 
کیفی به استخدام این شــرکت درنیامده است 
گفت: برای اســتحصال یک بشــکه نفت بالغ بر 
یکصد تخصص مورد نیاز اســت کــه با نبود یک 
نفر از متخصصان زنجیره امــر راهبردی تولید با 

چالش روبرو می شود.

کرمانشاه خوزستان
انتخابات مجمع خیرین مهارتی

 اداره کل آموزش فنی و حرفه ای  کرمانشاه برگزار شد
دیدار اعضای شورای مدیران شرکت ملی مناطق نفت خیز 

جنوب با نماینده مجلس خبرگان 

در سال گذشته ثبت شد؛ 

شرکت گاز استان اصفهان رکورد دار بهینه سازی مصرف گاز
ابلاغ بودجه ۱۸۰۰ میلیارد تومانی

 شهرداری گرگان برای سال جدید

گرگان-مهناز محمدزمانی  شــهردارگرگان گفت: بودجه 
1800 میلیارد تومانی ســال 1402 شــهرداری گــرگان ابلاغ 

شد .
 ســید محمد رضاســیدالنگی گفــت : از مجموع بودجه ســال 
گذشــته، ۹00 میلیارد تومان به صورت نقــدی، 300 میلیارد 
تومان از طریق فــروش املاک و 300 میلیــارد تومان در حوزه 

سرمایه گذاری دیده شده بود.
شــهردار گرگان گفت: با این وجــود به خاطر تــورم موجود ما 
از حدود یک ســوم از اختیار فــروش املاک اســتفاده و تلاش 

کردیم از سرمایه های شــهرداری حفاظت کنیم.
سیدالنگی با اشــاره به طرح اســتقبال از بهار شهرداری گرگان 
بیان کرد: همــه شــهروندان و مســافرانی که از شــهر گرگان 
بازدید کردند خدمات محسوســی را احســاس کردند و برخلاف 

سال گذشته آرامش به طور کامل برقرار بود.
وی به شــعار امسال اشــاره و اظهار کرد: شــهرداری در لایحه 
عوارضی که تهیه کرده، حداقل رشــد در حوزه ساخت و ساز را 
لحاظ کرده تا با مهار تورم در این بخش به رشــد تولید مســکن 

و انبوه سازان ســاختمانی کمک کرده باشد

مدیرکل میراث فرهنگی استان:
چهار محال و بختیاری میزبان ۸۲ هزار 

وزی بود مسافر نور

شــهرکرد - فاطمه رجبی  مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع 
دســتی و گردشــگری چهارمحال و بختیاری: نامگذاری ســال 
توســط مقام معظــم رهبری به نــام »مهار تورم، رشــد تولید« 
به این معناســت که بــرای مهار تــورم باید کیفیــت اجناس را 
رعایت کنیم تا بتوانیم شــعار ســال را دنبال کنیم و تولید انواع 
محصولات مرتبط با رشــته های صنایع دســتی و هنرهای سنتی 
می تواند سهم بســزایی را در تولید کشــور ایفا کند اگر اجناس 
به میــزان کافی و بــا کیفیت مناســب در دســترس عموم قرار 
داشــته باشــد می توان تورم را مهار کرد و رفاه بیشتری را برای 

آحاد جامعه فراهم نمود.
علیرضــا جیــلان مدیــرکل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی 
و گردشــگری اســتان چهارمحال و بختیاری گفــت: در نوروز 
امســال 834 هزار خودرو با جمعیتــی بالغ بر 82 هــزار نفر از 
سایر اســتان ها وارد اســتان شــدند و در اقامتگاه های رسمی، 
غیررســمی و اضطراری اقامت گزیدند که از ایــن میزان اقامت 
16 درصــد مســافران در هتل هــا 18 درصــد در اقامتگاه های 
بوم گردی 22 درصــد در مجتمع های گردشــگری و 30 درصد 

در خانه های مسافر اقامت داشتند.
وی افزود : بیشــترین تعداد گردشــگر و مســافر به اســتان از 

اســتان های اصفهان، تهران، خوزستان ، یزد و فارس بودند.
و عمده بازدیدهای مســافرین از جاذبه هــای تاریخی، فرهنگی 
و توریســتی اســتان بود که حــدود یــک میلیون نفــر را در بر 

داشته است .
مدیر کل میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری اســتان 
تصریــح نمود که در ســفر ریاســت جمهــوری به اســتان بالغ 
120 میلیــارد تومــان اعتبــار برای حــوزه میــراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشــگری استان مصوب شــد که از این مقدار 
تاکنون هشــت میلیــارد و 300 میلیون تومــان تخصیص پیدا 
کرده اســت و نیز از شــانزده میلیــارد و 500 میلیــون تومان 
اعتبارات مصوب ســال 1401 حدود ۹ میلیــارد و 166 میلیون 

تومان آن تخصیص پیدا کرده است .
فــزود : با وجــود 600 بنا از جملــه حمام هــا و محوطه  وی ا
های تاریخــی و تمامی قلعه هــا در اســتان قابلیت واگذاری 
رند اگــر قلعه ها در  ران را با کمتریــن مبلغ دا به ســرمایه گذا
اختیــار بخش خصوصی باشــند عــلاوه بر حفــظ و نگهداری 
نــد درآمد زایی خوبی با جذب گردشــگر داشــته  بنا، می توا
باشــند. و در حال حاضر 50 فرصت ســرمایه گذاری در حوزه 
میــراث فرهنگــی، صنایع دســتی و گردشــگری در اســتان 

احصا شده است .

اصلاح خط انتقال آبرسانی 
مجتمع امین آباد بهبهان

اهواز - محمد مجدم  مدیــر آبفا منطقــه بهبهان گفت: 130 
خانــوار روســتاهای گرمــز و امین آباد از آب شــرب بهداشــتی 

برخوردار شدند.
 ســیامک شــکوریان با اعلام خبر فوق اظهار کرد: بــه منظور رفع 
قطعــی آب و پایداری شــبکه آبرســانی، خط انتقال تاسیســات 

مجتمع امین آباد اصلاح شد.
وی افزود: در پی شکســتگی های مکرر و افت فشار آب، 24 متر از 

خط انتقال 150 میلی متر گالوانیزه اصلاح و بازسازی شد.
یــن عملیات،  مدیر آبفــا منطقــه تصریــح کــرد: در خاتمه ا
ر  افت فشــار و قطعی آب 8 ســاعته رفع گردیــد و 130 خانوا
ز آب شــرب بهداشــتی  روســتاهای گرمــز و امیــن آبــاد ا

شدند. برخوردار 

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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پرداخت بیش از ۲هزار و ۲۲۰ میلیارد ریال 
تسهیلات ازدواج در سال ۱۴۰۱

بانک کارآفرین در ســال ۱۴۰۱ ، بیش از ۲ هــزار و ۲۲۰میلیاردریال 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرد.

به گزارش روابط عمومــی بانک کارآفرین،این بانــک به منظور ترویج 
سنت حسنه ازدواج، از ابتدای ســال ۱۴۰۱ تا پایان اسفند ماه ، هزار و 
۶۶۵فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج معادل ۲هزار و ۲۲۰ میلیارد 

و ۴۰۰میلیون  ریال به متقاضیان پرداخت کرد.
بر اساس این گزارش، تا کنون کلیه متقاضیان تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج، جهت اخذ تســهیلات به شــعب عامل بانک معرفی  شدند و در 
حال حاضر تعداد ۳۱۵نفر متقاضی در حــال طی کردن مراحل جهت 

اخذ تسهیلات هستند.
فرآیند دریافت تسهیلات قرض الحســنه ازدواج در بانک کارآفرین به 
این شــرح اســت؛ هر یک از زوجین به صورت جداگانه باید در سامانه 
تســهیلات وام ازدواج بانک مرکزی، ثبت نــام و کدرهگیری دریافت 
کنند. سپس توســط سرپرستی بانکی که در ســامانه از طرف شخص 
متقاضی مشــخص شــده اســت، شــعبه پرداخت کننده تسهیلات 
مشــخص و برای فرد ثبت نام کننده، پیامک ثبت اطلاعات و شــروع 

مرحله بعدی دریافت تسهیلات ارسال می شود.
در مرحله آخر فردمتقاضی باید به شــعبه مراجعه کرده با ارائه مدارک 

لازم پرونده خود را تکمیل و وام ازدواج خود را دریافت کند.
شایان ذکر است این فرآیند نباید بیشــتر از یک ماه زمان ببرد، در غیر 

این صورت فرد متقاضی باید مجددا ثبت نام کند.

درخواست بیمه مرکزی در مورد قانون بیمه 
وهای نامتعارف اعلام شد خودر

ســخنگوی بیمه مرکزی اعلام کرد که تقاضا دارد قانون مربوط به بیمه 
خودروهای نامتعارف اصلاح و موضوع متناظر بودن حذف شود.

مجید مشــعلچی، با بیان اینکه کمیســیون های مجلــس و صحن در 
مورد لایحه اصلاح ماده ۸ قانون بیمه شــخص ثالث درحال تبادل نظر 
هستند، عنوان کرد: درخواســت بیمه مرکزی این بود که بین بیمه گر 
و بیمه شــده توافقی در این راســتا صورت بگیرد و قید متعارف و غیر 

متعارف برداشته شود.
وی ادامه داد: طبق تبصره ســه ماده هشــت قانون مذکور، خســارت 
مالی ناشــی از حوادث رانندگی صرفاً تا میزان خسارت متناظر وارده به 
گرانترین خودروی متعارف از طریق بیمه نامه شــخص ثالث و یا مقصر 
حادثه قابل جبران خواهد بود و درخواســت بیمه مرکزی این است که 
موضوع متناظر بودن حذف شود. برای مثال اگر قیمت گلگیر خودروی 
نامتعارف ۳۰ میلیون تومان باشــد، با یک خــودروی متعارف متناظر 
کرده و اگر قیمــت خودروی نمونه دو میلیون تومان باشــد، بیمه فقط 
دو میلیون تومــان را پرداخت خواهد کرد. امیدواریــم این موضوع در 

مجلس مصوب شود.

بر اســاس این گزارش، طبق ماده هشــت قانون بیمه شــخص ثالث، 
حداقل مبلغ بیمــه موضوع این قانون در بخش خســارت  بدنی معادل 
حداقل ریالی دیه یک مرد مســلمان در ماههای حرام با رعایت تبصره 
ماده )۹( این قانون اســت و در هر حال بیمه گذار موظف به اخذ الحاقیه 

نیست.

بیمه خودروهای متعارف سال 1402 چقدر است؟
بر این اســاس قوه قضائیه در روزهای پایانی ســال گذشته نرخ دیه در 
ســال ۱۴۰۲ را  ۹۰۰ میلیون تومان اعلام کرد کــه این رقم در ماه های 
حرام به یک میلیــارد و ۲۰۰ میلیون تومان افزایــش می یابد. بنابراین 
در ســال جاری رقم ۶۰۰ میلیون تومان معیار شناســایی خودروها در 
پرداخت خســارت قرار می گیرد و خودروهای تا این ســقف متعارف و 

بالاتر از آن نامتعارف خواهند بود.

همکاری مشترک بانک آینده و شرکت حمل و نقل 
ریلی رجا کلید خورد

قرارداد همکاری بانــک آینده و شــرکت حمل و نقل ریلــی رجا با 
حضور دکتر شــعبان مرادی رئیس هیأت مدیره و سرپرســت بانک 
آینده و دکتر ناصر بختیــاری مدیرعامل شــرکت حمل و نقل ریلی 

رجا امروز امضا شد.
این قرارداد در راســتای برنامه های توسعه ســبد خدمات بانک آینده 
متکی به اعتماد فعالان اقتصادی و ســازمان های بزرگ در کنار اعتماد 

مشتریان حقیقی به خدمات این بانک منعقد شده است.
به موجب این قرارداد همکاری، بهره برداری از تجهیزات کنترل، خرید 
و پرداخت بلیت قطار توســط روسای قطارهای مســافری، طراحی و 
اجرای ســامانه  صدور قبض قطار و بهره برداری در کنترل بلیت قطار با 

مشارکت بانک آینده و شرکت رجا انجام می شود.
این همکاری گام مهمی در ایجــاد تحول و نــوآوری در مکانیزم های 
جاری ارائه خدمات در شــبکه ریلــی و حمل و نقل کشــور مبتنی بر 

خدمات بانکی و شبک ه پرداخت است.
هم چنین، ارائه خدمات اعتباری به شرکت رجا و شرکت های هم گروه و 
نیز خدمات کارتی و تسهیلاتی به کارکنان شرکت حمل و نقل ریلی رجا 
توســط بانک آینده از جمله: اعطای ایران کارت، کارت اعتباری، طرح 

آینده داران، طراوت و سایر طرح ها از دیگر مفاد این قرارداد است. 

بیمه سرمد درخانه جدید
مدیرعامل بیمه ســرمد گفت: در سال ۱۴۰۲ ، مدیریت های ستادی در 

ساختمان جدید این شرکت مستقرخواهندشد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، ســید محمدمهدی بهشتی نژاد، 
با اعلام تجمیع واحدهای فنی و ســتادی این شرکت در ساختمان وزرا 
گفت: برای تمرکز نیروی انســانی، ارائه خدمات بهتر به بیمه گذاران و 
مدیریت هزینه های شرکت، همه واحدهای فنی و ستادی بیمه سرمد 
در یک ساختمان تجمیع خواهند شد و کارکنان بیمه سرمد، به تدریج 

از ابتدای سال ۱۴۰۲ در ساختمان وزرا مستقر می شوند.
مدیرعامل بیمه سرمد با اشاره به رویکرد این شرکت برای ارائه خدمات 
بهینه به مشتریان افزود: تجمیع مدیریت ها در یک ساختمان متمرکز، 
برای کاهش فرآیندهــای اداری و کاهش مدت زمــان ارائه خدمات به 

مشتریان انجام شده است.
بر اساس اعلام بهشتی نژاد، مدیریت های ستادی بیمه سرمد در تهران 
به ســاختمان مرکزی این شــرکت در خیابان خالد اسلامبولی )وزرا(، 

خیابان هفتم، پلاک۳ منتقل خواهند شد.

 لزوم بهینه سازی مصرف آب
تنش آبی در سال جاری وجود دارد؟

هر ســال با شــروع تابســتان چالش های آبی اوج می گیرد، اما به نظر 
می رسد امسال این روند تسریع شــده و در روزهای پایانی فروردین ماه 

بسیاری از شهرها با مشکلات آبی دست و پنجه نرم می کنند.
هر ساله از ابتدای اسفند ماه چالش های آبی شــروع می شود و تا پایان 
تابســتان ادامه دارد، به طوری که آخرین ماه سال گذشته آبفای تهران 
نســبت به مصرف مشــترکان تهرانی هشــدار داد چرا که در آن زمان 
مصرف آب شرب نســبت به ماه های پر مصرف ســال نیز افزایش پیدا 
کرده بود و به ۴۷ هزار لیتر طی یک هفته رســیده بود. حالا هم با شروع 
فصل زراعی و فصول گرم ســال مصرف آب کمی شدت می گیرد و روند 

افزایشی پیدا می کند.
اما موضوع به همین جا ختم نمی شــود چرا که قاســم زاده سخنگوی 
صنعت آب طی روزهای گذشته از کاهش ۱۳ درصدی وردی سدها در 
مقایسه با پنج سال اخیر خبر داد و اعلام کرد: از ابتدای سال آبی جاری 
تاکنون، سدهای کشور بالغ بر ۲۳ میلیارد مترمکعب ورودی داشته که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشــته ۱۹ درصد رشد و در مقایسه با پنج 
سال اخیر ۱۳ درصد کاهش را نشان می دهد. اگرچه در مقایسه با سال 
گذشته ذخیره سدها کمی افزایش داشته اما باز هم نگرانی هایی مبنی 
بر مقایسه آن با ۵ سال گذشته وجود دارد. اما سوال اینجاست همچون 
سال گذشــته که برخی از استان هایی نظیر خوزســتان و همدان که با 
قطعی آب دست و پنجه نرم کردند در سال جاری امکان جیره بندی و یا 
قطع آب وجود دارد؟ چرا که این روزها هم استان هایی نظیر مازندران و 

همدان از وضعیت آبی ابراز نگرانی کرده اند.
فیروز قاسم زاده سخنگوی صنعت آب در رابطه با این موضوع می گوید: 
مصارف آب برنامه  ریزی شــده در بخش های مختلف مصرف با اولویت 
شــرب صورت می گیرد و با توجه به محدودیت عمومــی در منابع آبی 
ایران به عنوان یک کشور خشــک و نیمه خشک و از سوی دیگر تشدید 
این محدودیت در سه ســال اخیر و در ســال جاری، مصرف آب شرب 
کشــور بالغ بر ۸.۵ میلیارد مترمکعب پیش بینی شــده و برنامه  ریزی  
های لازم برای تأمین مطمئن مصارف شــرب در سطح کشور به عمل 
آمده اســت تا کمتریــن تنش آبی را در ســال جاری پیش رو داشــته 
باشیم. همچنین در بخش صنعت بالغ بر ۲ میلیارد مترمکعب مصارف 

پیش بینی شده است.

بارندگی ها در ایران طراز شد
وی ادامه داد: در سال آبی جاری، با رشــد بارش در استان های جنوب 
غرب کشور، وضعیت ذخایر آبی کشور در این خطه از وضعیت مناسبی 
برخوردار است و تا ۴۰ درصد رشــد در ورودی به مخازن سدها رخ داده 
اســت اما کاهش بارش در سایر بخش های کشــور باعث شده است که 
وضعیت آورد رودخانه ها و ذخایر ســدها به ویژه در نوار شمالی، مرکز 
و شرق کشور در شــرایط نامناســبی قرار بگیرد به نوعی که در برخی 
حوضه ها تا نزدیک ۵۰ درصد کاهش در ورودی سدها ثبت شده است. 

از ابتدای ســال آبی تاکنون نیز، بارش کشور بر اســاس ایستگاه های 
مبنای وزارت نیرو حدود ۱۴ درصد کاهش نسبت به نرمال دارد و بارش 
استان های مختلف کشــور نیز از ۴۰ درصد کاهش تا ۴۰ درصد رشد را 
تجربه کرده اســت.وی ادامه داد: با توجه به اینکه سرانه مصرف آب در 
بخش شرب کشور از الگوی مصرف استاندارد و سرانه متوسط دنیا بالاتر 
است به همین دلیل صرفه جویی و مصرف بهینه آب توسط شهروندان 

در پایداری شبکه تأمین و توزیع آب شرب نقش بسزایی دارد.

اعلام محدودیت های کِشتی
مصرف بالای آب در بخش کشــاورزی قابل اغماض نیست برای همین 
اســت که طرح الگوی کشــت را برای این بخش در نظــر گرفتند اما 
همچنان اجرایی شــدن آن در هاله ای از ابهام قرار دارد، اما آیا در سال 
جاری محدودیت یا تدابیر جدی برای این مســاله در نظر گرفته شده 
است تا در تأمین آب سایر بخش ها با مشکل جدی مواجه نشوند؟ قاسم 
زاده با اشاره به اینکه بخش کشاورزی به عنوان مصرف کننده ۹۰ درصد 
از منابع آب کشوراست در اســت زمینه توضیح می دهد: بر اساس آمار 
متوســط بلندمدت و با توجه به وضعیت دریافت بــارش و تولید منابع 
آب در سطح حوضه های آبریز کشــور، مقادیر آب قابل تأمین مشخص 
گردیده اســت و در صورت نیاز محدودیت های کشت به استان ها اعلام 

شده است.
وی ادامه داد: در صورت بروز تغییرات در منابع آب تولیدی حوضه های 
آبریز و افزایــش یا کاهش میــزان آب قابــل دســترس، وزارت نیرو 
محدودیت های موجود را حذف و یا ســختگیرانه می شوند. همچنین 
پایبندی به برنامه ابلاغی اســتان ها و بویژه پرهیز از برداشت غیرمجاز 
آب، باعث تأمین حداکثری حقابه های زیســت محیطی رودخانه ها و 

بهبود وضعیت آبخوان ها و تالاب های کشور می گردد.

راهکارهایی برای بهینه سازی آب
مســاله مهم دیگــری که وجــود دارد بهینه ســازی مصــرف آب در 
بخش های مختلف است اعم از صنایع، شــرب و کشاورزی که می تواند 
در ذخیره ســازی آب و بروز تنش آبــی جلوگیری کند، ســخنگوی 
صنعت آب صحه بــر این موضوع می گــذارد و می گوید: در راســتای 
بهینه ســازی مصرف آب در بخش های مختلف، تدوین و اجرای الگوی 
کشت متناســب با اقلیم کشــور و در چارچوب برنامه منابع و مصارف 
حوضه های آبریز، افزایش بهره وری بخش کشــاورزی، عدم برداشت 
غیرمجاز از منابع آبی، فرهنگ ســازی روش های کاهش مصرف بویژه 
در بخش شرب، استفاده از تجهیزات کاهنده مصرف، نصب کنتورهای 
هوشــمند چاه های کشــاورزی برای امکان پایبندی بــه مصرف در 
چارچوب تخصیص های صادره، اســتفاده از پســاب در مصرف صنایع 
و جایگزینی آن با آب شــیرین، جلوگیــری از ورود آلاینده ها به منابع 
آب و … از جمله راهکارها و عوامل بهبود وضعیت منابع آبی اســت که 
نیازمند همکاری و مشارکت دســتگاه های دولتی و مردم است.وی در 
خاتمه اضافه کرد: در سال آبی جاری وضعیت برخی از تالاب های کشور 
بهبود مناسبی داشته اســت به طوری که بعد از چندین سال خشکی 
متوالی، آب در پیکره تالاب ها وارد شده است که با حرکت در چارچوب 

برنامه های حوضه های آبریز، حیات تالاب ها تداوم داشته باشد.

برنامه های وزارت نیرو برای تنش آبی راه گشا است؟
 اگرچه در سال جاری بارندگی های مناســبی را در جنوب غرب کشور 
داشتیم اما به نظر می رسد در سال جاری بر خلاف سال گذشته شمال 
کشور با تنش های آبی دســت و پنجه نرم کنند، حالا باید دید، در سال 
جاری همچون سال گذشــته کم آبی و قطعی آب گریبان گیر برخی از 
استان ها می شــود یا آنکه با برنامه های پیش رو وزارت نیرو راهی برای 

گریز از این موضوع پیدا می کند.
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صندوق بین المللی پول:

ایران بیست و دومین اقتصاد بزرگ دنیا در ۲۰۲۲ شد

خریدار   صنــدوق بین المللی پــول از افزایش 
۱۴۱ میلیارد دلاری تولید ناخالص داخلی ایران 
در ســال ۲۰۲۲ خبر داد و اقتصاد ایران را در این 
سال به  عنوان بیست و دومین اقتصاد بزرگ دنیا 
معرفی و اعلام کرد: چین بزرگ ترین اقتصاد دنیا 

در سال گذشته میلادی است.
 صندوق بین المللی پــول در جدیدترین گزارش 
خود میــزان تولید ناخالص داخلی ۱۹۳ کشــور 
جهان از جمله ایران را در سال ۲۰۲۲ اعلام کرده 

است.
بر اساس محاســبات این نهاد بین المللی، تولید 
ناخالص داخلی ایران بر اســاس شــاخص قدرت 
خرید در این سال به یک هزار و ۵۹۶ میلیارد دلار 
رســیده که این رقم ۱۴۱ میلیارد دلار نسبت به 

سال قبل از آن افزایش داشته است.
ایران با تولیــد ناخالص داخلی یــک هزار و ۵۹۶ 
میلیارد دلاری خــود در ســال ۲۰۲۲ به عنوان 
بیست و دومین قدرت بزرگ اقتصادی جهان در 
این سال شناخته شــده که بر این اساس اقتصاد 
ایــران از اقتصادهای ۱۷۱ کشــور دیگــر دنیا 
بزرگ تر اســت و فقط ۲۱ کشــور تولید ناخالص 
داخلی بیشــتری نســبت به ایران در این ســال 

داشته اند.

رتبه ۲۲ اقتصاد ایران در میان ۱۹۳ کشور جهان 
در حالی اســت که ایران در معرض شــدیدترین 
تحریم های وضع شده علیه اقتصاد یک کشور در 

طول تاریخ قرار دارد.

اقتصاد ایران ضربدر 2 = اقتصاد فرانسه
از جملــه کشــورهایی که اقتصــاد کوچک تری 
نسبت به ایران در سال ۲۰۲۲ داشته اند عبارت اند 
از: پاکســتان، تایلند، هلند، آرژانتیــن، مالزی، 

آفریقای جنوبی، امارات، سوئد، اتریش و الجزایر.
پاکســتان با اقتصاد یــک هــزار و ۳۳۸ میلیارد 
دلاری یک پلــه پایین تر از ایــران در جایگاه ۲۳ 

جهان قرار گرفته است.
انگلیس و فرانسه به عنوان کشــورهای صنعتی 
عضو گروه هفت بزرگی اقتصادشــان تنها دو برابر 
اقتصاد ایران برآورد شــده ســت. تولید ناخالص 
داخلی فرانسه بر اســاس شاخص قدرت خرید در 
سال ۲۰۲۲ ســه هزار و ۷۰۴ میلیارد دلار و تولید 
ناخالص داخلی انگلیس ســه هزار و ۷۱۴ میلیارد 

دلار محاسبه شده است.
ایران بــا تولید ناخالص داخلی یــک هزار و ۴۵۵ 
میلیارد دلاری بر اســاس شــاخص قدرت خرید 
در ســال ۲۰۲۱ نیــز در رتبه ۲۲ جهــان میان 

بزرگ ترین اقتصادهای دنیا قرار گرفته بود.
صندوق بین المللی پول پیش بینی کرده اســت 
تولید ناخالص داخلی ایران در سال ۲۰۲۳ نیز ۹۵ 
میلیارد دلار نسبت به سال قبل از آن افزایش یابد 

و به یک هزار و ۶۹۱ میلیارد دلار برسد.

آمریکا دومین اقتصاد دنیا شد
این نهــاد بین المللــی اقتصاد، چیــن را با تولید 
ناخالص داخلی ۳۰ هــزار و ۲۱۶ میلیارد دلاری 
را به عنوان بزرگ ترین اقتصاد دنیا در سال ۲۰۲۲ 
معرفی کرده اســت. آمریکا با اقتصــاد ۲۵ هزار و 
۴۶۴ میلیــارد دلاری در رتبــه دوم و هند با ۱۱ 
هزار و ۸۵۵ میلیارد دلار در رتبه ســوم از این نظر 
قرار گرفته اند.کشــورهای ژاپن، آلمان، روسیه، 
اندونزی، برزیل، انگلیس، فرانسه، ترکیه، ایتالیا، 
مکزیک، کره جنوبی، کانادا، اســپانیا، عربستان، 
تایوان، مصر، لهســتان، اســترالیا و تایوان نیز به 
ترتیب در رتبه های چهارم تا بیســت و یکم از این 

نظر قرار گرفته اند.
کشــور کوچک »توالو« با تولید ناخالص داخلی 
۵۸ میلیون دلاری بر اساس شاخص قدرت خرید 
به عنوان کوچک ترین اقتصاد دنیا شــناخته شده 

است.

مرکزی

مرکــزی  بانــک  کل  رئیــس 
راه انــدازی صنــدوق تثبیــت 
ارزی، ایجاد امکان ســلف ارزی 
و اســتفاده از ابزار سوآپ ارزی را 
مهم ترین برنامه هــای این بانک 
و مرکز مبادله ارز و طلا در ســال 

جاری اعلام کرد.
 بــازار ارز در روزهــا و هفته های 
پایانی بهمن ماه شــاهد التهابات 
بسیاری بود و دلار وارد کانال ۴۰ 
و ۵۰ هزار تومانی شد و برای چند 
روز به قلــه ۶۰ هــزار تومان هم 
رسید. این رشد قیمت ها معلول 
شرایط مختلفی بود که به التهاب 
بازار ارز و ایجاد انتظارات تورمی 
دامــن زد و این ایــام هم زمان با 
تغییر رئیس جدید بانک مرکزی 

بود.
دولت ســیزدهم که همــواره به 
دنبــال کنترل وضعیــت تورمی 

موجود بود، سیاســت 
بســته ارزی را ارائــه 
کرد و به بانک مرکزی 
اختیــار کامــل داد تا 
بــازار را کنتــرل کند. 
فرزین رئیس کل جدید 
بانک مرکزی در همان 

روزهای نخست فعالیت خود در 
بانک مرکــز از راه انــدازی مرکز 
مبادله ارز و طلا خبــر داد و این 
مرکز سوم اســفندماه کار خود را 

شروع کرد.
فرزین درباره ایــن مرکز توضیح 
داد که با شروع به کار مرکز مبادله 
ارز همه نیازهای داخلی کشور در 
این مرکز تأمین و نرخ ارز با توجه 
به منابع، مصــارف ارزی و عوامل 

بنیادین کشف خواهد شد.
حال کــه بیــش از یک مــاه از 
شــروع به کار مرکز مبادله ارز و 

طلا گذشــته اســت، 
محمدرضــا فرزین در 
تلویزیونی  گفت وگوی 
خود درباره کنترل بازار 
ارز به مرکز مبادله ارز و 
طلا اشاره کرد و گفت: 
در مرکز مبادلــه ارز و 
طلا چند ابزار را در ســال جاری 

راه اندازی می کنیم.
وی افزود: در اولین اقدام صندوق 
تثبیت ارز را راه اندازی می کنیم 
و از منابع صنــدوق تثبیت ارز در 
مــواردی که لازم اســت در بازار 
دخالت می کنیم تا بتوانیم ثبات 

نرخ ارز را فراهم کنیم.
رئیس کل بانــک مرکزی اظهار 
داشــت: ابزار دوم ســلف ارزی 
اســت، در بازار ایران سلف ارزی 
نداریم و در حــال حاضر نرخ ارز 
فردایی داریم که یک نوع ســلف 

ارزی اســت، ولی ما قصد داریم 
سلف ارزی با مدت طولانی تری 
تهیه کنیم تــا نــرخ ارز را قابل 
پیش بینی کنیم و یک نفر حداقل 
در یک ماه آینده ارز مورد نیازش 
را بــا یــک قیمتــی مشــخص 

خریداری کند.
فرزین گفت: ابزار ســوم سوآپ 
ارزی اســت، ســوآپ ارزی در 
کشور ما بســیار ضروری است، 
زیرا موازنه در یک کشــور باید 
مشخص باشــد و به عنوان مثال 
با یک کشور بیشــترین واردات 
داریم، اما صادرات کم است، اما 
با کشور دیگر صادرات زیاد، اما 
واردات کمی داریم و این باعث 
می شود که توازن ارزی ما دچار 
مشــکل شــود و در این مواقع 
سوآپ ارزی بســیار به ما کمک 

می کند.

برنامه بانک مرکزی برای کنترل بازار ارز در سال ۱۴۰۲ چیست؟
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